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Rusza sezon 
inwestycyjny

Święto Mieszkańców od nowa Miasto nagrodziło sportowców

Umowy na przebudowę ulicy Licealnej i boiska przy 
Szkole Podstawowej nr 4 podpisane. Rozpoczęły się już 
pierwsze prace w parku Garbolewskiego

Strony 6-7Strona 4

Burmistrz zaproponuje radnym, 

by od tego roku Dni Sochaczewa 

zmieniły się w Święto Mieszkańców 
Sochaczewa. Zmiana nie obejmie 

jedynie nazwy, ale przede wszystkim 

jego formułę. Nowa ma zachęcać 
mieszkańców do współtworzenia 
tego corocznego wydarzenia, do 

jeszcze szerszego pokazania tradycji, 

lokalnej kuchni i rękodzieła. Na święto 
zapraszane będą np. orkiestry, teatry 
uliczne, uznani twórcy graffi ti i, co 
istotne, świętować mają wszystkie 
dzielnice, a nie tylko centrum

Zaczyna się sezon inwestycyjny, jakiego w naszym mieście jeszcze nie było. W budżecie zarezerwowano ponad 40 mln złotych na 
nowe projekty. Ponad 27 mln z tej kwoty to środki pozyskane. Przebudowa ulicy Licealnej pochłonie 2.1 mln zł. Będzie nowa jezdnia, 
ścieżka rowerowa, chodniki i miejsca postojowe przy Muzeum Kolei Wąskotorowej. W SP 4 za 900 tys. powstanie boisko, bieżnia, 
skocznia i ścieżka terenowa. Park Garbolewskiego to inwestycja za prawie 4 mln. Będą nowe alejki, piękny oczyszczony staw, nasa-
dzenia, ławeczki, lampy, scena letnia. W tym roku zbudujemy też m.in nowy amfi teatr oraz bulwary nad Bzurą. Wielkim wyzwaniem 
będzie odwiert geotermalny, na który pozyskaliśmy ponad 11 mln złotych. Boom inwestycyjny w Sochaczewie rozkręca się na dobre 

Strony 2-3
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Zawsze 
aktualne 

informacje

WWW.ZIEMIA-

SOCHACZEWSKA.PL

WAŻNE TELEFONY
MOSiR 
46 862-77-59

Muzeum Ziemi 
Sochaczewskiej 
i Pola Bitwy nad Bzurą
46 862-33-09, 

PEC 
46 862-92-00, 
telefony alarmowe 24h 604-206-
108, 602-789-111

Pogotowie 
energetyczne 991
Pogotowie gazowe 
(Sime Polska) 
602-343-343, 792-008-866

Pogotowie 999

Policja 
997, 46 863-72-00

PKP 19-757

Koleje Mazowieckie
22 364-44-44

PKS Grodzisk Mazowiecki, baza 
w Sochaczewie 
46 862-55-12

Sąd Rejonowy 
46 862-32-64
Schronisko „Azorek” 
791-604-108
791-606-109 (adopcje)
Fundacja „Nero” 
502-156-186
Starostwo Powiatowe 
46 864-18-40, 46 864-18-73
Straż pożarna 
998, 46 862-23-70
Szpital 
46 864-95-00, 46 864-96-00
MPT Taxi 
191-91
Taxi 
46 862-28-42
Taxi Nowa całodobowa 
888-766-600
USC 
46 862-23-02
Urząd Miejski 
46 862-27-30, 46 862-22-35
Urząd Skarbowy 
46 862-26-04
Zakład Wodociągów 
i Kanalizacji 
46 862-82-30
Zgłaszanie awarii 
sieci wodociągowej 
i kanalizacji sanitarnej 
604-195-867, 696-056-281, 
664-157-699
ZGK 46 862-81-06, 46 862-93-14
ZKM 46 862-99-27
ZUS 46 862-64-33
Zgłaszanie awarii 
sieci oświetlenia 
ulicznego
698-088-755, 606-663-186
Całodobowy telefon 
alarmowy Urzędu Miasta
46 862-36-82

Daniel Wachowski

daniel.wachowski@sochaczew.pl

Gruntowna przebudowa trzech 
hektarów terenu pochłonie 3,8 mln 
zł i obejmie wymianę nawierzch-
ni alejek, oświetlenia, ławek, budo-
wę alei spacerowej przy stawie i jego 
oczyszczenie, budowę sceny let-
niej i ogrodu muzycznego z praw-
dziwymi instrumentami, pielę-
gnację drzew i krzewów, wymianę 
nawierzchni ulicy biegnącej przed 
szkołą muzyczną. 

- Projekt nim został zatwier-
dzony, był konsultowany przez 
Wojewódzkiego Konserwatora Za-
bytków. Park jest bowiem w całości 
wpisany na listę zabytków. Prace 
obejmujące pielęgnację i potrzeb-
ne wycinki były poddane bardzo 
szczegółowej analizie. Każde drze-
wo  w parku zostało opisane i zba-
dane pod kątem jego stanu. Do-
piero potem zapadały decyzje, w 
jakim zakresie przeprowadzić pra-
ce pielęgnacyjne drzewostanu – 
mówi zastępca burmistrza Dariusz 
Dobrowolski, który odpowiada za 
inwestycje w mieście. 

Wykonawca robót ogrodził 
już teren i w pierwszej kolejno-
ści zabrał się za wspomnianą pie-
lęgnację drzew. Niebawem zaczy-
na się okres ochronny dla ptaków, 
wszystkie prace związane z drze-
wami muszą być przeprowadzo-
ne do 1 marca. W parku rośnie ich 
prawie dwieście, przy czym trzy-
dzieści procent z nich ma więcej 
niż siedemdziesiąt lat. Tylko jed-

no drzewo, okazały dąb szypułko-
wy - pomnik przyrody o obwodzie 
ponad 5 m – posadzono tu przed 
1800 rokiem. 

Ponieważ nie zachowały się 
żadne materiały opisujące park 
przed 1850 rokiem, można jedy-
nie zakładać, że rodzina Garbo-
lewskich, która w 1870 roku roz-
budowała dwór, zadbała także o 
nową kompozycję parkową. W 
analizie wiekowej wyraźnie widać, 
iż pochodzące z tego okresu drze-
wa podkreślają zachowany do dziś 
układ kompozycyjny.

- Na zdjęciu z 1915 roku wi-
dzimy dwie ziemne aleje biegnące 
w miejscu obecnych, asfaltowych. 
Jest gazon przed dworem ozdo-
biony kwietnikiem i tylko dwa 
drzewa - okazały dąb oraz sosna. 
Z prawej strony widoczne są rów-
nież zabudowania pomocnicze, 

dwie ofi cyny dworskie. Wkrótce 
w ich miejscu znajdzie się scena 
plenerowa – mówi Urszula Ciel-
niak, naczelnik Wydziału Inwe-
stycji i Modernizacji UM.

Inwentaryzacja parku wyko-
nana w 1956 r. pokazuje zachowa-
ny osiowy układ dwóch alei, staw, 
jedną ofi cynę i kwietnik przed 
dworem, zatem do naszych czasów 
zachował się istniejący tam od oko-
ło 150 lat układ dwóch głównych 
alejek, których przebieg podkreśla-
ją kasztanowce. 

Aby wrócić do czasów staro-
sty Garbolewskiego, projektan-
ci po konsultacji z konserwato-
rem zabytków zalecili usunięcie 
chorych drzew, zastąpienie ich 
nowymi, wprowadzenie do par-
ku gatunków krzewów, jakie naj-
prawdopodobniej rosły tam w 
II połowie XIX wieku oraz od-

tworzenie okrągłego kwietnika 
przed dworem. 

Z wykonanej na zlecenie ratu-
sza  oceny dendrologicznej, o której 
wspominał Dariusz Dobrowolski, 
wynika, że 132 drzewa wymagają 
zabiegów pielęgnacyjnych i leczni-
czych, należy też odmłodzić drze-
wostan i w ten sposób zadbać o 
bezpieczeństwo spacerowiczów. 

- Skala tego projektu jest 
ogromna. Do rekultywacji jest nie-
mal hektar trawnika, a na 6 tysią-
cach metrów pojawią się trawniki 
dywanowe. Prawie 4 tysiące me-
trów kwadratowych terenu pokry-
ją krzewy ozdobne i rośliny okry-
wowe. Założone zostaną rabaty 
kwiatowe, a wzdłuż alei spacero-
wych rabaty z bylinami. W stawie i 
na jego umocnionych brzegach fi r-
ma posadzi kilka tysięcy bylin, ro-
ślin wodnych i bagiennych. Przed 

dawny dwór wróci okrągły kwiet-
nik – wylicza Urszula Cielniak.

Przy takiej ilości zieleni, roz-
mieszczonej na trzech hektarach 
terenu, należało zadbać o odpo-
wiednie nawodnienie. Park będzie 
wyposażony w system, na który 
złożą się dwa kilometry rur i ponad 
sto zraszaczy, sterowniki czasowe, 
czujniki deszczu i mrozu, czujnik 
wilgotności gleby. Po zaprogramo-
waniu system ma się włączać auto-
matycznie. 

Nowym elementem przestrze-
ni będzie drewniana scena plenero-
wa o powierzchni 280 m2. Stanie w 
miejscu dawnej ofi cyny. Tuż obok 
w ogrodzie muzycznym zamon-
towane będą dzwony rurowe, ma-
rimba, aerofon złożony z sześciu 
elementów, lira dzwonkowa wyko-
nana z ośmiu mis oraz dwa bębny. 
Finałem prac będzie montaż 34 ła-
wek, pięciu stojaków rowerowych i 
kilkunastu koszy na śmieci.

- Jeszcze raz uspokajam 
wszystkich, którzy martwią się o 
drzewa. Każde, dosłownie każde 
wycięcie konsultowaliśmy z kon-
serwatorem zabytków. Usuwamy 
tylko drzewa chore, lub te, które 
burzą pierwotną koncepcję parku. 
Projekt przygotowała ta sama fi r-
ma, która opracowała koncepcję 
rewitalizacji parku w Chodako-
wie. Jestem przekonana, że po za-
kończeniu renowacji wszyscy za-
chwycimy się też nowym parkiem 
Garbolewskiego – dodaje Urszula 
Cielniak. Roboty mają się zakoń-
czyć w wakacje. 

Ruszyły pierwsze prace 
w parku Garbolewskiego 
Kilka dni temu rozpoczął się remont parku Garbolewskiego. Wkrótce w zaniedbanym parku 
zmieni się niemal wszystko, bo zakres zleconych do wykonania prac jest ogromny. Projektując je ratusz 
na pierwszym miejscu postawił przywrócenie parkowi dawnego, dworskiego charakteru.

W parku pojawił się już sprzęt budowlany

Przy Szkole Podstawowej nr 6 po-
wstanie nowy plac zabaw. Ratusz 
ogłosił przetarg na montaż urzą-
dzeń zabawowych i liczy, że już za 
kilka tygodni dzieci będą mogły 
korzystać m.in. z huśtawek, karu-
zeli i zestawu z trzema domkami.

1 września dawne Gimnazjum 
nr 2 przy ulicy Staszica prze-
kształcono w Szkołę Podstawową 
nr 6. Do I klasy przyjęto 52 dzie-
ci siedmioletnich, a do klasy VII - 

112 uczniów. Poza tym „szóstka” 
kształci dwa ostatnie roczniki klas 
gimnazjalnych i od lat udostępnia 
kilka sal fi lii Miejskiego Przed-
szkola nr 3. 

- W tym roku szkolnym w bu-
dynku codziennie przebywa 120 
przedszkolaków i pierwszoklasi-
stów. To z myślą o nich buduje-
my plac zabaw. W tym tygodniu 
otwieramy oferty przetargowe i, je-
śli uda się wyłonić wykonawcę, to 
od chwili podpisania umowy bę-

dzie on miał trzy tygodnie na mon-
taż kompletu urządzeń – mówi wi-
ceburmistrz Marek Fergiński. 

Plac powstanie na tyłach szko-
ły, tuż obok istniejącej siłowni ze-
wnętrzej. Najmłodsi będą mieli do 
dyspozycji podwójną huśtawkę wa-
gową, podwójną huśtawkę na łań-
cuchach, „bocianie gniazdo”, ru-
chomy trap, integracyjną karuzelę, 
zestaw z trzema domkami wypo-
sażony w podesty, zjeżdżalnie, wej-
ście po oponach i kółkach. Na ko-

niec zamontowane będą kosze na 
śmieci i dwie ławki.

- Obecny plac zabaw, zbudo-
wany kilkanaście lat temu dla dzie-
ci z fi lii przedszkola nr 3, jest już 
wysłużony. Ponadto znajduje się 
bezpośrednio pod oknami, gdzie 
prowadzone są zajęcia lekcyjne. 
Nowy plac znajdzie się bliżej boiska 
– dodaje Marek Fergiński.

Przygotowania do budowy za-
częły się już wcześniej. Teren wy-
równano i usunięto pozostałości 

fundamentów projektowanej lata 
temu sali gimnastycznej. 

Dodajmy, że w tym roku na bu-
dowę i doposażenie miejskich pla-
ców zabaw i siłowni zewnętrznych w 
budżecie miasta odłożono 80 tys. zł. 
Ponadto 100 tys. zabezpieczono na 
utworzenie placu zabaw i siłowni na 
osiedlu Polna, między blokami przy 
ulicy Targowej i 600-lecia. To jeden 
ze zwycięskich projektów ostatniej, 
V edycji Sochaczewskiego Budżetu 
Obywatelskiego.  (daw)

Przy SP6 powstanie nowy plac zabaw
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Przebudowie ulegnie Licealna 
na całej długości (379 m) oraz 
skrzyżowanie z ulicami Trau-
gutta i 15 Sierpnia. Termin za-
kończenia prac wyznaczono na 
koniec sierpnia 2018 roku. Bę-
dzie to największa, fi nansowa-
na wyłącznie z miejskich fun-
duszy, inwestycja drogowa w 
2018 roku w Sochaczewie. 

Wykonaniem przebudowy 
były zainteresowane dwie fi r-
my. Oferty wpłynęły od PHU 
Prima z Karwowa, która swo-
ją pracę wyceniła na niecałe 2,1 
mln zł, i z pruszkowskiej fi r-
my Strabag, która zażądała po-
nad 3,3 mln zł. Dodajmy, że ra-
tusz zabezpieczył pierwotnie 
na to zadanie kwotę 2,95 mln 
zł. Cieszy zatem fakt, że uda 
się zaoszczędzić blisko 900 ty-
sięcy złotych, które najprawdo-
podobniej sochaczewska rada 
miejska rozdysponuje na inne 
projekty inwestycyjne. 

Będzie ścieżka rowerowa
Zasadnicza część robót bu-
dowlanych na ulicy Licealnej 
obejmie przebudowę jezdni 
(6 m), zjazdów, chodników (2-
2,5 m), wykonanie pionowe-
go i poziomego oznakowania 
ulicy, adaptację terenów zie-
lonych (780 m2) oraz budowę 
dwukierunkowej ścieżki ro-
werowej (2 m).

Nowa droga dla jednośla-
dów, biegnąca od ronda przy 
wiadukcie w kierunku liceum, 
połączy się z już istniejącą ścież-
ką w ulicy Traugutta. Tuż przed 
skrzyżowaniem powstanie tak-
że odnoga ścieżki, wchodzą-
ca w ulicę 15 Sierpnia, która 
póki co będzie się kończyła przy 
przejściu dla pieszych obok LO 
im. F. Chopina. Jej dalszy ciąg 
powstanie w czasie przebudo-
wy miejskiego odcinka ul. 15 
Sierpnia.  Ścieżka na Licealnej, 
tak jak ta na Traugutta, zosta-
nie wykonana z tzw. bezfazowej 
kostki brukowej. Zachowanie 
w jednym ciągu komunikacyj-
nym tej samej nawierzchni to 
nie był jedyny powód, dla któ-
rego zdecydowano się na ten 
rodzaj pokrycia nowej drogi dla 
rowerów. 

- Pod ścieżką jest bardzo 
gęsta sieć teletechniczna. To był 
kolejny ważny powód, dla któ-
rego zdecydowaliśmy się na na-
wierzchnię z kostki, a nie z as-
faltu. W razie jakichkolwiek 
prac podziemnych ścieżkę z 
kostki będzie dużo łatwiej od-
tworzyć. Łatanie asfaltu nie-
mal zawsze kończy się wyboja-
mi - wyjaśnia Urszula Cielniak, 
odpowiadając na zarzuty, ja-
kie pojawiły się w przestrzeni 
publicznej, co do nawierzchni 
ścieżki. - Tam, gdzie to możli-
we, projektujemy ścieżki asfal-
towe. Tak będzie np. w ulicy 15 
Sierpnia - dodaje. 

Naprzeciw   Centrum 
Edukacji Muzeum Kolei Wą-
skotorowej, powstanie z ko-
lei zatoka postojowa na czte-
ry samochody.

Mający rozpocząć się wio-
sną tego roku remont obejmie 
także krótki odcinek ul. Trau-
gutta, począwszy od jej styku z 
ulicą Sierpniową, prowadzącą 
do dawnego cmentarza żydow-
skiego. Tu jezdnia po remon-
cie będzie miała 7,3 metra sze-
rokości. 

Rondo się nie zmieści
- Bardzo chcieliśmy, by w tym 
miejscu powstało rondo, zle-
cieliśmy nawet pierwotnie spo-
rządzenie projektu właśnie z ta-
kim rozwiązaniem. Okazało się 
jednak, że nie jesteśmy w stanie 
zmieścić tam ronda. Zbyt gęsta 
jest zabudowa. W projekcie z 
rondem wychodziło, że wjazdy 
na posesję byłyby usytuowane 
na rondzie, a to jest niedopusz-
czalne przepisami. Zamknięcie 
wjazdów, co oczywiste, też nie 
wchodziło w grę. Dlatego mu-
sieliśmy pozostać przy obec-
nym rozwiązaniu komunika-
cyjnym - mówi wiceburmistrz 
Dariusz Dobrowolski, odpo-
wiedzialny w ratuszu za inwe-
stycje. 

- Zanim powstał projekt, 
odbyło się kilka narad z inży-
nierami. Wszelkie rozwiązania 
konsultowaliśmy ze służbami 
powiatowymi i policją. To nie 

jest tak, że coś sobie sami wy-
myślamy w oderwaniu od prze-
pisów - mówi Urszula Cielniak, 
naczelnik Wydziału Inwestycji i 
Modernizacji UM. 

Organizacja ruchu 
zostaje po staremu
- Zastanawialiśmy się mocno 
nad zmianą organizacji ruchu, 
ale po badaniach okazało się, 
że ruch na 15 Sierpnia i Liceal-
nej jest porównywalny. Zdecy-
dowaliśmy więc o pozostawie-
niu pierwszeństwa Licealnej 
względem 15 Sierpnia. Pod-
porządkowanie ul. 15 Sierpnia 
powoduje, że na skrzyżowaniu 
blokowany jest tylko jeden pas 
ruchu - od Boryszewa w kie-
runku centrum. Odwrócenie 
sytuacji powodowałoby bloko-
wanie dwóch pasów: od ronda 
w kierunku centrum i od cen-
trum w kierunku ronda na ul. 
Licealnej. Wobec tego płyn-
ność ruchu byłaby zakłócana 
podwójnie. Nie bez znaczenia 
są też przyzwyczajenia kierow-
ców. Radykalna zmiana orga-
nizacji ruchu zawsze powo-
duje natężenie wypadkowości 
w okresie przejściowym. Ak-
tualna organizacja ruchu na 
skrzyżowaniu jest stosunko-
wo bezpieczna i nie generuje 
podwyższonej kolizyjności. W 
2017 roku zanotowano jedną, 
niegroźną kolizję, dlatego po-
zostanie niezmieniona - koń-
czy Urszula Cielniak. 

Od lewej: D. Dobrowolski - zastępca burmistrza ds. inwestycji, Anna 

Kuliś - dyr. SP4, burmistrz P. Osiecki, D. Giermakowska - właściciel fi rmy 

wykonawczej, R. Kwiatkowski - kier. ref. zamówień publicznych

Wiosną rozpocznie się 
remont ulicy Licealnej
Urząd Miejski w Sochaczewie rozstrzygnął przetarg na przebudowę ulicy Licealnej. 
Remont wykona fi rma Prima z Karwowa. Koszt przedsięwzięcia wyniesie blisko 
2,1 mln zł. Umowa z wykonawcą została podpisana w poniedziałek 26 lutego. 
Roboty budowlane powinny ruszyć na przełomie marca i kwietnia.

Na przełomie marca i 
kwietnia powinna rozpo-
cząć się budowa nowego 
boiska dla Szkoły Podsta-
wowej nr 4. Stosowną umo-
wę w tej sprawie burmistrz 
Piotr Osiecki podpisał w 
połowie lutego. 

Inwestycję za 922 tysiące zło-
tych wykona fi rma „Gierma-
kowska” z Łęgonic Małych 
koło Nowego Miasta nad Pi-
licą. Z jej właścicielami bur-
mistrz Osiecki spotkał się w 
SP 4. Umowę na wykonanie 
boiska podpisał w obecno-
ści m.in. dyrektor placówki - 
Anny Kuliś. 

- Dla nas to bardzo ra-
dosny dzień. Mamy pięk-
ną, wybudowaną niedaw-
no halę sportową, ale boiska 
nam brakowało. Szczegól-
nie w miesiącach wiosen-
nych oraz wczesną jesienią, 
gdy jest możliwość wyjścia z 
dziećmi na dwór, doskwierał 
nam brak obiektu sportowe-
go pod gołym niebem - cieszy 
się Anna Kuliś.

- Gdy budowaliśmy nową 
halę dla czwórki, obiecaliśmy, 
że boisko też powstanie. Miej-
sca na terenie należącym do 
szkoły nie ma już za wiele, dla-
tego będzie to taki kompakto-
wy obiekt, ale na pewno bar-
dzo funkcjonalny. Jest boisko, 
bieżnia, skocznia do skoku w 
dal, bardzo fajna ścieżka tere-
nowa. Przypomnę, że kiedyś 
dzieciaki w czwórce miały tyl-
ko asfaltowy plac. Zmiana ja-
kościowa będzie więc bardzo 
mocno odczuwalna. Najważ-
niejsze, że baza sportowa w 
szkole będzie teraz już „kom-
pletna” - komentuje burmistrz  
Osiecki. 

- Inwestycję rozpocznie-
my najwcześniej na przeło-
mie marca i kwietnia. Może 

nawet ciut później - mówi 
właściciel fi rmy Danuta Gier-
makowska. - Boisko nie jest 
zbyt skomplikowane. Spo-
ro pracy będziemy mieli przy 
niwelowaniu terenu, który te-
raz jest mocno pochyły. Do 
końca wakacji na pewno zdą-
żymy - deklaruje szefowa fi r-
my, która specjalizuje się w 
budowie boisk oraz kortów 
tenisowych. 

- Na rynku jesteśmy już 
od dwudziestu lat. Zaczy-
naliśmy od budowy kor-
tów ziemnych w Niemczech, 
gdzie zresztą do dziś jesteśmy 
mocno obecni. Potem rozsze-
rzyliśmy działalność  na bo-
iska - dodaje Giermakowska.  

Boisko wielofunkcyjne 
pokryte zostanie nawierzch-
nią ze sztucznej trawy, nato-
miast bieżnia - nawierzch-
nią poliuretanową, podobnie 
jak skocznia do skoku w dal 
oraz ścieżka. Zaprojekto-
wano również cztery piłko-
chwyty, schody terenowe, 
ogrodzenie panelowe o wy-
sokości 1,5 m, murki oporo-
we z barierką ochronną. Na 
głównym placu gry, który bę-
dzie miał wielkość 22,1x43m 
wydzielone zostaną cztery 
boiska: do piłki ręcznej (40 x 
20 m), do siatkówki (18 x 9 m) 
oraz dwa boiska treningowe 
do koszykówki o wymiarach 
15 x 22 m. Na obiekcie staną 
dwie bramki do piłki ręcz-
nej, słupki do siatkówki, sto-
jaki do koszykówki. Bieżnia 
będzie mieć szerokość 2,1 m i 
długość 45 m. Na skocznię do 
skoku w dal złożą się 22-me-
trowy rozbieg oraz zeskocz-
nia. Ścieżka terenowa będzie 
miała długość 142 metrów. 
Obiekt zyska też oświetlenie 
oraz elementy tzw. małej ar-
chitektury. 

Robert Małolepszy

Boisko dla czwórki już 
od nowego roku szkolnego 
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W MIEŚCIE

F a c e b o o k o w y    f a n p a g e 
urzędu miasta wystarto-
wał pod koniec 2012 roku. 
Z każdym miesiącem zdo-
bywał kolejne polubienia 
i w ostatnich dniach prze-
kroczył kolejną magiczną 
liczbę. Dziś wydarzenia w 
mieście śledzi już 8,5 tysią-
ca osób. 

Spośród tej ogromnej liczby 
fanów – 8,1 tys. osób miesz-
ka w Polsce, 130 w Wielkiej 
Brytanii, po 40 osób w Niem-
czech i Stanach Zjednoczo-
nych, 30 fanów fanpage ma w 
Holandii, a po 15 na Ukrainie 
i w Irlandii. Wśród użytkow-
ników są też mieszkańcy tak 
odległych krajów jak Tunezja 
(5), Australia i Bangladesz (po 
4), Arabia Saudyjska czy Mek-
syk (po 2). 

- Otwarte granice, moż-
liwość studiowania i pra-
cowania za granicą, to 
wszystko sprawia, że Pola-
cy są obecni w niemal każ-
dym zakątku globu. Należy 
się cieszyć, że sochaczewia-
nie pamiętają o rodzinnym 
mieście, żyją jego sprawami, 
chcą mieć kontakt ze swoją 
małą ojczyzną. Warto pod-
kreślić, że nigdy nie korzy-
staliśmy z opcji płatnego 
zdobywania fanów, dlatego 
każdy nasz „lajk” został wy-
pracowany i jest świadomą 
decyzją użytkownika face-
booka, chcącego otrzymy-
wać najświeższe wiadomo-
ści z życia miasta – mówi 
Robert Małolepszy kierow-
nik Referatu Komunikacji 
Zewnętrznej UM.

4,7 tys. użytkowników 
mieszka w Sochaczewie, 1 
tys. w Warszawie, po 130 fa-
nów fanpage ma w gminach 
Sochaczew, Młodzieszyn i 

Teresin. Od 20 do 40 użyt-
kowników śledzi miejskie 
wydarzenia siedząc przy 
komputerze w Płocku, Wro-
cławiu, Gdańsku, Krako-
wie, Poznaniu i…Londynie. 
Płeć fanów rozkłada się na-
stępująco: 61 procent to ko-
biety, 39 procent mężczyź-
ni. W obydwu tych grupach 
najczęściej użytkownikiem 
jest osoba w wieku 25-34 
lata. Co ciekawe, około 100 
osób śledzących na bieżąco 
w internecie życie miasta, to 
osoby powyżej 65 roku ży-
cia.  

Miejski fanpage to nie 
tylko wiadomości z ratusza, 
ale też zaproszenia na kon-
certy, wydarzenia sportowe, 
galerie zdjęć z gal i jubile-
uszy. Ostatnio ratusz publi-
kuje coraz więcej krótkich 
relacji fi lmowych, miga-
wek z najważniejszych wy-
darzeń. 31 stycznia na fa-
cebooku po raz pierwszy 
transmitowano obrady rady 
miejskiej. 

- Transmisja live z gło-
sem i obrazem, wiernie od-
dająca przebieg dysku-
sji, to ukłon w kierunku 
mieszkańców, którzy np. ze 
względów zdrowotnych nie 
wychodzą z domu, senio-
rów, niepełnosprawnych. 
Dla młodych ludzi, którzy 
w szkołach uczą się o syste-
mie działania władz lokal-
nych, to żywa lekcja samo-
rządności – dodaje Robert 
Małolepszy. 

I zapewnia, że była 
to pierwsza ale na pew-
no nie ostatnia transmisja 
live. A każdego, kto jeszcze 
nie polubił fanpagu ratu-
sza zapraszamy na www.fa-
cebook.com/urzad.miejski-
.w.sochaczewie. (daw)

Sochaczew będzie miał wła-
sny hejnał. Na jego skompo-
nowanie burmistrz ogłosił 
otwarty konkurs. Swoich sił 
może spróbować każdy. Ter-
min składania prac upływa 5 
kwietnia.  

Hejnał powinien spełniać na-
stępujące warunki: kompozycja 
powinna nawiązywać do spe-
cyfi ki, tradycji i kultury miasta, 
utwór musi być kompozycją 
własną, składającą się przynaj-
mniej z 8 taktów, nie krótszą 
niż 20 sekund i nie dłuższą niż 
60 sekund (przy zachowaniu 

ogólnych zasad frazowania linii 
melodycznej). Kompozycja po-
winna stanowić jednogłosowy 
zapis nutowy z oznaczeniem 
metrum, tonacji, tempa i sposo-
bów interpretacji oraz powinna 
powstać w dwóch wersjach: na 
trąbkę solo oraz organy solo. Do 
hejnału na trąbkę solo i organy 
solo dopuszcza się dołączenie 
jego aranżacji na zespół dęty (2 
trąbki, waltornia, puzon, tuba) 
lub kwartet smyczkowy.

Komisja konkursowa po-
wołana przez burmistrza doko-
na oceny kompozycji według 
następujących kryteriów: speł-

nienie wymogów regulaminu, 
oryginalność, estetyka oraz wa-
lory użytkowe projektu. Zwy-
cięzca konkursu otrzyma nagro-
dę w wysokości 5 tys. zł (brutto). 
Urząd Miejski nabędzie prawa 
autorskie do zwycięskiego hej-
nału w zakresie wykorzystania 
kompozycji do nagrywania, wy-
dawania, wykonywania, wypo-
życzania oraz przetwarzania.

Prace powinny być przesła-
ne w kopercie opisanej „KON-
KURS - HEJNAŁ”, zawierającej 
kartę uczestnictwa, zapis nu-
towy oraz nagranie na nośni-
ku cyfrowym (dopuszcza się 

nagranie utworu  na samplach 
komputerowych).

Prace należy nadsyłać na 
adres: Urząd Miasta Socha-
czew, ul. 1 Maja 16, 96-500 So-
chaczew do 5 kwietnia (decy-
duje data stempla pocztowego). 
Nadesłane prace nie będą zwra-
cane. Rozstrzygnięcie konkursu 
odbędzie się w ciągu 30 dni od 
końcowej daty składania prac.

Dodatkowe  informacje 
można uzyskać pod numerem 
telefonu: 46 862-22-35 wew. 434 
lub kierując zapytanie na adres 
email: joanna.niewiadomska-
-kocik@sochaczew.pl. (ap)

Daniel Wachowski

daniel.wachowski@sochaczeew.pl

- Wszyscy widzimy niezwy-
kłą aktywność kulturalną lo-
kalnych twórców, prężnie dzia-
łające kluby sportowe i UKS-y. 
Kolejnych kilkanaście stowa-
rzyszeń organizuje zajęcia ar-
tystyczne dla najmłodszych, 
turnieje gier planszowych, spo-
tkania poświęcone tradycjom 
i historii ziemi sochaczewskiej. 
Takich inicjatyw jest mnóstwo. 
Podobnie duże jest grono osób, 
które nie działają w stowarzy-
szeniach, ale tworzą samodziel-
nie, na własną rękę, czasem do 
przysłowiowej szufl ady. Jest wie-
le osób piszących, malujących, 
komponujących,   badających 
przeszłość miasta, spisujących 
dzieje znanych sochaczewskich 
rodów. Należy docenić i poka-
zać ich dorobek - mówi Joanna 
Niewiadomska-Kocik naczelnik 
Wydziału Kultury, Turystyki i 
Promocji Miasta.

Data bez zmian
Ratusz chce organizować Świę-
to Mieszkańców Sochaczewa w 
drugi weekend czerwca, czyli 
pozostać przy tradycyjnej dacie i 
nawiązać w ten sposób do dwu-
dziestu sześciu poprzednich 
edycji Dni Sochaczewa, ustano-
wionych uchwałą rady miejskiej 
I kadencji w czerwcu 1991 roku. 

To już część historii miasta i na-
szej lokalnej samorządności. 

- Święto w nowej formule 
ma zaspokajać potrzeby wszyst-
kich grup wiekowych, ludzi o 
różnych zainteresowaniach i pa-
sjach, wprowadzać do programu 
obchodów imprezy o wyjątko-
wej randze artystycznej. Ma tak-
że co roku pozostawiać po sobie 
ślad materialny w postaci np. wy-
dawnictwa historycznego, książ-
ki ze wspomnieniami czy albu-
mu fotografi cznego - podkreśla 
Joanna Niewiadomska-Kocik. 

I dodaje, że docelowo świę-
to ma się odbywać we wszyst-
kich dzielnicach, np. w parku 
w Chodakowie i na pobliskim 

stadionie, w odnowionym par-
ku Garbolewskiego, na tyłach 
SCK w Boryszewie (scena ple-
nerowa), placach zabaw w dziel-
nicach Karwowo i Malesin. 

Świętowanie we 
wszystkich dzielnicach
Oczywiście z programu nie znik-
ną wydarzenia centralne i kon-
certy gwiazd, ale obchody wyj-
dą poza centrum Sochaczewa. 
Ponadto zmiana formuły nie do-
kona się w rok. Potrwa kilka lat, 
przede wszystkim ze względu na 
czas prowadzenia inwestycji, któ-
re mają być wykorzystywane do 
realizacji programu. Do tego celu 
posłużą m.in. nowy amfi teatr 

wraz z widownią na podzamczu, 
zrewitalizowane parki Garbo-
lewskiego przy ul. Głowackiego i 
Chopina przy ul. Traugutta. 

- Jeśli radni ustanowią Świę-
to Mieszkańców Sochaczewa, 
to już w tym roku pierwszy-
mi zwiastunami zmian będzie 
m.in. prezentacja hejnału mia-
sta i skoncentrowanie wydarzeń 
sportowych na obiektach MO-
SiR w Chodakowie. Myślimy też 
o dużym koncercie z okazji set-
nej rocznicy odzyskania przez 
Polskę niepodległości i urucho-
mieniu, poświęconej miastu, 
aplikacji na urządzenia mobilne 
- dodaje Joanna Niewiadomska-
-Kocik.  

Lokalne środowisko osób zaj-
mujących się rękodziełem już za-
proponowało, że przygotuje i po-
prowadzi Jarmark Sochaczewski.

Konsultacje społeczne
Teraz o propozycji mogą się 
wypowiedzieć wszyscy miesz-
kańcy. 17 lutego rozpoczęły się 
konsultacje społeczne dotyczą-
ce projektu uchwały o ustano-
wieniu święta. Potrwają one do 
3 marca. Opinie, uwagi i suge-
stie można składać w Biurze 
Obsługi Klienta Urzędu Miasta 
w formie pisemnej na dostęp-
nym tam formularzu, oraz dro-
gą elektroniczną poprzez plat-
formę konsultacyjną https://
konsultacje.sochaczew.pl.

Mamy już 8,5 tysiąca 
przyjaciół miejskiego 
profi lu na facebooku

Święto Mieszkańców
Burmistrz zaproponuje radnym, by od tego roku Dni Sochaczewa zmieniły się w Święto Mieszkańców 
Sochaczewa. Zmiana nie obejmie jedynie nazwy, ale przede wszystkim jego formułę. Nowa ma 
zachęcać mieszkańców do współtworzenia tego corocznego wydarzenia, do jeszcze szerszego pokazania 
tradycji, lokalnej kuchni i rękodzieła. Na święto zapraszane będą np. orkiestry, teatry uliczne, uznani 
twórcy graffi ti i, co istotne, świętować mają wszystkie dzielnice, a nie tylko centrum.

Skomponuj hejnał dla Sochaczewa
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Daniel Wachowski

daniel.wachowski@sochaczew.pl

Most, na który mieszkańcy 
czekają od lat, to już nie jest 
tylko hasło, a projekt, który 
wchodzi w fazę realizacji. Bur-
mistrzowi Osieckiemu wspól-
nie z posłem Małeckim udało 
się zachęcić do współpracy trzy 
samorządy - miasto, powiat 
i gminę Sochaczew. Jak wy-
kazali eksperci zaproszeni na 
wspólną sesję trzech rad tych 
samorządów, zwołaną 5 lutego 
i w całości poświęconą planom 
budowy mostu, ruch koło-
wy za Bzurą będzie systema-
tycznie rósł. W gminie Socha-
czew, która pod budownictwo 
jednorodzinne przeznaczyła 
aż 300 hektarów ziemi w gra-
niczącym z miastem rejonie 
wsi Altanka, Bronisławy i Roz-
lazłów, może powstać ponad 
dwa tysiące nowych domów. 

Rady podjęły uchwały o 
współpracy, starosta Gonta, 
burmistrz Osiecki i wójt Or-
liński podpisali stosowaną 
umowę w tej sprawie. Minister 
Małecki deklaruje pomoc rzą-
du w pozyskaniu dla powia-
tu funduszy z budżetu. Teraz 
do pracy zabiera się Powiato-
wy Zarząd Dróg, który będzie 
prowadził inwestycję. 

- Most staje się naprawdę 
ważnym tematem. Bardzo się 
cieszę, że został podjęty. Nasza 
dzielnica dynamicznie się roz-
wija, przybywa rodzin, fi rm, 
w dorosłe życie wchodzi po-
kolenie dzieci, których rodzice 
stawiali tu domy, a to oznacza 
coraz więcej samochodów - 
mówi Stanisław Sobczak, rad-
ny pochodzący z tego terenu. 

Do nowego mostu równie 
blisko mają mieć mieszkań-
cy Rozlazłowa jak i Karwowa. 
Na zachodnim brzegu, we-
dle wstępnych  planów i analiz 
specjalistów, przeprawa ma się 
zaczynać na wysokości ulicy 
Spacerowej, a na wschodnim 

wychodzić niemal na wysoko-
ści Szkoły Podstawowej nr 6.

- Czekamy na ten most, 
bo pozwoli naszym mieszkań-
com zaoszczędzić w godzinach 
szczytu kilkadziesiąt minut. 
Bardzo wiele skorzystają dzie-
ci, które do szkół w centrum 
idą pieszo lub jeżdżą rowerem 
- mówi  kolejny radny z tego 
terenu, wiceprzewodniczący 
Rady Miasta Arkadiusz Karaś.

Warto przypomnieć, że w 
2016 roku, kosztem ponad 4 
mln zł, został wykonany gene-
ralny remont istniejącego, zbu-
dowanego w 1967 roku mostu. 
Przeprawa jest gotowa na ob-
służenie ruchu przez kolejne 
dziesiątki lat. Zyskała nie tylko 
nowe elementy konstrukcji no-
śnej, ale też bardzo potrzebną 
i chwaloną ścieżkę rowerową. 
Jeszcze w poprzedniej kaden-
cji pojawiły się światła na skom-
plikowanym skrzyżowaniu ulic 
Płockiej, Gawłowskiej i Łowic-
kiej. Niedawno wyznaczono też 
postulowany przez mieszkań-
ców prawoskręt z Płockiej w 
Gawłowską. 

1,2 mln 
na asfalty i chodniki
Nowy most powstanie w ciągu 
5-7 lat. Najbliższe miesiące to 
jednak kolejne ulice i chodni-
ki w ramach programu „Dro-

gi zamiast błota”. Karwowo i 
Rozlazłów to dzielnice, któ-
re bardzo wiele zyskały dzię-
ki jego realizacji. Tylko w ubie-
głym roku w zachodniej części 
miasta, kosztem 1.260.000 zł, 
utwardzono asfaltem aż 1,8 
km dróg, a także ułożono 
chodniki przy ul. Płockiej. 

- Teraz piesi mogą bez-
piecznie dotrzeć z Płockiej na 
Gawłowską i dalej do centrum 
miasta. Bezpiecznie jest też po 
drugiej stronie skrzyżowania, 
na odcinku od mostu aż do uli-
cy Rolniczej i leżącej naprzeciw-
ko niej Lubiejewskiej. Za prawie 
400 metrów chodnika zapłaci-
liśmy 140 tysięcy - wylicza bur-
mistrz Piotr Osiecki. 

1.120.000 zł to ubiegłorocz-
ne wydatki na drogi za Bzurą i, 
jak podkreśla burmistrz, mi-
niony rok pod tym względem 
był wyjątkowy. 

- Asfalt znalazł się na Ra-
diowej i Jaworowej, a w Małej i 
Gagarina oraz Tęczowej i Ma-
linowej zleciliśmy także wyko-
nanie kanalizacji deszczowej. 
Te dwa ostatnie projekty kosz-
towały aż 850 tysięcy. Pamiętaj-
my też o 400 metrach asfaltu w 
Rybnej i Połanieckiej oraz ka-
nalizacji deszczowej w Rybnej - 
przypomina Piotr Osiecki.  

W tym roku program 
„Drogi zamiast błota” w Rozla-

złowie i Karwowie obejmie ko-
lejne nowe ulice z asfaltem.

- Mamy już wstępny plan, 
wyłoniliśmy wykonawcę robót. 
W Rozlazłowie nawierzchnia 
bitumiczna znajdzie się na co 
najmniej dwóch lub trzech uli-
cach. Drogowcy dokończą też 
prace na Żeglarskiej i Promien-
nej. W przypadku tej ostatniej 
przed zimą udało się ułożyć tyl-
ko wyrównawczą warstwę as-
faltu, a docelową wykonaw-
ca będzie wylewał wtedy, gdy 
się ociepli. Podobnie w dzielni-
cy Karwowo wykonamy kolej-
ne dwie, trzy ulice. Gdy zakoń-
czymy asfaltowanie, przyjdzie 
czas na projektowanie chodni-
ków, przejść dla pieszych, pro-
gów zwalniających - informuje 
Piotr Osiecki. 

Progi zwalniające 
- Efekty programu „Dro-

gi zamiast błota” są widoczne 
w całej dzielnicy. Na początku 
tłuczniowaliśmy drogi, by lu-
dzie mogli wyjechać z domów. 
Potem zaczęło się asfaltowa-
nie. W 2014 roku, gdy na Cha-
browej i Karwowskiej wylano 
asfalt i połączone te ulice z in-
nymi, utwardzonymi już wcze-
śniej, udało się nam skierować 
na Karwowo autobusy ZKM. 
Wcześniej mieszkańcy Wrzo-
sowej czy Radiowej do przy-

stanku mieli ponad kilometr - 
dodaje Arkadiusz Karaś.

Z każdym rokiem as-
faltu przybywało. W latach 
2013-2016 ułożono go m.in. 
na Lazurowej, Modrzewiowej, 
Zieleńczej, Chłodnej, Wodnej, 
a na Chełmońskiego dodatko-
wo także chodnik. 
Nowy asfalt, o dziwo, też za-
czął sprawiać problemy. Część 
mieszkańców zaczęła się skar-
żyć na zbyt szybką jazdę kie-
rowców na utwardzonych uli-
cach. To dlatego na części z 
nich pojawiły się znaki „stre-
fa zamieszkania”, które ogra-
niczają prędkość, ale też niosą 
za sobą całkowity zakaz posto-
ju i zatrzymywania się. Na jed-
nym ze spotkań z mieszkańca-
mi, w ŚDS przy ul. Zamkowej, 
burmistrz Osiecki jasno zade-
klarował, że jeśli większość bę-
dzie chciała zniesienia znaków, 
zostaną one zdjęte. 

Były radny tej dzielnicy - 
Sylwester Zdzieszyński ma jesz-
cze inny pomysł na problem 
zbyt szybko jeżdżących kierow-
ców. Z jego inicjatywy w ostat-
niej edycji Sochaczewskiego 
Budżetu Obywatelskiego zna-
lazł się projekt budowy progów 
zwalniających. 

- W ramach Budżetu Oby-
watelskiego na montaż tzw. 
„śpiących policjantów” mamy 

20 tysięcy złotych. Za te pienią-
dze na Tęczowej i Radiowej za-
instalowane zostaną cztery pro-
gi, a jeśli coś zostanie, to projekt 
obejmie też kolejne ulice. Na 
progi czekają Bartnicza, Zagło-
by, Spokojna i Wodna - mówi 
Zdzieszyński. 

Nowe boisko i lampy
15 lutego burmistrz podpi-
sał dwie umowy bezpośred-
nio dotyczące zachodniej czę-
ści miasta. Pierwsza, zawarta z 
fi rmą Inst-El, zakłada budowę 
oświetlenia w ulicach Bajecz-
nej, Srebrnej i Pogodnej. 
Druga umowa, o znacz-
nie większej wartości (ponad 
900 tys. zł), podpisana zosta-
ła w Szkole Podstawowej nr 4 
i przesądza o budowie boiska.

- Większość dzieci z za-
chodniej części miasta cho-
dzi do „czwórki”. Od kilku lat 
mają piękną salę gimnastycz-
ną, a od nowego roku szkolne-
go dostaną także ogrodzone i 
oświetlone boisko ze sztucz-
ną nawierzchnią, bezpiecz-
ną bieżnią, skocznią do skoku 
w dal. Wreszcie w ciepłe dni 
dzieci będą mogły wyjść z hali 
i na powietrzu pograć w piłkę 
- mówi Marek Fergiński, za-
stępca burmistrza odpowie-
dzialny za oświatę, prywatnie 
mieszkaniec Karwowa. 

Karwowo ma dużo asfaltu, 
teraz czeka na nowy most
W ramach naszego przeglądu inwestycyjnego dzielnic Sochaczewa zaglądamy dziś do Karwowa i Rozlazłowa. Ten rejon należy do tych, w 
których program „Drogi zamiast błota” zdecydowanie zmienił komfort życia mieszkańców. Gdy Piotr Osiecki ogłosił jego start, zdecydowana 
większość ulic za Bzurą nie miała żadnego utwardzenia. Dziś zdecydowana większość ma nowy asfalt. W tym roku program obejmie kolejne 
ulice i nie skończy się, aż wszystkie nie będą utwardzone. Najważniejszy projekt na kolejne lata, to jednak oczywiście nowy most. 

W ulicach Gagarina (na zdjęciu) i sąsiadującej z nią Małej najpierw ułożono 

kanalizację deszczową a potem wylano asfalt

Na ul. Radiowej pojawiło się pół kilometra nowego asfaltu



27 lutego 2018  nr 5 (1305)6
SOCHACZEWSKA

Maciej Frankowski

maciej.frankowski@sochaczew.pl

Srebrny medalista igrzysk olim-
pijskich w Moskwie z 1980 roku 
ogłosił zdobywców tytułów 
działacza, trenera i sportowca 
roku. Wybrała ich Sochaczew-
ska Rada Sportu na posiedze-
niu, które odbyło się 29 stycz-
nia. Na galę przybył również 
złoty medalista olimpijski w 
drużynowym pięcioboju no-
woczesnym z Barcelony 1992, 
Dariusz Goździak. Okoliczno-
ściowy wykład „Idea olimpi-
zmu, a współczesność” wygło-
sił przedstawiciel PKOL, poeta, 
wykładowca AWF w Warsza-
wie, dr Krzysztof Zuchora.

Sochaczewską Galę Spor-
tu poprowadziła naczelnik 
Wydziały Sportu i Organiza-
cji Pozarządowych UM Aga-
ta Kalińska. Podczas wyda-
rzenia burmistrzowie Piotr 
Osiecki i Marek Fergiński, 
przewodniczący Rady Miej-
skiej Sylwester Kaczmarek 
oraz przewodniczący Komi-
sji Kultury, Sportu i Promo-
cji Rady Miejskiej, Sławomir 
Dorywalski wręczyli 39 sty-
pendiów sportowych. Spon-
sorzy otrzymali w podzięko-
waniu statuetki, a działacze 
pamiątkowe medale. Wyróż-
niający się i osiągający sukce-
sy sochaczewscy zawodnicy, 
trenerzy i działacze odebrali 
nagrody fi nansowe przyzna-
ne im przez ratusz.

- Sport jest taką dziedziną 
życia, która uczy nas pokony-
wać własne słabości, wykorzy-
stując przy tym pracowitość i 
talent. Dziękuje wszystkim tym, 
którzy poświęcili swój czas i 
energię, aby osiągać sukcesy. Są 
one sukcesami nas wszystkich, 
są sukcesami naszego miasta 
- mówił do sportowców bur-
mistrz Piotr Osiecki.

Sochaczewskim działaczem 
sportowym roku został Sławo-
mir Cypel. Jest on prezesem  Sto-
warzyszenia Amatorska Liga 
MMA, Polskiego Związku Ju Jit-
su ds. organizacyjnych oraz dzia-
łającego w naszym mieście UKS 
Dragon Fight Club. W ubiegłym 
roku sochaczewscy Dragoni zor-
ganizowali u nas m.in. IV Bieg 
Cichociemnych, największe w 
kraju zawody Amatorskiej Ligi 
MMA (Puchar Polski, Mistrzo-
stwa Polski, Puchar Żołnierzy 
Wyklętych), imprezy dla dzieci i 
młodzieży (Puchar Polski Ju-Jit-
su, liga graplingowa). Sławomir 
Cypel jest trenerem mistrzów 
Polski MMA, był także współor-
ganizatorem imprezy � e World 
Games 2017, która odbyła się we 
Wrocławiu.

- Człowiek jako jednost-
ka może niewiele. To dzięki 
całemu zespołowi Dragon Fi-
ght Club, który dba o przygo-
towanie wszystkich organizo-
wanych imprez, mogę odbierać 
dzisiaj tę nagrodę - dziękował 
swoim uczniom i zawodnikom 
Sławomir Cypel. 

Sochaczewska Rada Spor-
tu tytułem trenera roku na-
grodziła Macieja Misiaka. Pro-
wadzona przez niego drużyna 
seniorów Rugby Club Orkan 
Sochaczew w minionym sezo-
nie wywalczyła awans do Eks-
traligi. Ponadto, trenowana 
przez Macieja Misiaka drużyna 
kadetów zdobyła w 2017 roku 
dwa złote medale w mistrzo-
stwach Polski w rugby siedmio- 
i piętnastoosobowym. 

- Oprócz podziękowań 
dla członków mojej rodzi-
ny, która zawsze mnie wspie-
ra, chciałbym szczególnie 
podziękować kierowniko-
wi mojej drużyny, Jankowi 
Szwarcowi i dwóm osobom, 
dzięki którym drużyna se-
niorów Orkana wróci w tym 
sezonie do rozgrywek Eks-
traligi. Są nimi Maciek Bra-
żuk i Robert Dłutek - mówił 
trener roku, Maciej Misiak.

Sportowcem roku 2017 
została zawodniczka Socha-
czewskiego Klubu Tenisa 
Stołowego - Katarzyna Grzy-
bowska-Franc. W ubiegłym 
roku, wraz z drużyną SKTS, 
zdobyła brązowy medal mi-
strzostw Polski. Ponadto in-
dywidualnie zajęła drugie 
miejsce w mistrzostwach 
Polski seniorek w grze poje-
dynczej oraz złoto w deblu z 
Natalią Partyką.

- Jest mi niezmiernie miło, 
że mogę stać tutaj, drugi raz, bo 
przed rokiem również odbiera-
łam tę nagrodę. Tak jak każde-
go sportowca, wyróżnienie to 
mnie motywuje. Cieszę się, że 
kolejny raz został wybrany tenis 
stołowy. Chciałabym podzię-
kować prezesowi mojego klu-
bu Bronisławowi Gawrylczy-
kowi, który ściągnął mnie do 
Sochaczewa. Mam nadzieję, że 
będziemy dalej współpracować 
i spotkamy się również w przy-
szłym roku - mówiła Katarzyna 
Grzybowska-Franc. 

Sochaczewską Galę Spor-
tu uświetniły występy Dre-
am Team Sochaczew „Strong 
by Zumba” z instruktorką 
Ewą Osińską oraz krótki re-
cital dwukrotnej laureatki so-
chaczewskiego projektu mu-
zycznego Open Day, Weroniki 
Migdy. 

Przybyli goście otrzymali 
upominki przygotowane przez 
Wydział Sportu i Organizacji 
Pozarządowych UM, m.in. ko-
szulki i książeczkę edukacyjną 
dla dzieci „Sochaczew na spor-
towo” z rysunkami Łukasza 
„Bofzina” Kucińskiego. Ponad-
to w głównym holu Sochaczew-
skiego Centrum Kultury zapre-
zentowano wystawę „Igrzyska 
w Rio w obiektywie fotorepor-
terów”, składającą się z ponad 
50 wielkoformatowych zdjęć 
polskich sportowców biorą-
cych udział w ostatnich letnich 
igrzyskach olimpijskich. 

Miasto nagrodziło sportowców
Sławomir Cypel działaczem, Maciej Misiak trenerem, Katarzyna Grzybowska-Franc sochaczewskim sportowcem roku 2017. 
Gościem specjalnym Sochaczewskiej Gali Sportu, która odbyła się w czwartek 15 lutego w Klubie Kontrast był zapaśnik, 
wicemistrz olimpijski - Andrzej Supron. Gala była okazją do spotkania całego sportowego środowiska miasta.

Burmistrz Piotr Osiecki wręczył zawodnikom 39 stypendiów sportowych

Publiczność szczelnie wypełniła Klub Kontrast w SCK

GALA SPORTU
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Nagrody dla pracowników MOSiR: 

Anna Ulicka, Mariusz Cierpikowski, Grzegorz Charaziński, Izabela Wojdyno, Alina Dudkiewicz, Mieczysław Głuchowski

Statuetki dla sponsorów: 

Beata Brymora (Mars Polska), Katarzyna i Maciej Brażukowie (Osada Puszczańska), Halina Kukieła (Bakoma), Klub Platinium Gym & Fitness, Remi-
giusz Rosa (Drukarnia Colorador), UKS „Dragon Fight Club”, kierownik Domu Urodzenia F. Chopina w Żelazowej Woli - Mariola Wojtkiewicz (NIFC)

Pamiątkowe medale otrzymali: 
Rugby Club Orkan Sochaczew, KS Bzura 
Sochaczew, UKS Unia Boryszew , KS „Oldboy 
Orkan” Sochaczew, Sochaczewski Klub Tenisa 
Stołowego, UKS MOSiR Basket Sochaczew , 
UKS „Dwójka” Sochaczew, Stowarzyszenie Ro-
dziców na Rzecz Pływanii „Orka”, Sochaczew-
skie WOPR, UKS Orkan-Judo, UKS „Siódemka”, 
UKS Dragon Fight Club, UKS Sochaczewskie 

Centrum Sportów Walki, UKS Taekwon-Do i 
Karate Goju-Ryu, Szkoła Walk Kuma-De, SKM 
„Szarak”, KM „Aktywni”, Stowarzyszenie na 
Rzecz Sportu i Rekreacji „Razem i Sprawnie”, 
Stowarzyszenie Kajakarzy Sochaczewa, Sto-
warzyszenie Europejskie Biegi Młodych Olimpij-
czyków, Sochaczewskie Towarzystwo Tenisowe, 
Stowarzyszenie „Przez Sport w Przyszłość”, 

Mariusz Orzeszek (Zlot Zabytkowej Motoryzacji), 
Łukasz Pawłowski (III Mistrzostwa Sochaczewa 
w podciąganiu na drążku i pompkach), Michał 
Kasprzak (III Mistrzostwa Sochaczewa w podcią-
ganiu na drążku i pompkach), Artur Kaźmierski 
(promocja Nordic Walking w Sochaczewie), 
Dariusz Cierebiej (turnieje siatkarskie), Paweł 
Piątek (Ogólnopolski Zlot Małego Fiata 125p)

Stypendia sportowe kat. C:

Sochaczewskich Klub Tenisa Stołowego: Agata Pastor-Gołda, Dong Rui Fang, Natalia Gawrylczyk-Zielińska, Katarzyna Grzybowska-Franc, 
Julia Ślązak, UKS Orkan-Judo: Maciej Cichocki

Stypendia sportowe kat. D:

Rugby Club Orkan Sochaczew: Mateusz 
Panek, Kacper Getka, Jan Mroziński, Sebastian 
Kitliński, Dawid Szymerski, Oskar Sargowicki, 
Mateusz Sobański, Ksawery Struss, Michał 
Szwarc, Sebastian Misiak, Wojciech Kryś, 

Cristian Bregu, Igor Kocimski, Łukasz Łukaszyk, 
Adam Szwarc, Kamil Zieliński, Daniel Woźniak, 
Mariusz Brodowski, Adrian Pętlak, Krystian 
Mechecki, Mauro Kevin Lazzari, Adrian Nowa-
kowski, Antoni Gołębiowski, Filip Perak, Hubert 

Wiśniewski, Jan Król, Kacper Szufl iński, Michał 
Chmielewski, Patryk Książek, Filip Buchan

UKS Dragon Fight Club: Łukasz Kozłowski, 
Kamila Janicka
WOPR Sochaczew: Alicja Ulicka

Nagrody fi nansowe dla zawodników: 
Agata Pastor-Gołda (SKTS), Dong Rui Fang 
(SKTS), Natalia Gawrylczyk-Zielińska (SKTS), 
Katarzyna Grzybowska-Franc (SKTS), Adam 
Szwarc (RCO), Kamil Zieliński (RCO), Daniel 
Woźniak (RCO), Mauro Kevin Lazzari (RCO), 

Sandra Kłak (RCO), Eryk Zdanowski (SCSW),  
Kacper Wątkowski (Orkan-Judo), Jan Je-
siołowski (Orkan-Judo), Anna Mrożewska 
(WOPR), Zuzanna Domańska (WOPR), Jan 
Kocimski (KM Aktywni), Emanuel Zimny (KM 

Aktywni), Krzysztof Buczyński (Taekwon-Do 
i Karate Goju-Ryu), Piotr Słaby (Kuma-De), 
siostry Agnieszka i Sylwia Kubiak (western 
rodeo),  Beata Kołodziejczak (ultramaratonist-
ka), Piotr Zieliński (kulturystyka)

Nagrody fi nansowe dla trenerów: 
Bronisław Gawrylczyk (SKTS), Maciej Misiak (RCO), Jakub Seklecki (RCO), Marcin Niemiec (SCSW), Jerzy Szymański (Orkan-Judo), Maciej 
Cichocki (Orkan-Judo), Piotr Cypel (Dragon FC), Patryk Sobieraj (WOPR)

Nagrody fi nansowe dla działaczy: 
Mariusz Gmurczyk (RCO), Jan Szwarc (RCO), 
Urszula Mergner (SCSW, wolontariat), Andrzej 
Grzybowski (KS „Oldboy Orkan” Sochaczew), 

Piotr Cierebiej (sędzia siatkarski), Roman 
Janiszek (Unia Boryszew), Renata Kubik 
(MOSiR), Stanisław Osiecki (szachy), Arka-

diusz Sobieraj (Orkan-Judo), Jacek Spilaszek 
(komandor rajdów rowerowych), Sebastian 
Wiśniewski (Przez Sport w Przyszłość).

Najliczniejszą grupę stanowili rugbiści

Gościem gali był wicemistrz 

olimpijski Andrzej Supron

... oraz piosenki w wykonaniu 

Weroniki Migdy

Okolicznościowy wykład wygłosił 

dr Krzysztof Zuchora

Galę uświetniły występy Dream Team Sochaczew 

„Strong by ZUMBA”... 

Min.Małecki wziął udział w panelu z udziałem przedstawicieli rządu

WYDARZENIA

Główny Geolog Kraju i Peł-
nomocnik Rządu ds. Polityki 
Surowcowej Państwa prof. 
Mariusz Orion Jędrysek był 
organizatorem konferencji, 
w której wzięli udział mini-
ster Maciej Małecki oraz za-
stępca burmistrza Dariusz 
Dobrowolski. Tematem kon-
ferencji była m.in. geoter-
mia. A jak geotermia, to So-
chaczew. 

Nasze miasto jako jedno z 
pierwszych w Polsce sięga po 
energię z głębi ziemi. Przypo-
mnijmy, że w zeszłym roku 
Sochaczew pozyskał ponad 
11 mln złotych  na wykonanie 
odwiertu badawczego, który 
ma potwierdzić obecność pod 
naszym miastem wód geoter-
malnych. Staramy się także 
o środki na budowę zakładu 
geotermalnego, który pozwoli 
wykorzystać ewentualne źró-
dło gorącej wody. 

Konferencja, o której 
wspomnieliśmy, odbyła się 
22 lutego w Toruniu. Mini-
ster Maciej Małecki wziął 
udział w panelu, w którym 
przedstawiciele rządu dys-
kutowali o Polityce Surow-
cowej Państwa. To, że pisze-
my o niej z wielkich liter nie 
jest przypadkiem - to ofi cjal-
ny dokument, czy wręcz  pro-
gram, jaki rząd  Prawa i Spra-
wiedliwości chce realizować. 
Geotermia ma w tym projek-
cie duże znaczenie. 

- Bardzo zależy nam na 
zwiększeniu udziału ciepła ze 
źródeł geotermalnych w tzw. 
mixie energetycznym Pol-
ski. Geotermia jest szansą na 
rozwój, poprawę jakości życia 
mieszkańców i bezpieczeń-
stwo Polski w wielu obsza-
rach - mówi Maciej Małec-
ki. - Argumenty za geotermią 
są oczywiste. Wprowadzamy 
do sieci ciepłowniczych ener-
gię ze źródła bezemisyjnego, 
stałego, niezależnego od po-

gody, czy sytuacji na rynkach 
międzynarodowych. Opiera-
my ogrzewanie na zasobach, 
które mamy w Polsce, a do-
kładnie pod Polską. Dzięki 
geotermii mamy czystą ener-
gię - poprawi się zatem jakość 
powietrza. Uzyskujemy dy-
wersyfi kację źródeł energii, 
budujemy niezależności ener-
getyczną. Przy okazji wspiera-
my rozwój polskiego kapitału 
i polskiej technologii. Geoter-
mia to może być nasza marka. 
Jej rozwój jest szansą dla pol-
skiej myśli technicznej, inno-
wacyjnych rozwiązań, które 
będą mogły być eksportowa-
ne - dodaje poseł ziemi socha-
czewskiej. 

- Sochaczew został zapro-
szony do panelu dla samo-
rządowców - relacjonuje bur-
mistrz Dariusz Dobrowolski. 
- Opowiadaliśmy o swo-
ich doświadczeniach z geo-
termią, przygotowaniach do 
przetargu na odwiert i kolej-
nych planach. Na dziś wszyst-
ko idzie zgodnie z planem. 
Jesteśmy w trakcie wyboru 
fi rmy, która zajmie się nadzo-
rem i codziennym dozorem 
w trakcie wykonywania od-
wiertu. To bardzo ważne, by 
wybrać dobrych fachowców z 
tej branży. Nikt z nas nie zna 
się przecież na wierceniach, 
a chcemy pozyskać wodę nie 
tylko do ogrzewania, ale tak-
że, po uzdatnieniu, wykorzy-
stać ją do picia. Gdy wybie-
rzemy nadzór i dozór (to dwa 
inne tematy - nadzór to in-
spektor nadzoru budowlane-
go, jak na każdej  inwestycji, 
dozór - to całodobowe zada-
nie w trakcie wierceń, mo-
nitoring każdego momentu 
prac, sprawdzanie kolejnych 
warstw, przez które będzie-
my się przebijać  - przyp. red) 
rozpoczniemy prace nad wy-
łonieniem wykonawcy - koń-
czy Dariusz Dobrowolski. 

Robert Małolepszy

Sochaczew przykładem 
na geotermalnej konferencji
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POWIAT

Gruntowny remont poste-
runku policji kosztował 650 
tysięcy złotych. Pół miliona 
wyłożyło MSWiA, a 150 tys. 
gmina Teresin. 14 lutego 
przebudowany obiekt zo-
stał poświęcony i uroczyście 
przekazany do użytku. Sym-
boliczny klucz do budynku 
odebrał z rąk komendanta 
wojewódzkiego policji kie-
rownik posterunku w Tere-
sinie asp. szt. Marian Lewan-
dowski. 

Jak wielokrotnie podkreśla-
no podczas uroczystości, po-
licjanci rozpoczynają pracę w 
zupełnie odmienionych wa-
runkach lokalowych, które 
absolutnie w niczym nie przy-
pominają poprzednich. Wy-
konawca przebudował kilka 
pomieszczeń, wymienił drzwi 
i okna, wymienił instalacje 
elektryczną i sanitarną, ocie-
plił budynek z zewnątrz, do-
cieplił dach i wymienił jego 
pokrycie. Nowy posterunek 

to na parterze 6 pomieszczeń, 
toaleta i miejsce dla osób za-
trzymanych, zaś na I piętrze 5 
pokoi, pomieszczenie socjal-
ne i dwie łazienki. Budynek 
ogrzewany jest teraz gazem 
ziemnym. 

W uroczystości wzię-
li udział m.in. poseł ziemi so-
chaczewskiej i sekretarz stanu 
Maciej Małecki, komendant 
wojewódzki policji zs. w Ra-
domiu insp. Tomasz Michuł-
ka, starosta Jolanta Gonta 
wraz z zastępcą, komendant 
powiatowy policji w Socha-
czewie insp. Michał Sa� ań-
ski, władze gminy Teresin, 
burmistrz Sochaczewa Piotr 
Osiecki i diecezjalny kapelan 
policji ks. Piotr Żądło.

Dodajmy, że Komenda 
Wojewódzka Policji w Rado-
miu ogłosiła właśnie przetarg 
na remont posterunku policji 
w Nowej Suchej. Na oferty fi rm 
budowalnych zainteresowa-
nych kontraktem KWP czeka 
do 5 marca. 

Na posiedzeniu Rady Powia-
tu 30 stycznia. Lesław Sier-
giej, dyrektor Wydziału Bez-
pieczeństwa   Publicznego, 
Zdrowotnego, Zarządzania 
Kryzysowego i Spraw Obron-
nych przedstawił sprawozda-
nie Komisji Bezpieczeństwa i 
Porządku za rok 2017 z prac 
policji, straży pożarnej oraz 
innych powiatowych służb, 
inspekcji a także jednostek 
organizacyjnych wykonują-
cych na terenie powiatu za-
dania w zakresie porządku 
publicznego.  

Wykrywalność wzrosła
Istotny wpływ na poczu-
cie bezpieczeństwa miesz-
kańców mają działania Ko-
mendy Powiatowej Policji. 
W 2017 roku stwierdzo-
no popełnienie 1618 prze-
stępstw a ich wykrywalność 
wrosła w stosunku do roku 
poprzedniego o 13,5 %.
W skali roku na terenie na-
szego powiatu było o 136 
więcej patroli, co niewątpli-
wie miało wpływ na ogra-
niczenie liczby przestępstw 
i poprawę bezpieczeństwa 
obywateli. Skrócił się rów-
nież czas reakcji na zdarze-
nie. Średni czas reakcji po-
licji oznaczony jako „pilne” 
wyniósł 7,28 min. Socha-
czewscy policjanci w ra-
mach działań profi laktycz-
nych czynnie uczestniczyli 
w wielu programach i ak-
cjach zmierzających do po-
prawy bezpieczeństwa oby-
wateli. Wdrożono także 
nowe narzędzia, takie jak: 
internetowa Krajowa Mapa 

Zagrożeń i aplikacja na 
smartfony „Moja Komenda”.

Komenda   Powiatowa 
Państwowej Straży Pożarnej 
w Sochaczewie w ramach 
działań w zakresie bezpie-
czeństwa pożarowego od-
notowała 1350 zdarzeń wy-
magających   interwencji 
jednostek straży pożarnej, 
to o 12 mniej niż w roku po-
przednim. W roku 2017 na 
terenie powiatu funkcjono-
wało 38 jednostek Ochotni-
czej Straży Pożarnej, w któ-
rych pozostaje zrzeszonych 
650 strażaków stanowią-
cych duże wsparcie dla jed-
nostek państwowych.

Ponad 800 kontroli
W ubiegłym roku w obsza-
rze bezpieczeństwa sani-
tarno-epidemiologicznego 
Powiatowa Stacja Sanitar-
no-Epidemiologiczna prze-
prowadziła 816 kontro-
li sanitarnych, zgodnie z 
przyjętym harmonogra-
mem, oraz 65 kontroli in-
terwencyjnych. PSSE w za-
kresie Oświaty i Promocji 
Zdrowia w 2017 r. realizo-
wała m.in. programy edu-

kacyjne skierowane do 
uczniów, takie jak: „Nie pal 
przy mnie, proszę”, „Znajdź 
właściwe rozwiązanie” czy 
„Trzymaj Formę”, „Pierw-
szy dzwonek”, „Wybierz 
życie - pierwszy krok”. Do 
programów tych przystą-
piło ponad 10 tys. dzieci i 
młodzieży ze szkół powia-
tu sochaczewskiego. W po-
przednim roku na szeroką 
skalę kontynuowane były 
także działania   informa-
cyjno-edukacyjne dotyczą-
ce dopalaczy. 

W zakresie przestrze-
gania prawa budowlanego i 
przeciwdziałania katastro-
fom budowlanym Powiatowy 
Inspektor Nadzoru Budowla-
nego przeprowadził 269 kon-
troli. 

Jeśli chodzi o zakres 
bezpieczeństwa epizootycz-
nego, to warto wspomnieć, 
że na terenie powiatu so-
chaczewskiego w ubiegłym 
roku zarejestrowanych było 
2949 stad zwierząt hodow-
lanych, w których Powia-
towy Lekarz Weterynarii 
przeprowadził badania mo-
nitoringowe w kierunku 

wykrywania chorób zakaź-
nych, nie stwierdzając wy-
ników dodatnich. 

Z roku na rok 
coraz efektywniej
Oczywiście to tylko część 
wszystkich zadań realizowa-
nych przez poszczególne pod-
mioty. Otrzymane od danych 
jednostek i służb sprawozda-
nia świadczą o ich aktywności, 
zaangażowaniu oraz, że podej-
mowane przez nich działania 
z roku na rok są efektywniej-
sze i podnoszą bezpieczeństwo 
mieszkańców powiatu.

Warto nadmienić, że w 
ubiegłym roku odbywały się 
m.in. wspólne posiedzenia Ko-
misji Bezpieczeństwa i Porząd-
ku Starosty Sochaczewskiego 
oraz Powiatowego Zespołu Za-
rządzania Kryzysowego. Głów-
nym celem spotkań było przy-
gotowanie samorządów, służb, 
inspekcji i straży do zapobiega-
nia i przeciwdziałania rozprze-
strzenieniu się wirusa afrykań-
skiego pomoru świń (ASF). 

Z kolei w październiku 
przeprowadzono powiatowe 
ćwiczenia obronne. Odbywały 
się one pod kryptonimem „SO-
CHO 2017”. Tematem ćwicze-
nia było „Osiąganie wyższych 
stanów gotowości obronnej 
oraz realizacja przedsięwzięć 
wynikających z planu operacyj-
nego funkcjonowania powia-
tu w czasie wystąpienia sytuacji 
kryzysowej oraz warunkach 
zewnętrznego zagrożenia pań-
stwa z wykorzystaniem stano-
wiska kierowania starosty”.

Starostwo Powiatowe 
w Sochaczewie

Powiat o bezpieczeństwie
Corocznie w styczniu starosta sochaczewski przekazuje do wiadomości Rady Powiatu 
sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku, które obejmuje 
statystyczne oceny zagrożeń porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli, 
bezpieczeństwa pożarowego, sanitarno-epidemiologicznego oraz przestrzegania prawa 
budowlanego i przeciwdziałanie katastrofom budowlanym na terenie powiatu.

Zmodernizowany 
posterunek w Teresinie

Starostwo Powiatowe w 
Sochaczewie oraz Hotel 
Chabrowy Dworek zapra-
szają w Niedzielę Palmo-
wą - 25 marca do udziału w 
XIII edycji imprezy z cyklu 
„Wielkanoc na Mazowszu”.

Tradycyjnie swoje wyro-
by mogą wystawiać osoby 
prywatne, szkoły, placów-

ki pomocowe. Kiermasz jest 
okazją do zaprezentowania 
szerokiej publiczności pol-
skich tradycji wielkanocnych 
kultywowanych przez miesz-
kańców naszego regionu. Or-
ganizatorzy zapraszają do 
udziału wszystkich, którzy 
mają do zaoferowania wy-
roby rękodzielnicze, pisan-
ki, palmy, obrusy, koszyczki, 

wycinanki, serwetki, barwne 
stroiki, ciasta, a także biżute-
rię czy ceramikę.

Warunkiem udziału w 
kiermaszu jest telefonicz-
ne zgłoszenie do 16 marca 
do Starostwa Powiatowego 
w Sochaczewie, tel. (46) 864-
18-30. Wystawcy nie ponoszą 
żadnych opłat.  

Kiermasz Wielkanocny w Niedzielę Palmową

Już po raz drugi odbędzie się 
międzyszkolny konkurs histo-
ryczny „Wrzesień 1939 roku bez 
tajemnic”. Zaplanowano go na 
23 marca, ale zgłoszenia przyj-
mowane są tylko do 3 marca.

Konkurs jest skierowany do 
uczniów klas siódmych szkół 
podstawowych i gimnazjów z 
powiatu sochaczewskiego oraz 
szkół położonych w gminach 
sąsiadujących. Jego organiza-
torami są: Zespół Szkół Rol-
nicze Centrum Kształcenia 
Ustawicznego, Stowarzyszenie 
„Nasz Zamek” oraz Muzeum 
Kolei Wąskotorowej w Socha-
czewie.

Do konkursu zaproszeni są 
uczniowie zainteresowani naj-
nowszą historią Polski, walka-
mi w kampanii wrześniowej 
1939. Ma on na celu rozwija-
nie umiejętności wyszukiwa-
nia i korzystania z informa-
cji historycznych zawartych w 
różnych źródłach. Do rozwią-
zania będzie test oraz napisa-
nie rozszerzonej wypowiedzi 
o kampanii wrześniowej 1939 
roku ze szczególnym uwzględ-
nieniem przebiegu bitwy nad 
Bzurą. Ogłoszenie wyników 

oraz wręczenie dyplomów i na-
gród nastąpi 25 kwietnia 2018 r. 
na terenie Zespołu Szkół Rolni-
cze Centrum Kształcenia Usta-
wicznego w Sochaczewie. Lau-
reaci, którzy zajmą pierwsze 
trzy miejsca otrzymają atrak-
cyjne nagrody rzeczowe, któ-
rych sponsorami są fi rma Re-
tail Park Sochaczew sp. z o.o. i 
Powiatowy Zespół Edukacji w 
Sochaczewie.

Szkoła, która chce wziąć 
udział w tym wydarzeniu musi 
wypełnić formularz zgłoszenio-
wy i przesłać go w terminie do 
3 marca 2018 r. na adres orga-
nizatora: Zespół Szkół Rolnicze 
Centrum Kształcenia Ustawicz-
nego im. Bohaterów Walk nad 
Bzurą 1939 r. w Sochaczewie; 
ul. Marszałka Józefa Piłsudskie-
go 63; 96-500 Sochaczew z dopi-
skiem: Międzyszkolny Konkurs 
Historyczny „Wrzesień 1939 
roku bez tajemnic”.

Regulamin i formularz 
zgłoszeniowy jest dostępny na 
stronie internetowej Starostwa 
Powiatowego w Sochaczewie 
www.powiatsochaczew.pl w 
zakładce Konkursy.

Starostwo Powiatowe 
w Sochaczewie

Konkurs: Wrzesień 
1939 bez tajemnic
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Pod koniec stycznia poli-
cjanci zostali powiadomieni 
o zwłokach znalezionych w 
Kampinoskim Parku Naro-
dowym. Prokuratura szybko 
ustaliła, że zmarły mężczyzna 
to mieszkaniec Sochaczewa, 
którego zaginięcie zgłoszo-
no w połowie stycznia. Ciało 
59-letniego mężczyzny było 
rozczłonkowane i rozrzuco-
ne w lesie.

W wyniku przeprowa-
dzonych czynności zatrzy-
mano 49-letniego mieszkań-
ca Nowej Suchej.

- Muszę w tym przypad-
ku pochwalić moich pracow-
ników, którzy błyskawicz-
nie rozpoczęli postępowanie 
i bardzo szybko, na podsta-
wie przeprowadzonych czyn-
ności, wytypowali podej-
rzanego – mówi szefowa 
sochaczewskiej prokuratu-
ry Joanna Szymaniak. – O 
jakości materiału dowodo-
wego może świadczyć fakt, 
że sąd zdecydował o zasto-
sowaniu wobec mężczyzny 
trzech miesięcy tymczasowe-
go aresztu.

Podejrzany w piątek 2 lu-
tego usłyszał zarzut zabój-
stwa zagrożony karą nawet 
dożywotniego pozbawie-
nia wolności. O ile w postę-
powaniu przygotowawczym 
odmówił składania wyja-
śnień, to podczas postępo-

wania w sprawie tymczaso-
wego zatrzymania obszernie 
zeznawał. Jak twierdzi sze-
fowa prokuratury, podana 
przez niego wersja wydarzeń 
w ogromnej mierze stoi w 
sprzeczności ze zgromadzo-
nym już materiałem dowo-
dowym.

- Nie ukrywamy, że na ten 
moment proces ma charak-
ter poszlakowy – mówi Jo-
anna Szymaniak. – Nie zna-
leźliśmy jeszcze wszystkich 
fragmentów ciała, ale ponad 
wszelką wątpliwość wiemy, 
że doszło do zabójstwa. Na 
chwilę obecną możemy też z 
dużą pewnością założyć, że 

sprawca działał sam. Zlecili-
śmy badania DNA i inne ba-
dania chemiczne. Ze względu 
na stan znalezionego cia-
ła, przeprowadzone zosta-
ną również badania z zakre-
su mechanoskopii, które, na 
podstawie śladów pozosta-
wionych na kościach, pozwo-
lą ustalić jakiego narzędzia 
użyto do rozkawałkowania.

Prokuratura   prowa-
dzi również przesłucha-
nia osób, które mogą posia-
dać informacje o przebiegu 
zdarzenia, a także powią-
zaniach podejrzanego z 
59-latkiem z gminy Nowa 
Sucha.

W tej chwili ze względu 
na dobro śledztwa prokura-
tor Szymaniak nie ujawnia 
źródła   dotychczasowych 
ustaleń. Podejrzany tym-
czasem nie przyznaje się 
do popełnienia zarzucane-
go mu przestępstwa. Złożył 
również zażalenie na decy-
zję o tymczasowym aresz-
towaniu, które rozpatru-
je obecnie Sąd Okręgowy w 
Płocku.

Jak się dowiedzieliśmy, 
podejrzany wchodził już 
wcześniej w konfl ikt z pra-
wem i odbywał karę pozba-
wienia wolności.

Makabryczne znalezisko 
w parku narodowym
Mieszkaniec gminy Nowa Sucha najbliższe trzy miesiące spędzi w areszcie. Jest podejrzany 
o makabryczne zabójstwo 59-letniego sochaczewianina, którego zaginięcie zgłoszono w 
połowie stycznia. Zwłoki ofi ary pod koniec miesiąca znalazł w okolicach miejscowości Famułki 
Królewskie strażnik leśny. Policja nie miała wątpliwości, że ktoś przyczynił się do zgonu 
odnalezionego – jego ciało było rozczłonkowane i rozrzucone w lesie.

Sprawca rozczłonkował ciało ofi ary i rozrzucił je w kampinoskim lesie
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Policja poszukuje sprawcy 
rozboju z użyciem niebez-
piecznego narzędzia. Pu-
blikujemy wizerunek męż-
czyzny podejrzewanego o 
popełnienie tego przestęp-
stwa. Osoby, które znają 
jego tożsamość, proszone są 
o kontakt z Wydziałem Kry-
minalnym Komendy Powia-
towej Policji w Sochaczewie.

Do zdarzenia doszło 24 li-
stopada 2017 roku w Bieli-
cach. Z dotychczasowych 

ustaleń wynika, że niezna-
ny mężczyzna wszedł do 
sklepu i, grożąc ekspedient-
ce użyciem niebezpiecznego 
narzędzia, zażądał wydania 
pieniędzy.

Osoby, które rozpozna-
ją mężczyznę ze zdjęcia pro-
szone są o osobisty lub telefo-
niczny kontakt z Wydziałem 
Kryminalnym Komendy Po-
wiatowej Policji w Sochacze-
wie, ul. Warszawska 23. Tel. 
46 863-72-62, 46 863-72-61, 
46 863-72-60 lub 997.

Pomóż w ustaleniu 
tożsamości

6 lutego w miejscowości 
Kożuszki Parcel doszło 
do potrącenia kobiety. Ze 
wstępnych ustaleń wynika, 
że 52-letnia mieszkanka 
Sochaczewa prawdopodob-
nie chciała przejść przez 
jednię w miejscu do tego nie 
wyznaczonym i została po-
trącona przez kierującego 
Renault Espace. 

Do zdarzenia doszło w miej-
scu nieoświetlonym. Kobie-
ta nie posiadała żadnych ele-
mentów odblaskowych.

Na miejscu czynności wy-
konywali policjanci z socha-
czewskiej drogówki i wydziału 
kryminalnego, nadzorowani 
przez prokuratora. Trwa usta-
lanie dokładnych przyczyn i 
okoliczności tego zdarzenia.

Śmierć na drodze

Nieuczciwa sprzedawczy-
ni z dyskontu odzieżowe-
go będzie odpowiadała za 
oszustwo i podrabianie do-
kumentacji. Na fi kcyjnych 
zwrotach towaru zarobiła 
blisko 20 tys. zł. Kobieta 
straciła już pracę w sklepie. 

Policja otrzymała zawiadomie-
nie, z którego wynikało, że w 
jednym ze sklepów znanej sieci 
odzieżowej doszło do nieprawi-
dłowości przy zwrotach towa-
ru. W trakcie wykonywanych 
czynności policjanci ustalili, jak 
wyglądał przestępczy proceder, 
przez który fi rma w dwa lata 
straciła blisko 20 tys. zł.

Nieuczciwa pracowni-
ca, która od kilku lat była za-

trudniona jako sprzedawca, 
podczas zwrotu towaru przez 
klienta, oddawała mu pienią-
dze i zatrzymywała paragon. 
Później wykorzystywała ten 
sam paragon, tym razem do 
fi kcyjnego zwrotu towaru i 
wypłacała pieniądze sobie. 
Kobieta zmieniała również 
stan magazynowy myśląc, 
że w ten sposób uniknie od-
powiedzialności. Policjanci 
podejrzewają, że podrabia-
ła także podpisy klientów na 
formularzach zwrotu towa-
ru. Pracownica sklepu zosta-
ła już zwolniona dyscyplinar-
nie.

Za oszustwa i podrabia-
nie dokumentacji 27-latce 
grozi do 8 lat więzienia.

Nawet 8 lat za oszustwa 
ze zwrotem towaru

Policjanci zatrzymali 21–
latka, który okradał wła-
snego dziadka. Policjantom 
udało się odzyskać część 
pieniędzy. 

Jak ustaliła policja 21–letni 
sochaczewianin   dwukrot-
nie okradł swojego dziadka. 
Kradzieże te miały miejsce 
na przestrzeni czterech ostat-

nich miesięcy. Straty wynio-
sły kilka tysięcy złotych, lecz 
policjantom udało się odzy-
skać część tej kwoty.

Zatrzymanemu przed-
stawiono łącznie trzy zarzuty 
- dwa dotyczyły kradzieży, a 
trzeci - przywłaszczenia pie-
niędzy. Za popełnione prze-
stępstwo grozi mu do 5 lat 
pozbawienia wolności.

Policja zatrzymała wnuczka złodzieja
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Od 1 stycznia najmniejsi 
przedsiębiorcy - płatnicy VAT, 
zatrudniający do dziesięciu 
osób, w tym także ci, prowa-
dzący jednoosobową działal-
ność gospodarczą - najpóźniej 
do 26 lutego musieli wysłać do 
systemu Ministerstwa Finan-
sów Jednolity Plik Kontrolny 
VAT (JPK_VAT). Zestawienie 
to przesyła się wyłącznie elek-
tronicznie.

Jednolity plik to zestaw infor-
macji o operacjach gospodar-
czych przedsiębiorcy za dany 
okres, a dane pobierane są bez-
pośrednio z systemów fi nanso-
wo-księgowych fi rmy. Ponie-
waż JPK trzeba uwierzytelnić, 
do jego prawidłowego złożenia 
i wysłania potrzebny jest certy-
fi kat kwalifi kowany lub Profi l 

Zaufany. Ten drugi można bez 
problemu i bezpłatnie wyrobić 
w sochaczewskim ratuszu.

- Mikroprzedsiębiorcy, któ-
rzy nie chcą mieć problemów z 
przesłaniem sprawozdań vatow-
skich, powinni jak najszybciej za-
łożyć Profi l Zaufany. To bardzo 
proste. Profi l jest bezpłatny, a jego 
utworzenie wymaga jednej wizy-
ty w naszym Punkcie Potwier-
dzania Profi li Zaufanych - mówi 
Małgorzata Przybylska, kierow-
nik Referatu Obsługi Inwestora i 
Działalności Gospodarczej.

Punkt uruchomiono w so-
chaczewskim ratuszu w stycz-
niu 2015 roku. Na początku mie-
ścił się na III piętrze, w Referacie 
Projektów Społecznych, jednak, 
by mieszkańcom jeszcze bardziej 
ułatwić procedurę jego zakłada-
nia, w kwietniu 2017 roku punkt 

przeniesiono na parter, do Biura 
Obsługi Klienta. 

- Wystarczy utworzyć konto 
na platformie e-PUAP, złożyć tam 
wniosek o profi l zaufany, a na-
stępnie przyjść z dowodem osobi-
stym lub paszportem do Punktu 
Potwierdzania Profi li Zaufanych. 
Cała procedura zajmuje kilka mi-
nut - dodaje Małgorzata Przybyl-
ska.  

Przypomina jednocześnie, że 
pozostałe dwa punkty znajdują się 
w Urzędzie Skarbowym i Zakła-
dzie Ubezpieczeń Społecznych.

Profi l zaufany to nie tylko 
propozycja dla przedsiębiorców. 
Jego posiadanie znacznie ułatwia 
załatwianie spraw urzędowych 
przeciętnego Kowalskiego. Dzię-
ki niemu składanie podań, pism i 
wniosków załatwimy drogą elek-
troniczną, nie ruszając się z domu. 

Możemy uzyskać tak odpis z ksiąg 
USC, przedłużyć umowę dzierża-
wy gruntu, zgłosić swoje uwagi do 
planu zagospodarowania prze-
strzennego. Profi l jest jak odręcz-
ny podpis - identyfi kuje osobę i 
potwierdza, że sprawę z ratuszem 
załatwia ten konkretny klient. 

- Posiadacze Profi li Zaufa-
nych mogą składać podania i 
wnioski do urzędu przez 7 dni w 
tygodniu. Mogą to robić z domu, 
pracy, będąc na wakacjach na dru-
gim końcu Polski, w dni robocze i 
święta. To duże ułatwienie np. dla 
osób niepełnosprawnych i często 
przebywających w podróży - wy-
jaśnia Małgorzata Przybylska.

Profi l otwiera przed nami 
cały wachlarz usług dostępnych 
na platformie ePUAP, a ten z każ-
dym rokiem staje się coraz szer-
szy.  (daw)

Przyda ci się zaufany profil

Będąc na zagranicznych wcza-
sach uratował życie dziecku, 
innym razem, także poza służ-
bą, reanimował mężczyznę na 
basenie. Młodszy kapitan Ka-
mil Duplicki z sochaczewskiej 
komendy PSP został straża-
kiem roku 2017 województwa 
mazowieckiego.

- O tym, że strażakiem jest się 
nie tylko podczas pełnienia 
służby, świadczy zachowanie 
naszego kolegi, który już dwu-
krotnie ratował ludzkie życie - 
mówi nam rzecznik KP PSP w 
Sochaczewie, kpt. Rafał Krupa.

- Przebywając na urlopie we 
Włoszech, byłem świadkiem 
wydobycia z hotelowego basenu 
pięcioletniego chłopca. Osoba, 
która wyniosła nieprzytomne 
dziecko z wody, oddała je pro-
sto w moje ręce, a ja zrobiłem to, 
co do mnie należało - opowiada 
mł. kpt. Kamil Duplicki.

Można powiedzieć, że 
chłopiec miał dużo szczęścia 
trafi ając na sochaczewskiego 
strażaka. Wykonywał on re-
suscytację krążeniowo-odde-
chową do czasu aż dziecko nie 
dało oznak życia. Po kilkunastu 
minutach reanimacji udało się 
przywrócić mu tętno oraz od-
dech. Dziecko trafi ło do szpita-
la, ale najważniejsze zrobił pan 

Kamil - dzięki niemu chłopiec 
przeżył. Co więcej, wraz z ro-
dzicami wracał do kraju tym 
samym samolotem co jego wy-
bawca. Okazało się bowiem, że 
była to rodzina z Polski.

Po tym zdarzeniu do so-
chaczewskiej komendy dotar-
ło podziękowanie od rodziców 
chłopca, którzy w ten sposób 
próbowali wyrazić wdzięcz-
ność kapitanowi Duplickiemu 
za uratowanie życia ich dziecka.

Drugie podobne zdarzenie 
miało miejsce w styczniu tego 
roku na pływalni w Warszawie. 
Tym razem z basenu wydoby-
to nieprzytomnego mężczyznę, 
którego również, dzięki pro-
fesjonalnej reanimacji prowa-
dzonej przez naszego strażaka, 
udało się uratować. Po kilku-
dniowym pobycie w szpitalu, 
wrócił do zdrowia.

Koledzy z komendy mówią 
ze śmiechem, że ratowanie to-
pielców stało się specjalnością 
pana Kamila, a my gratulujemy 
wyróżnionemu, jednocześnie 
wyrażając dumę, że jest on so-
chaczewskim strażakiem.

W pełni zasłużony tytuł 
Strażaka Roku 2017 pan Ka-
mil odebrał 9 lutego z rąk ma-
zowieckiego komendanta wo-
jewódzkiego PSP w Warszawie. 

Jolanta Sosnowska

Strażak na medal

Za nami studniówka ostatniej z sochaczewskich szkół śred-
nich. Maturzyści z liceum i technikum Zespołu Szkół im. Ja-
rosława Iwaszkiewicza na  balu studniówkowym bawili się w 
sobotę 10 lutego  w domu bankietowym Magnat. W tym roku 
do matury w „Iwaszkiewiczu” przystąpi 96 osób. (ap)

Studniówka w Iwaszkiewiczu

Maciej Frankowski

maciej.frankowski@sochaczew.pl

Podczas zakończenia ubiegłe-
go roku szkolnego w SP2 bur-
mistrz Piotr Osiecki obiecał, a 
tak naprawdę potwierdził swą 
obietnicę budowy nowej sali 
gimnastycznej dla tej placówki. 
Projekt inwestycji ma być goto-
wy do końca października tego 
roku. Budowa obiektu powinna 
się rozpocząć w 2019, a zakoń-
czyć najpóźniej za trzy lata. 

- Obiecałem mieszkańcom 
Boryszewa halę przy SP 2 jesz-
cze w kampanii wyborczej, gdy  
ubiegałem się po raz pierwszy o 
urząd burmistrza. O obietnicy 
nie zapomniałem. Przez te lata 
inwestowaliśmy w szkołę m.in. 
w odwodnienie piwnic, a potem 
w infrastrukturę sportową na 
zewnątrz. Teraz nadchodzi czas 
na halę - mówi Piotr Osiecki. 

- Jako absolwent „Dwójki” 
cieszę się podwójnie z tej ini-
cjatywy – dodaje przewodni-
czący Rady Miasta Sylwester 
Kaczmarek. – Mam nadzieję, 
że tak jak na inne obiekty spor-
towe, także na budowę tej hali 

uda nam się pozyskać środki 
zewnętrzne. Trzymam kciuki 
za ten projekt – dodaje Kacz-
marek. 

Hala, jak wspomniał bur-
mistrz Osiecki, będzie uzupeł-
nieniem działań podjętych już 
wcześniej. W 2014 zbudowano 
przy SP 2 nowe boisko do ko-
szykówki, rok później stanęła 
siłownia zewnętrzna, a w 2016 
roku powstało nowoczesne bo-
isko do piłki nożnej wraz z bież-
nią lekkoatletyczną. 

- Rozwój kultury fi zycznej 
jest bardzo ważny. Istniejąca 
sala gimnastyczna to już prawie 
zabytek. Jest najmniejszym tego 

typu obiektem w naszym mie-
ście i nie spełnia obecnych stan-
dardów – mówi dyrektor Szko-
ły Podstawowej nr 2, Dariusz 
Kosiński. - Budowa nowej hali 
będzie bardzo ważną inwesty-
cją, zarówno dla szkoły, jak i lo-
kalnej społeczności. W ramach 
szkolnych zajęć wychowania fi -
zycznego będą z niej korzystać 
uczniowie, natomiast w godzi-
nach 17.00-22.00 obiekt będzie 
wynajmowany mieszkańcom 
Boryszewa – dodaje dyrektor 
„dwójki”.

Według koncepcji ratusza 
w nowej sali znajdzie się boisko 
główne o wymiarach 28 x 15 

m z przepisowymi polami do 
gry w siatkówkę i koszykówkę. 
Obiekt będzie wyposażony tak-
że w drabinki, tablicę wyników 
oraz bramki do futsalu i piłki 
ręcznej. Zbudowana zostanie 
widownia dla około 100 osób. 
Powstaną dwa węzły sanitarne 
(chłopcy i dziewczęta) wypo-
sażone w minimum cztery sta-
nowiska prysznicowe. W każ-
dym węźle, będą też oczywiście 
umywalki i toalety. Ponadto w 
ramach nowego obiektu po-
wstaną dwie szatnie (damska i 
męska), sala fi tness, magazyn 
na sprzęt sportowy, pokój dla 
nauczycieli w-f, szatnia i toaleta 
dla kibiców. 

Według założeń projekto-
wany obiekt będzie przylegał 
do budynku szkoły od strony 
zachodniej, od ul. Pionierów. 
Wejść do sali będzie moż-
na zarówno z budynku głów-
nego, jaki i drogą ewakuacyj-
ną wychodzącą bezpośrednio 
z hali. Stara sala gimnastyczna, 
znajdująca się we wschodnim 
skrzydle szkoły, zostanie zacho-
wana, a korzystać z niej będą 
uczniowie młodszych klas.

Dwójka będzie miała 
nową halę sportową
Ratusz ogłosił przetarg na opracowanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej na salę 
gimnastyczną przy Szkole Podstawowej nr 2. Według założeń, w przyszłym roku powinna się 
rozpocząć budowa nowego, szkolnego obiektu sportowego na terenie miasta. 

Nowa hala sportowa powstanie przy zachodnim skrzydle szkoły
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Dzień Myśli Braterskiej, obcho-
dzony 22 lutego, w urodziny za-
łożyciela skautingu Roberta Ba-
den-Powella, to taki dzień, kiedy 
harcerze z całego świata składa-
ją sobie życzenia, przesyłają po-
zdrowienia i pamiętają o sobie 
nawzajem. Dowodem na to było 
połączenie telefoniczne z druh-
ną Barbarą Wachowicz, pisar-
ką, dziennikarką, autorką pro-
gramów telewizyjnych, która w 
grudniu odwiedziła Sochaczew. 
W rozmowie z komendantem 

Krzysztofem Wasilewskim przy-
pomniała serdeczne przyjęcie, 
z jakim się spotkała w naszym 
mieście, przekazała życzenia so-
chaczewskim druhom i zapew-
niła o swojej życzliwej pamięci. 
Sala odwzajemniła pozdrowie-
nia harcerskim zawołaniem 
„czuwaj”. 

Harcmistrz Krzysztof Wa-
silewski przypomniał, że socha-
czewski hufi ec w ubiegłym roku 
w maju zainaugurował obcho-
dy swojego 80-lecia, które sil-
nie splatają się z tegoroczną set-
ną rocznicą powstania Związku 
Harcerstwa Polskiego oraz stu-

leciem odzyskania przez Polskę 
niepodległości. Z 1 na 2 listopada 
1918 roku w Lublinie spotkali się 
polscy skauci, działający na tere-
nie trzech zaborów i, mimo dzie-
lących ich różnic, postanowili 
założyć wspólny związek. Powo-
łanie ZHP wyprzedziło więc o 
kilka dni powrót na mapę Euro-
py naszego kraju.

- Dzień Myśli Braterskiej to 
doskonała okazja, aby podzię-
kować wszystkim tym, którzy 
wspierają sochaczewski hufi ec, 
pomagają własną pracą, dobrą 
radą lub wspierają fi nansowo. 
Właśnie dlatego zaprosiliśmy 

Państwa dzisiaj, aby wspólnie 
świętować ten dzień - mówił do 
wypełnionej po brzegi sali SCK 
w Chodakowie komendant Wa-
silewski i zaprezentował specjal-
ną odznakę 80-lecia, jaką hufi ec 
przygotował dla swoich przyja-
ciół.

Okazało się, że jest ich bar-
dzo wielu, począwszy od mi-
nistra Macieja Małeckiego, 
przedstawicieli Chorągwi Ma-
zowieckiej, władz lokalnych 
samorządów, poprzez szefów 
fi rm, dyrektorów szkół i placó-
wek powiatowych, na księżach 
i przedstawicielach mediów 
kończąc. Z wielką satysfak-
cją przyjęliśmy fakt, że dwój-
ka dziennikarzy naszej redak-
cji - Daniel Wachowski oraz 
pisząca te słowa zostali uhono-
rowani odznaką 80-lecia hufca. 
Cieszymy się tym bardziej, że 
bywanie na harcerskich impre-
zach, relacjonowanie ich i roz-
mowy z harcerzami, to wielka 
przyjemność.

Bardzo ciepło do sochaczew-
skich druhen i druhów zwrócił 
się wiceburmistrz Marek Fergiń-
ski, mówiąc o pięknych posta-
wach patriotycznych, ofi arności 
w walce i pracy dla dobra ojczy-
zny, o współczesnym doskona-
leniu się harcerzy,  zdobywaniu 
sprawności i wiedzy. Dziękował 
także za ich stałą obecność  w ży-
ciu miasta oraz podczas ważnych 
uroczystości.

Zebrani na sali obejrze-
li krótki fi lm o tym, jak wyglą-
da hufcowe życie, praca na rzecz 
innych, wypoczynek w stanicy w 
Łąkie, realizowanie młodzień-
czych pasji i harcerska służba. 

Spotkanie zakończył kon-
cert zespołu „Cisza jak ta”, który 
zaprezentował świetną muzy-
kę z pogranicza piosenki tury-
stycznej, poezji śpiewanej i har-
cerskich klimatów. Druhny i 
druhowie świetnie się bawili, 
zarażając tym starszą część wi-
downi.

Wato jeszcze dodać, że do 
sochaczewskich harcerzy spe-
cjalny list wystosował prezydent 
Andrzej Duda. Gratuluje w nim 
ważnych jubileuszy, dziękuje za 
służbę i zachęca do podtrzymy-
wania patriotycznych postaw.

To, co nas łączy z harcerzami
Zapaleniem symbolicznego ognia oraz odśpiewaniem pieśni „Płonie ognisko” 
sochaczewscy harcerze rozpoczęli Dzień Myśli Braterskiej. Z okazji ubiegło- 
i tegorocznych jubileuszy, święto to miało szczególnie uroczysty charakter 
i oprócz druhów skupiło potężne grono przyjaciół hufca.

Komendant Wasilewski dziękuje swoim przyjaciołom z Chorągwi Mazowieckiej

Zespół „Cisza jak ta”dał świetny koncert

Gratulacje składał m.in. 

wiceburmistrz Marek Fergiński

Za nami inauguracja tego-
rocznej edycji „Dziecięcej 
Strefy Kreatywności - Ar-
tystyczne Kramnice”. W 
niedzielę 18 lutego miały 
miejsce zajęcia warsztato-
we, z kolei 25 lutego socha-
czewskie dzieciaki spotka-
ły się z artystami „Teatru 
pod Orzełkiem”. Jak powie-
działa nam pomysłodaw-
czyni projektu, naczelnik 
wydziału Kultury, Turysty-
ki i Promocji Miasta, Joan-
na   Niewiadomska-Kocik, 
do udziału w programie 
zapisało się już ponad 180 
dzieci.

Spotkanie 15 lutego już tra-
dycyjnie rozpoczęło się od 
prowadzonych przez Mag-
dalenę Jaworską zajęć gordo-
nowskich dla najmłodszych 
„Pa-ra-bam!” - programu 
umuzykalniającego dla nie-
mowląt i małych dzieci (od 0 
do 3 lat). Są one prowadzone 
według teorii uczenia muzy-
ki Edwina E. Gordona, wy-
bitnego badacza psychologii 
muzyki, pedagoga i muzyka 
jazzowego.

Drugą część programu 
stanowiły warsztaty z two-
rzynia komiksu i zajęcia 
umuzykalniające. Zeszło-
roczna edycja przyzwycza-
iła nas do wysokiego pozio-
mu warsztatów i w tym roku 
jest równie dobrze. Pojawili 
się też nowi prowadzący, jak 
znany sochaczewski rysow-
nik Łukasz Kuciński.

Niedziela 25 lutego nale-
żała w całości do teatru. Ak-
torzy „Teatru Pod Orzełkiem” 
- Mariusz Orzełek i Ewa Ga-
jewska, zaprezentowali trzy 
spektakle w jednym, a do 
wspólnej zabawy porwali tak 
dzieci, jak i rodziców. Przed-
stawienia nie da się ocenić 
inaczej, niż bardzo dobrze. 
Spektakl o ciekawej konstruk-
cji - jedna bajka odegrana na 
trzy sposoby - przykuł uwa-
gę małych widzów. Poza cen-
nym morałem artyści prze-
mycili też takie elementy jak 
nauka podstaw matematyki. 

Po spektaklu aktorzy za-
prosili widzów do wspólnej 
zabawy. Dzieciaki i ich rodzi-
ce z uśmiechami na twarzach 
brali udział w tańcach i grach 
zręcznościowych.

Pierwsze dwa spotkania w 
Kreatywnych Kramnicach za-
powiadają powtórzenie suk-
cesu frekwencyjnego sprzed 
roku. 18 lutego w zajęciach 
wzięło udział ponad 80 dzieci. 
25 lutego organizatorom uda-
ło się doliczyć do 100 uczest-
ników, po czym zabrakło wy-
dawanych w ramach projektu 
indeksów.

Przypomnijmy, że spo-
tkania w ramach Artystycz-
nych Kramnic odbywać się 
będą aż do 6 maja. Już 4 mar-
ca uczestnicy będą mieli oka-
zję do spotkania z Kapelą 
Mazowiecką. Z kolei 11 mar-
ca „Teatr Conieco” przed-
stawi „Baśnie z parasola Ole 
Zmruż-Oczko”.  (seb)

Bardzo udany powrót 
Artystycznych Kramnic

Gala Instruktorska ZHP
10 marca w Sochaczewskim Cen-

trum Kultury odbędzie się Gala 
„Instruktor Godny Naśladowania”. 
Impreza organizowana po raz drugi 

przez Chorągiew Mazowiecką ZHP 
ma na celu promowanie instrukto-

rów ze środowisk harcerskich zasłu-
gujących na wyróżnienie za swoją 
służbę na rzecz Związku Harcerstwa 
Polskiego.

Dla biorących w niej udział przedstawicieli 
hufców i nominowanych instruktorów będzie 
to dzień pełen atrakcji i niezapomnianych 
wrażeń. Imprezie będzie bowiem towarzyszyć 
mnóstwo innych wydarzeń, m.in. koncert 
sochaczewskiej orkiestry kameralnej 

„Camerata Mazovia” pod dyrekcją Artura 
Komorowskiego, zbiórka komendantów 
hufców oraz warsztaty doskonalące dla 
instruktorów ZHP. Całość rozpocznie się 
o godzinie 9.30 i potrwa do wieczora.
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Mimo że służby medyczne 
nie mówią o epidemii, to na 
każdym kroku przestrzega-
ją przed wirusem i jego kon-
sekwencjami. W mediach 
mówi się już o groźnych po-
wikłaniach, a nawet ofi a-
rach śmiertelnych.

Wirus, 
który zwala z nóg 
Scenariusz jest zazwyczaj 
podobny. Wysoka tempe-
ratura, silny kaszel, ból ca-
łego ciała, a więc objawy, 
które w ciągu kilku go-
dzin powodują, że nie je-
steśmy w stanie funkcjono-
wać. Marzymy tylko o tym, 
aby jak najszybciej położyć 
się do łóżka. I taka „wyleża-
na” grypa najczęściej ustę-
puje po kilku dniach. Ale 
nie zawsze, bo charaktery-
styczne dla grypy są powi-
kłania. Jak mówi Elżbie-
ta Matuszewska-Woźnica, 
ordynator oddziału dzie-
cięcego i przewodnicząca 
zespołu kontroli zakażeń 
szpitalnych, najczęściej są to 
zapalenia płuc, uszu lub za-
tok, zapalenie mięśnia ser-
cowego. U osób starszych 
może to być także niebez-
pieczne zaostrzenie prze-
wlekłych schorzeń, np. cho-
rób serca czy nerek. 

Doktor Elżbieta Matu-
szewska-Woźnica   dodaje, 
że na jej oddział trafi a także 
wiele dzieci z infekcjami od-
dechowymi, zwłaszcza wi-
rusem RS, oraz z biegunka-
mi. Obłożenie oddziału jest 
niemal stuprocentowe i taki 
stan utrzymuje się od końca 
stycznia.

- Nasilenie zachoro-
wań nadeszło wraz z zakoń-
czeniem ferii zimowych. 
Prawdopodobnie wirusa 
przywiozły rodziny odpo-
czywające na południu Pol-

ski, bo tam dotarł on naj-
wcześniej. Dzieci szybko 
podzieliły się nim z kolega-
mi w szkole lub przedszko-
lu, a rodzice w pracy – mówi 
doktor Matuszewska-Woź-
nica. 

Aby zilustrować problem, 
sięgnęliśmy po dane z jednej 
z sochaczewskich szkół. W 
Szkole Podstawowej nr 3 na 
620 uczniów klas 0-6 w ubie-
głym tygodniu na zajęcia nie 
dotarło ponad 140. Dyrek-
tor Krzysztof Werłaty mówi 
o zdziesiątkowanych klasach, 
w których brakuje blisko po-
łowy uczniów.

Nie lubimy się szczepić
Elżbieta   Matuszewska-
-Woźnica jest przekona-
na, że nie dochodziłoby 
do takich sytuacji, gdyby-
śmy przywiązywali więk-
szą wagę do szczepień prze-
ciwko grypie. Podczas gdy 
w innych krajach procent 
osób zaszczepionych do-
chodzi do 80, u nas ze szcze-
pionek korzysta 5 proc. Po-
laków. 

Zwolenniczką  szcze-
pień jest także Powiatowy 
Inspektor Sanitarny w So-
chaczewie Beata Fergińska, 
która uważa, że szczepienia 
ochronne przeciwko grypie 

są jedyną i bezpieczną me-
todą profi laktyki grypowej. 
Szczepienie można wyko-
nać przez cały rok, jednak 
najlepiej przyjąć je na po-
czątku sezonu epidemicz-
nego, czyli we wrześniu lub 
październiku. 

Mimo takich opinii spe-
cjalistów, liczba osób ko-
rzystających ze szczepień 
przeciwko grypie jest rze-
czywiście niewielka. W 
ubiegłym roku w całym po-
wiecie wyniosła niecałe 4,6 
tys. osób. Najwięcej, bo bli-
sko 2,6 tys. to seniorzy po 
65 roku życia. Najmniejszą 
grupę stanowią dzieci od 5 
do 14 lat. To zaledwie 350 
zaszczepionych osób.

- Grypy nie należy lekce-
ważyć, ponieważ dla niektó-
rych osób, w szczególności z 
przewlekłymi   chorobami 
- np. serca, płuc, cukrzycą, 
dla osób starszych oraz ko-
biet w ciąży i małych dzieci, 
może ona stanowić poważ-
ne zagrożenie dla zdrowia – 
dodaje Beata Fergińska.

To jeszcze nie koniec

Ze statystyk, które prowadzi 
sochaczewski sanepid wy-
nika, że w tym sezonie, od 
września 2017 do 15 lutego 
2018, z grypą i podobnymi 

do niej zachorowaniami do 
lekarzy zgłosiło się już po-
nad 10 tys. osób. Najwięcej, 
bo dwa tysiące, w styczniu, 
a przez 15 dni lutego po-
nad 1200. Sanepid odnoto-
wał także zwiększoną licz-
bę chorych skierowanych 
do szpitala. Do połowy lu-
tego było to 50 osób. To za-
pewne nie koniec, bo nie-
bezpieczny grypowo bywa 
także marzec. W poprzed-
nim sezonie właśnie w mar-
cu zachorowało ponad pół-
tora tysiąca osób.

L ek a r z e    pod k re ś la-
ją, że poza szczepionką na 
grypę nie ma skuteczne-
go lekarstwa. Lekami prze-
ciwbólowymi i przeciw-
gorączkow ymi   możemy 
jedynie złagodzić jej prze-
bieg. Leczy się dopiero po-
wikłania po grypie. Je-
śli więc znowu w tym roku 
nie zdecydowaliśmy się na 
szczepienie, pozostaje nam 
unikanie dużych skupisk 
ludzkich, higieniczny tryb 
życia, który oznacza, że nie 
wolno przemęczać organi-
zmu, że trzeba dużo odpo-
czywać, bo wirus najpierw 
atakuje najsłabszych. Przy-
da się też duża ilość ciepłych 
napojów, w tym ziołowych 
herbatek.

Zachorowało już ponad 
10 tysięcy mieszkańców
Przepełnione przychodnie, pełne obłożenie szpitala, a nawet prywatnych 
gabinetów lekarskich, zdziesiątkowane klasy w szkołach i zakłady pracy. 
Tak można w skrócie opisać sytuację grypową Sochaczewa. Choroba dosłownie 
ścina z nóg i niestety, może pozostawiać powikłania.

Szczepienia przeciwko grypie są najlepszą metodą uchronienia się przed chorobą

W sali konferencyjnej Sta-
rostwa Powiatowego odbyła 
się szósta edycja Konkursu 
Wiedzy o Żołnierzach Wyklę-
tych. W fi nałowych zmaga-
niach wzięło udział około 60 
uczniów ze szkół z terenu całe-
go powiatu sochaczewskiego. 

Zostali oni wcześniej wyłonieni 
w drodze etapów szkolnych or-
ganizowanych przez poszcze-
gólne placówki (odbyły się one 
pod koniec ubiegłego roku). 
Wzięli w nich udział ucznio-
wie klas gimnazjalnych oraz 
ponadgimnazjalnych, a także 7 
klas szkoły podstawowej. 

Zebranych powitali or-
ganizatorzy wydarzenia: Ma-
ciej Małecki, sekretarz stanu w 
Kancelarii Prezesa Rady Mini-
strów, Jolanta Gonta, starosta 

sochaczewski oraz Magdalena 
Merta reprezentująca Urząd ds. 
Kombatantów i Osób Represjo-
nowanych. 

Do ścisłego fi nału zakwalifi -
kowana została szóstka uczniów, 
która osiągnęła najwyższy wy-
nik rozwiązując konkursowy 
test. Przystąpili oni do części ust-
nej, polegającej na odpowiedzi na 
wylosowane pytania. 

Jak powiedział nam mini-
ster Maciej Małecki, celem kon-
kursu jest przede wszystkim 
ocalenie prawdy o bohaterach 
Polski podziemnej, którzy od-
dali życie za swój kraj, walcząc 
z dwoma okupantami – Niem-
cami oraz Związkiem Sowiec-
kim. Więcej na temat tego wy-
darzenia w kolejnym wydaniu 
„Ziemi”, a wcześniej –  na por-
talu sochaczew.pl. (ap)

Młodzi błysnęli wiedzą 
o Żołnierzach Wyklętych



27 lutego 2018  nr 5 (1305)
SOCHACZEWSKA

STAROSTA 
Jolanta Gonta

BURMISTRZ
Piotr Osiecki

27 lutego 2018  nr 5 (1305)

Na www.1918.sochaczew.
pl zamieszczane są rela-
cje z imprez, galerie zdjęć, 
teksty o tematyce histo-

rycznej i niepodległościo-
wej, a przede wszystkim 

zapowiedzi nadchodzą-
cych wydarzeń. 

W zakładce w prawej części 
strony głównej znajduje się 
ich chronologiczne kalen-
darium. Z kolei w lewej czę-
ści znajdziemy pełne kalen-
darium obchodów, łączące 
projekty realizowane przez 
wszystkie miejskie jednost-
ki. Zachęcamy także do za-
poznania się z życiorysami 
bohaterów niepodległości w 
naszej małej ojczyźnie.

Wejść na stronę www. 
1918.sochaczew.pl, można 
wejść bezpośrednio, korzysta-
jąc z przeglądarki internetowej 

lub klikając w baner „Portal 
Specjalny - 100-lecie odzyska-

nia niepodległości na ziemi so-
chaczewskiej” umiejscowiony 

w prawym górnym rogu stro-
ny głównej sochaczew.pl. (ap)

Zapraszamy na portal
1918.sochaczew.pl
W związku z trwającymi obchodami 100-lecia odzyskania przez Polskę 
niepodległości, uruchomiliśmy specjalny portal, na którym znajdą państwo 
wszystkie informacje związane z tym wydarzeniem.

Towarzystwo Miłośników Ma-
larstwa Władysława Ślewiń-
skiego oraz Miejska Bibliote-
ka Publiczna w Sochaczewie 

ogłaszają VII Ogólnopolski 
Konkurs Plastyczny im. Wła-
dysława Ślewińskiego pod 
tytułem: „Kocham Polskę...
Niepodległa”.

Siódma edycja Ogólnopolskiego 
Konkurs Plastycznego im. Wła-
dysława Ślewińskiego odbywa się 
pod Patronatem Narodowym Pre-
zydenta Rzeczypospolitej Polskiej 
Andrzeja Dudy w 100-lecie Odzy-
skania Niepodległości 1918-2018.  

Patronat artystyczny nad 
konkursem objęła Akademia 
Sztuk Pięknych w Warszawie.

W konkursie swój talent ar-
tystyczny mogą zaprezentować 
dzieci, młodzież oraz osoby do-
rosłe, które wykonają prace pla-
styczne ujęte w estetycznej i ma-
larskiej formie, upamiętniające 
narodowych bohaterów, waż-
ne dla rodaków miejsca i wyda-
rzenia. Ich pracę wzbudzać mają 
jeszcze większe zainteresowanie 

dziejami narodu, doceniać wy-
siłki wielu pokoleń włożone w 
odzyskanie niepodległości.

Prace plastyczne mogą być 
wykonane: kredką, pastela-
mi, ołówkiem, tuszem, akwa-
relami, farbami plakatowymi, 
akrylami, farbami olejnymi.

Szczegóły dotyczące wa-
runków uczestnictwa oraz for-

my prac konkursowych określa 
regulamin dostępny na stro-
nach internetowych: www.sle-
winski.e-sochaczew.pl   oraz 
www.bibliotekamiejska.socha-
czew.pl. Organizatorzy oczeku-
ją na zgłoszenia prac konkur-
sowych do 30 kwietnia 2018 r. 
Należy je dostarczyć na adres: 
Miejska Biblioteka Publiczna w 
Sochaczewie, ul. 1 Maja 21, 96-
500 Sochaczew.

Ogłoszenie wyników i pod-
sumowanie konkursu nastąpi 
7 czerwca o godz. 11.00 w pa-
tio kramnic miejskich w Socha-
czewie, ul. 1 Maja 21, podczas: 
VIII Wydarzenia   Artystycz-
nego Kocham Polskę... Włady-
sław Ślewiński.

Ślewiński po raz siódmy

Z okazji Narodowego Dnia 
Żołnierzy Wyklętych po-
seł Maciej Małecki wraz 
ze starostą Jolantą Gon-
ta i burmistrzem Piotrem 

Osieckim zaprasza na 

koncert zespołu Contra 
Mundum.

Contra Mundum gra rockową 
muzykę z mocnym przekazem 
patriotycznym.   Prezentuje 
nowe brzmienie szturmowych 

pieśni, napisanych w leśnych 
obozowiskach, partyzanckim 
mateczniku żołnierzy niepod-
ległościowego podziemia. Na 
tej kanwie powstała m.in. mu-
zyka do utworu „Już dopala się 
ogień biwaku”, promującego 
fi lm „Wyklęty”.  

Koncert odbędzie się w 
niedzielę 11 marca o godz. 
17.00 w Centrum Kultury w 
Boryszewie, ul. 15 Sierpnia 
83. Wstęp wolny.

Koncert Contra Mundum

W obchody 100 rocznicy 

polskiej niepodległości 
włączył się Miejski Ośro-
dek Pomocy Społecznej. 
Odbiorcami   wydarzeń 
są uczestnicy Pogotowia 
Lekcyjnego oraz członko-
wie Klubu Wolontariatu. 

- Pogotowie Lekcyjne słu-
ży dzieciom będącym pod-
opiecznymi MOPS i działa 
w każdy czwartek. Korzysta 
z niego ok. 30 dzieciaków. 
Zdecydowaliśmy, że jed-
no czwartkowe spotkanie w 
miesiącu będziemy przezna-
czać na rozmowy, wycieczki, 
zajęcia poświęcone naszej hi-
storii, a szczególnie drogi do 
niepodległości - powiedział 
nam pracownik MOPS Piotr 
Pętlak, opiekujący się zarów-
no Pogotowiem Lekcyjnym, 
jak i Klubem Wolontariatu.

Pierwsze spotkanie od-
było się 22 lutego i polegało 

na wykonywaniu przez dzie-
ci symboli narodowych. Jak 
mówi Piotr Pętlak, przebie-
gło w patriotycznej atmosfe-
rze, a dzieci chętnie uczestni-
czyły w zajęciach.

Kolejne wydarzenia to 
spotkanie dzieci z przed-
stawicielami grupy rekon-
strukcyjnej działającej przy 
sochaczewskim muzeum, 
zwiedzanie ruin zamku nad 
Bzurą oraz wystaw muzeal-
nych poświęconych dwóm 
wojnom. W maju odbędzie 
się piknik rodzinny MOPS o 
tematyce niepodległościowej 
z wystawą prac i występami 
dzieci, a w czerwcu odwiedzą 
one Muzeum Narodowe w 
Warszawie. Przed 1 listopa-
da tradycyjnie wybiorą się z 
opiekunami na cmentarz wo-
jenny, a podczas zajęć w pla-
cówce będą poznawać pieśni 
patriotyczne. (sos)

MOPS na 100-lecie

13
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Ustawa  zacznie  obowią-
zywać od początku marca, 
ale w tym roku w pierwszą 
i ostatnią niedzielę miesią-
ca sklepy będą jeszcze mogły 
działać według starych za-
sad. Takie  jest założenie rzą-
du, a minister rodziny, pracy 
i polityki społecznej Elżbieta 
Rafalska już zapowiedziała, 
że jeśli ustawa będzie obcho-
dzona, to natychmiast zosta-
ną przygotowane uszczelnia-
jące ją nowelizacje.

Legaliści i milczący
Jedna z najbardziej znanych 
sochaczewskich sieci skle-
pów nie planuje działań ma-
jących na celu skorzysta-
nie z wyjątków zawartych w 
ustawie.

- Sieć PSS „Społem” bę-
dzie przestrzegać przepi-
sów. Nie zamierzamy w ża-
den sposób próbować ich 
obchodzić - powiedział nam 
prezes Józef Chocian. - Nie 
ukrywam jednak, że usta-
wa ma wiele luk i stwarza 
pole do popisu dla tych, któ-
rzy nie zamierzają zamykać 
swoich punktów handlo-
wych. A takich możliwości 
jest kilka. Jednym ze sposo-
bów może być np. sprzedaż 
przez internet. W większych 
miastach już dziś moż-
na zrobić zakupy spożyw-
cze on-line, które są potem 
dowożone do domu przez 
pracownika marketu. Inne 
furtki to handel „w podró-
ży”, sprzedaż pieczywa, czy 
otwieranie sklepów w celu 
prowadzenia tzw. show-ro-
omu, w którym możemy 
oglądać towar, ale zakupu 
musimy dokonać drogą in-
ternetową.

Temat jest trudny, co 
potwierdza również to, że 
przedstawiciele nielicznych 
sieci handlowych zdecydo-
wali się zabrać głos. „Spo-
łem”, jako jedyne wśród 
tych, do których się zwró-
ciliśmy, w sposób jedno-
znaczny określiło swoje 
stanowisko. Nasze maile z 

pytaniami do Carrefoura, 
Tesco i Kaufl andu pozosta-
ły bez odpowiedzi. Z kolei 
biuro obsługi klienta Bie-
dronki poinformowało nas, 
że nadal trwają ustalenia w 
tej sprawie. W spółce pro-
wadzone są  „analizy we-
wnętrzne, mające na celu 
sprostanie oczekiwaniom 
zakupowym naszych klien-
tów po zmianie prawa”. W 
rozmowie z „Dziennikiem 
Gazetą Prawną” przedsta-
wiciel zarządu Jeronimo 
Martins Polska mówił z ko-
lei, że jego fi rmy „nie intere-
suje” obchodzenie prawa.

Związkowe niepokoje
W ostatnich dniach NSZZ 
„Solidarność” Tesco ujaw-
nił, że ich pracodawca w nie-
których sklepach najpraw-
dopodobniej zdecyduje się 
na zmianę godzin pracy.  Po-
wodowane jest to „potrzebą 
ciągłości operacji” i,  zamiast 
dotychczasowej zmiany noc-
nej, pojawi się zmiana w po-
niedziałki od godziny 0:15.  

Z drugiej jednak strony w 
soboty praca będzie kończyć 
się o 23:45. „Chcemy zmini-
malizować zmiany dla klien-
tów, co oznacza, że, w mia-
rę możliwości, zachowamy 
godziny otwarcia w soboty i 
poniedziałki” - piszą w ko-
munikacie przedstawiciele 
Tesco. Sieć podkreśla też, że 
bardzo ważne dla niej jest to, 
by zmiany nie wpłynęły ne-
gatywnie na pracowników 
i ich godziny pracy. Zapew-
nia, że stara się „maksymal-
nie utrzymać obecnie obo-
wiązujące harmonogramy 
pracy.”

Swoich obaw nie kry-
ją też związkowcy z „Bie-
dronki”. Jak powiedział 
nam przewodniczący zarzą-
du NSZZP „Biedronka” Ja-
rosław Lewiński, wejście w 
życie ustawy może ich zda-
niem spowodować poja-
wianie się większej liczby 
nadgodzin w inne dni niż 
niedziele. Związkowcy chcą, 
by były one należycie wyna-
gradzane.

- Dodatkowe godziny, 
które szacujemy na pozio-
mie 168 w  miesiącu, by-
łyby podzielone na cztery 
osoby zatrudnione w skle-
pie wyłącznie na potrzeby 
rozładunku towaru i przy-
gotowaniu sali sprzedaży do 
dnia handlowego - mówi. - 
W naszej ocenie podwyż-
szenia wymaga wysokość 
dodatku za pracę w nocy. 
Wskazane jest, aby dodatek 
ten został zwiększony do 
poziomu 50 proc. stawki (z 
obecnych 20 proc.). Doda-
tek za pracę w nocy, za prze-
pracowaną pełną zmianę, 
wynosić powinien około 50 
złotych brutto.

Wizja strategiczna
Ustawa budzi jak widać 
wiele wątpliwości, a jed-
ne z nich związane są z 
pojęciem wspomniane-
go już wcześniej „handlu 
w podróży”. Przykładem 
może być nieobjęta żad-
nymi restrykcjami sprze-
daż na stacjach benzyno-

wych. Mimo propozycji 
„Solidarności” ostatecz-
nie ustawa nie ograniczyła 
maksymalnej powierzchni 
sklepów na stacjach. Sko-
rzystają na tym sieci pali-
wowe - Orlen do swojego 
statutu dodał m.in. sprze-
daż hurtową mięsa, obu-
wia, odzieży czy perfum 
i kosmetyków. Pracowni-
cy Obszaru Komunikacji 
Korporacyjnej PKN Orlen 
SA nie widzą w tym jednak 
nic szczególnego.

„PKN Orlen rozwija 
ofertę sklepową na swoich 
stacjach paliw od lat i dzię-
ki naszym konsekwentnym 
działaniom jesteśmy w gro-
nie europejskich liderów 
pod tym względem. Zmia-
ny nie zadziały się więc z 
dnia na dzień, ale były efek-
tem przemyślanej wizji stra-
tegicznej, wynikającej wy-
łącznie z zachodzących i 
prognozowanych zmian na 
rynku. Klient stacji paliw to 
obecnie świadomy konsu-
ment, który oczekuje kom-

pleksowej obsługi w jak naj-
krótszym czasie” - czytamy 
w przesłanym do naszej re-
dakcji mailu.

Przedstawiciele   spół-
ki powołują się również na 
dane, z których wynika, że  
60% Polaków robi zakupy 
spożywcze przede wszyst-
kim w sklepach dyskonto-
wych, na drugim miejscu są 
małe sklepy spożywcze, na-
stępnie hipermarkety i su-
permarkety. „Stacje ben-
zynowe są na tyle małym 
segmentem tego rynku, że 
nie są uwzględniane w ba-
daniach jako odrębna kate-
goria - twierdzą. - Po wpro-
wadzeniu zakazu handlu w 
niedziele w 2015 roku Wę-
grzy zaczęli robić zakupy na 
zapas - podobny mechanizm 
działa w Polsce w dniach po-
przedzających święta pań-
stwowe - obroty wielkopo-
wierzchniowych   sklepów 
spożywczych wzrosły o oko-
ło 25 procent w czwartki i w 
piątki. Dlatego przyjmuje-
my, że niezależnie od zmian 
legislacyjnych, klienci nadal 
będą robić zakupy przede 
wszystkim w dyskontach, 
super- czy hipermarketach”.

W praktyce
We wszystkie niedziele wolno 
też będzie prowadzić sprze-
daż związaną z bezpośred-
nią obsługą podróżnych, np. 
na dworcach czy lotniskach. 
Jednak defi nicja „obsługi po-
dróżnych” jest nieprecyzyj-
na. Niedawno głośno było w 
mediach o tym, że Biedron-
ka rozważa umożliwienie za-
kupów w swoich dyskontach 
na dworcach kolejowych tyl-
ko klientom posiadającym 
bilet na pociąg. Czy mieści 
się to w granicach ustawy? 
Albo jak będzie traktowa-
ne np. podsuwanie kliento-
wi fi rmowego tabletu służą-
cego do złożenia zamówienia 
przez internet w sklepie sta-
cjonarnym, który na potrze-
by niedzieli nazywany będzie 
jedynie miejscem ekspozy-
cji towarów? O tym wszyst-
kim przekonamy się już nie-
bawem.

Kalendarz weekendowych zakupów
W niedzielę 11 marca po raz pierwszy nie zrobimy zakupów. Wtedy to zaczną obowiązywać przepisy ustawy o zakazie 
handlu. Postanowiliśmy przyjrzeć się, jak sytuacja będzie wyglądała w Sochaczewie. Czy nasze sklepy mają zamiar stosować 
się do nowych przepisów, czy może zaczną szukać w nich luk?

Zakaz handlu w niedziele i święta w 2018 roku
STYCZEŃ

Pn Wt Śr Cz Pt Sb Nd

1 2 3 4 5 6 7

8 9 10 11 12 13 14

15 16 17 18 19 20 21

22 23 24 25 26 27 28

29 30

MAJ
Pn Wt Śr Cz Pt Sb Nd

1 2 3 4 5 6

7 8 9 10 11 12 13

14 15 16 17 18 19 20

21 22 23 24 25 26 27

28 29 30 31

WRZESIEŃ
Pn Wt Śr Cz Pt Sb Nd

1 2

3 4 5 6 7 8 9

10 11 12 13 14 15 16

17 18 19 20 21 22 23

24 25 26 27 28 29 30

LUTY
Pn Wt Śr Cz Pt Sb Nd

1 2 3 4

5 6 7 8 9 10 11

12 13 14 15 16 17 18

19 20 21 22 23 24 25

26 27 28

CZERWIEC
Pn Wt Śr Cz Pt Sb Nd

1 2 3

4 5 6 7 8 9 10

11 12 13 14 15 16 17

18 19 20 21 22 23 24

25 26 27 28 29 30

PAŹDZIERNIK
Pn Wt Śr Cz Pt Sb Nd

1 2 3 4 5 6 7

8 9 10 11 12 13 14

15 16 17 18 19 20 21

22 23 24 25 26 27 28

29 30 31

MARZEC
Pn Wt Śr Cz Pt Sb Nd

1 2 3 4

5 6 7 8 9 10 11

12 13 14 15 16 17 18

19 20 21 22 23 24 25

26 27 28 29 30 31

LIPIEC
Pn Wt Śr Cz Pt Sb Nd

1

2 3 4 5 6 7 8

9 10 11 12 13 14 15

16 17 18 19 20 21 22

23 24 25 26 27 28 29

30 31

LISTOPAD
Pn Wt Śr Cz Pt Sb Nd

1 2 3 4

5 6 7 8 9 10 11

12 13 14 15 16 17 18

19 20 21 22 23 24 25

26 27 28 29 30

KWIECIEŃ
Pn Wt Śr Cz Pt Sb Nd

1

2 3 4 5 6 7 8

9 10 11 12 13 14 15

16 17 18 19 20 21 22

23 24 25 26 27 28 29

30

SIERPIEŃ
Pn Wt Śr Cz Pt Sb Nd

1 2 3 4 5

6 7 8 9 10 11 12

13 14 15 16 17 18 19

20 21 22 23 24 25 26

27 28 29 30

GRUDZIEŃ
Pn Wt Śr Cz Pt Sb Nd

1 2

3 4 5 6 7 8 9

10 11 12 13 14 15 16

17 18 19 20 21 22 23

24 25 26 27 28 29 30

31

Święta i niedziele z zakazem handlu Dni z zakazem handlu po godzinie 14:00



27 lutego 2018  nr 5 (1305)
SOCHACZEWSKA

15BLISKO NAS

KONDOLENCJE

Ze smutkiem przyjęliśmy wia-
domość o śmierci Alicji Mły-
narczyk, sochaczewianki cier-
piącej na złośliwy nowotwór 
zakończeń nerwowych. O jej 
walce z chorobą kilkakrotnie 
pisaliśmy na łamach „Ziemi 
Sochaczewskiej”. Alicja zaim-
ponowała nam wtedy hartem 
ducha i determinacją. 

Była młodą dziewczyną z marze-
niami i planami na przyszłość. 
Jej historia poruszyła mieszkań-
ców, a także potężne grono zna-
jomych. Odbyło się wiele imprez, 
aukcji. W lipcu zorganizowano 
dla niej na plaży miejskiej impre-
zę charytatywną. Z kolei dzięki 
zbiórce prowadzonej na portalu 

siepomaga.pl Alicja przeszła kil-
kutygodniową kurację w klinice 
w Meksyku. 28 grudnia ubiegłe-
go roku wróciła do Polski i za-
częła kolejne leczenie.

Jej przykład pokazuje, że 
stwierdzenie, iż choroba może 
spotkać każdego z nas, to nie 
frazes. Ważne jest to, by się nie 
poddawać i, nawet w obliczu 
najgorszego, wykorzystać każdą 
możliwość. Najbliższym Alicji 
składamy wyrazy współczucia.

Daniel Wachowski

daniel.wachowski@sochaczew.pl

Czym jest Ekstremalna Droga 
Krzyżowa? To wyprawa nocą, 
w zmiennych warunkach at-
mosferycznych i w milczeniu, 
forma rekolekcji wielkopost-
nych. To czas na przemyślenia, 
spokojną modlitwę a dla nie-
których zapewne także forma 
pokuty. Każdy idzie z własnymi 
intencjami.

Jak informuje Jakub Wasi-
lewski, promujący na naszym 
terenie ideę EDK, właśnie ru-
szyła rejestracja i tradycyj-
nie odbywa się ona na stronie 
www.edk.org.pl, gdzie trzeba 
wypełnić jedynie prosty formu-
larz. W pokonaniu 43 km trasy 
uczestnikom pomogą pakiety 
EDK zawierające rozważania, 
mapę, opis trasy i opaskę od-
blaskową. Będzie je można ku-
pić 16 marca za 10 zł tuż przed 
mszą świętą. 

- Trasa jest ta sama co w ze-
szłym roku, jedyna i niepowta-
rzalna. Idziemy przez Pusz-
czę Kampinoską i niemal przez 
cały czas obcujemy z naturą. 
Każdy idzie na własną odpo-
wiedzialność i powinien być 
wyposażony w latarkę, ciepłe 
ubranie, dobre buty, coś prze-
ciwdeszczowego, wodę i jedze-
nie, mapę, opis trasy, elementy 
odblaskowe. Na trasie obowią-
zuje zasada milczenia, by in-

nych nie rozpraszać. Porusza-
my się samotnie lub w grupach 
nie większych niż 10 osób. Tra-
dycją jest to, że każdy idzie z 
krzyżem w ręku - mówi Jakub 
Wasilewski. 

Radzi jednocześnie, by 
kogoś bliskiego poinformo-
wać gdzie się idzie, najlepiej 
dać mu mapę z trasą EDK i 
zapewnić sobie powrót do 
domu. Każda osoba po wyj-
ściu z kościoła zdana jest je-
dynie na siebie i idzie na wła-
sną odpowiedzialność, na 
trasie nie ma oznakowań, ob-

sługi ani żadnych służb. Na-
leży dobrze zapoznać się z 
trasą i opisem.

Uczestnicy mogą się w dro-
dze posługiwać specjalną apli-
kacją na telefony komórkowe. 
Pokazuje ona lokalizację użyt-
kownika na mapie z zaznaczo-
ną trasą, zawiera rozważania 
w formie tekstowej oraz au-
dio. Aplikację można pobrać ze 
strony www.edk.org.pl. 

Dodajmy, że sochaczewscy 
liderzy EDK wyznaczyli tak-
że drugą 43-kilometorwą trasę, 
którą można pokonać samotnie 

lub z gronem przyjaciół. Bie-
gnie ona od kościoła w Kozło-
wie Biskupim przez Antoniew, 
Erminów, Rybno, Wężyki, Ju-
stynów, Młodzieszyn, Marysin, 
Brochów i Żuków do Sochacze-
wa. Obydwie trasy dostępne są 
przez cały rok, można je poko-
nywać, kiedy się chce.

Ekstremalna Droga Krzy-
żowa odbywa się od 2009 roku, 
a w Sochaczewie od 2015. W 
tym roku odbędzie się w 15 kra-
jach, niemal 200 miejscowo-
ściach, uczestnicy będą mieli do 
wyboru ponad 400 tras. 

Ruszyła IV edycja progra-
mu grantowego „Decydu-
jesz, pomagamy” prowa-
dzonego i fi nansowanego 
przez sieć Tesco. Kolejny 
raz lokalne organizacje 
będą mogły otrzymać na-
wet 5 tysięcy złotych na 
realizację projektu popra-
wiającego życie w naszym 
najbliższym otoczeniu. 

Mogą to być pomysły z za-
kresu edukacji, promocji 
zdrowego stylu życia, akty-
wizacji osób starszych, dzia-
łań na rzecz zwierząt czy śro-
dowiska naturalnego.

Od uruchomienia pro-
gramu „Decydujesz poma-
gamy” sochaczewskie orga-
nizacje skutecznie sięgają po 
fundowane w nim granty. 
Zwycięzcą I edycji była fun-
dacja „NERO”, która 5 tys. 
zł przeznaczyła na chipowa-
nie psów. W II edycji najwię-
cej głosów oddano na Wesołą 
Chatę prowadzącą z dzieć-
mi m.in. zajęcia ruchowe i 
umuzykalniające. W III edy-
cji klienci znowu postawili na 
fundację „Nero” i jej projekt 
„Nie rozmnażaj – bezdom-
ność rodzi się w domu”. 

W tegorocznej IV edycji o 
grant mogą się starać organiza-
cje pozarządowe, kluby sporto-
we, grupy nieformalne, ale też 
przedszkola, szkoły, instytucje 
kultury i ośrodki pomocy spo-
łecznej. Tym razem wygrani 
będą wszyscy, gdyż pieniądze 
otrzyma nie jeden zwycięski 
projekt, lecz trzy poddane pod 
głosowanie. Klienci Tesco zde-
cydują jedynie, która organiza-
cja dostanie 5 tysięcy, a która 3 
lub 1 tysiąc złotych. 

Do 30 marca organizacje 
społeczne i aktywni miesz-
kańcy mogą zgłaszać swoje 
pomysły na inicjatywy za po-
mocą formularza dostępne-
go na stronie www.tesco.pl/
pomagamy. Spośród wszyst-
kich zgłoszeń pod koniec 
kwietnia komisja wybierze 
trzy najciekawsze, ogłosi ich 
listę i to one zostaną podda-
ne pod głosowanie, a potrwa 
ono w Tesco od 7 maja do 4 
czerwca. Wystarczy zrobić 
zakupy, odebrać w kasie że-
ton i wrzucić go do przezro-
czystej urny ustawionej przy 
drzwiach marketu. W ten 
sposób o tym, które stowa-
rzyszenie otrzyma pieniądze, 
zdecydują klienci. (daw)

Można odejść na zawsze, by stale być blisko...

Z wielkim smutkiem żegnamy 

śp. Zdzisława 
Dobijańskiego 

przyjaciela, kolegę, wieloletniego 
pracownika PSM w Sochaczewie.

 

Rodzinie składamy szczere wyrazy 
współczucia

dyrekcja, rada pedagogiczna i cała 
społeczność Państwowej Szkoły Muzycznej

Nie udało się uratować Alicji

Ekstremalne rekolekcje
16 marca po raz czwarty wyruszy sochaczewska Ekstremalna Droga Krzyżowa. Start jest 
zaplanowany w kościele św. Józefa Robotnika, a jej cel to Sanktuarium Matki Boskiej Radosnej 
Opiekunki Przyrody w Secyminie Nowinach. EDK zacznie się tradycyjnie mszą św. o godz. 
19.30 w chodakowskiej świątyni. Do przejścia są 43 km przez tereny Puszczy Kampinoskiej.

Całkowita długość: 43,3 km, w tym 25,4 km to drogi gruntowe i leśne, a 17,9 km to drogi asfaltowe.

Przebieg trasy: Sochaczew (kościół św. Józefa Robotnika w Chodakowie) - Chodakówek - Famułki Brochowskie - 

Bromierzyk - Granica - Górki - Nowiny - Sanktuarium Matki Boskiej Radosnej Opiekunki Przyrody

Granty dla trzech organizacji

Serdecznie zapraszamy oso-
by planujące założyć własną 
fi rmę a także już działają-
cych przedsiębiorców na 
spotkanie   informacyjno-
-szkoleniowe na temat za-
kładania,   prowadzenia   i 
zarządzania własną działal-
nością gospodarczą. Odbę-
dzie się ono 1 marca.

Szkolenie poprowadzą eksperci 
z Fundacji Tax Care Inicjatywa 
Wspierania Przedsiębiorczości. 
Podczas spotkania dowiecie się 
Państwo, jak zwiększyć zysk we 
własnej fi rmie, jak uniknąć naj-
częstszych błędów oraz co de-
cyduje o sukcesie fi rmy.

Tematyka szkolenia:

• wsparcie przy założeniu 
działalności gospodarczej,

• fi nanse w fi rmie,
• formy opodatkowania, 

źródła fi nansowania,
• pomoc w pozyskaniu 

środków unijnych,
• podstawowe zasady roz-

liczeń księgowych i podatko-
wych,

• JPK_VAT,
• porady prawne.
Spotkanie odbędzie się 1 

marca o godzinie 10.00 w sali 
konferencyjnej Urzędu Miej-
skiego w Sochaczewie przy 
ulicy 1 Maja 16 (I piętro). 
Udział w szkoleniu jest bez-
płatny. Zapisy przyjmujemy 
pod nr tel. 46 862-22-35 wew. 
307 do 28 lutego.

Referat Obsługi Inwestora 
i Działalności Gospodarczej UM

Darmowe szkolenie 
dla przedsiębiorców
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Sebastian Stępień
sebastian.stepien@sochaczew.pl

Na terenie miasta rozlokowa-
nych jest 16 kamer miejskie-
go monitoringu, obsługiwa-
nych całą dobę, przez siedem 
dni w tygodniu. System dzia-
ła od 2008 roku i ulegał przez 
te lata rozbudowie.

Jak wynika z raportu za 
rok 2017, zdarzeń wymagają-
cych zgłoszenia dyżurnemu 
policji było znacznie mniej, 
bo o ile w 2016 roku moni-
toring odnotował 330 incy-
dentów, to w minionym roku 
już tylko 184. Spadek jest tym 
bardziej spektakularny, kiedy 
porównamy go do roku 2015, 
kiedy to kamery zanotowały 
prawie 750 incydentów.

Struktura   ubiegłorocz-
nych zdarzeń przedstawia się 
bardzo podobnie do tej z 2016 
roku. 33% interwencji doty-
czyło leżących nietrzeźwych, 
25% kolizji w ruchu drogo-
wym, 16% spożywania alko-
holu w miejscach publicznych, 
7% bójek i pobić. Marginalny 
odsetek to niszczenie mienia, 
kradzieże czy pożary.

Trzeba przy tym pamię-
tać, że liczba przypadków w 
każdej z kategorii znacząco 
spadła. I tak na przykład, o 
ile monitoring w 2016 roku 
odnotował 99 przypadków 

z leżącymi nietrzeźwymi, 
to w ubiegłym roku już tyl-
ko 61. Znacząco ubyło rów-
nież przypadków spożywa-
nia alkoholu w miejscach 

publicznych - tylko 29 w 
porównaniu do 89 w roku 
2016.

Najwięcej incydentów w 
minionym roku zarejestro-

wały kamery umiejscowio-
ne w rejonie placu Kościusz-
ki i podzamcza, bo aż 102 z 
ogółu 184. Bezpiecznie było 
za to w rejonie dworca PKP 
- jedynie 16 incydentów.

Jak wynika z rapor-
tu, wzrasta też świadomość 
mieszkańców miasta i tro-
ska o wspólne bezpieczeń-
stwo. Sochaczewianie coraz 
częściej reagują na sytuacje 
budzące jakiekolwiek po-
dejrzenia i odbiegające od 
ogólnie przyjętych norm. 
Mieszkańcy w ubiegłym 
roku zgłosili 120 interwen-
cji, dzwoniąc pod numer 
telefonu „dyżurnego mia-
sta”, czyli blisko dwukrot-
nie więcej niż w roku 2016. 
Przypomnijmy, numer 46 

862-36-82 działa całodobo-
wo przez 7 dni w tygodniu.

Najczęściej    zg łosze-
nia mieszkańców dotyczyły 
awarii oświetlenia uliczne-
go i uszkodzeń nawierzchni 
dróg i chodników. W przy-
padku każdego zgłoszenia 
podjęte zostały działania 
pracowników monitoringu, 
polegające na powiadomie-
niu służb ratowniczo-po-
rządkowych lub przekazaniu 
zgłoszeń do odpowiednich 
wydziałów i referatów urzę-
du miejskiego oraz jego jed-
nostek organizacyjnych.

W Sochaczewie odbędzie 
się wiosenna zbiórka od-
padów wielkogabaryto-
wych. 1 marca będzie ona 
dotyczyć tylko budynków 
wielorodzinnych czyli blo-
ków, kamienic i budynków 
wspólnot. Z domów pry-
watnych stare meble, dy-
wany, drzwi, resztki farb 
zalegających w piwnicach 
zabierane będą etapami, w 
cztery marcowe soboty. 

Przypomnijmy, że od maja 
ubiegłego roku sochaczew-
ski rynek śmieciowy obsłu-
guje nowy operator, stąd w 
harmonogramie odbioru 
śmieci pojawiły się poważne 
zmiany. Dotychczas zbiór-

ki odpadów wyniesionych z 
piwnic i strychów odbywa-
ły się w jednym dniu, na te-
renie całego miasta. Teraz 
jest inaczej. Firma, tworząc 
harmonogram odbioru od-
padów wielkogabarytowych 
z domów prywatnych, po-
dzieliła Sochaczew na czte-

ry strefy. W pierwszej strefi e 
gabaryty zabierane będą 3 
marca, w II strefi e 10 marca, 
w III - 17 marca a w IV - 24 
marca. Właściciele domów 
wystawiają odpady przed 
swoje posesje. Dokładny 
wykaz, która z ulic przyna-
leży do której strefy, moż-

na znaleźć na www.socha-
czew.pl w zakładce „Śmieci 
po nowemu”.

Bez zmian zostaje zasa-
da, że niepotrzebne rzeczy 
z piwnic i strychów wysta-
wiają pod altankami śmiet-
nikowymi mieszkańcy blo-
ków i kamienic. Operator 
prosi o wynoszenie ich jak 
najwcześniej rano. 

Wszelkich   informacji 
na temat gospodarki śmie-
ciami, terminów, harmo-
nogramów udziela Referat 
Gospodarki Odpadami Ko-
munalnymi Urzędu Miej-
skiego w Sochaczewie pok. 
43, tel. 46 862-22-35 wew. 
410, 411, 412.

(daw)

Bezpieczny rok w mieście
Pracownicy miejskiego monitoringu opublikowali raport z zarejestrowanych przez 
jednostkę zdarzeń w 2017 roku. Jak się okazuje, bezpieczeństwo w mieście 
wzrasta. Maleje liczba zdarzeń w każdej kategorii przestępstw i wykroczeń.

Zabiorą gabaryty i odpady nietypowe

Takie sytuacje zdarzają się w Sochaczewie coraz rzadziej 

Nagrania z monitoringu są ważnym źródłem informacji 

przy odtwarzaniu przebiegu wypadków drogowych

Obwieszczenie z 9 lutego 2018 r. 
w sprawie obowiązkowej deratyzacji 
na terenie Gminy Miasto Sochaczew.

Informuje się mieszkańców, że w oparciu o przepisy ustawy 
z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości i porządku 

w gminach, Burmistrz Miasta Sochaczew Zarządzeniem nr 38/ 2018 
z dnia 6 lutego 2018 r. zobowiązuje do przeprowadzenia deratyzacji 

na terenie Gminy Miasto Sochaczew w terminie 
od 1 marca do 31 maja 2018 r.

1. Obowiązkowej deratyzacji podlegają następujące obszary 
miasta:

1) osiedla mieszkaniowe, wielorodzinne przy ulicach: 600-lecia, 
600-lecia 90 (baza ZKM), Stefana Batorego, Władysława Broniew-
skiego, Fryderyka Chopina, gen. Jarosława Dąbrowskiego, Długa, 
Dywizjonu 303, Fabryczna, Farna, Gawłowska, Grunwaldzka, Pre-
zydenta Ryszarda Kaczorowskiego, Hotelowa, Jana Kochanowskie-
go, Konstytucji 3 Maja, Janusza Korczaka, Wilhelma Kosińskiego 
(dawna Zawadzkiego), Krakowska, Licealna, Lotników, Łuszczew-
skich, 1 Maja, Adama Mickiewicza, Stanisława Moniuszki, Gabriela 
Narutowicza, Juliana Ursyna Niemcewicza, Ogrodowa, Stefana 
Okrzei,  Osiedle Kolejowe, Parkowa, Marszałka Józefa Piłsudskie-
go, Pokoju, Rozlazłowska, Władysława Reymonta, Senatorska, 
Juliusza Słowackiego, Henryka Sienkiewicza, Stanisława Staszica, 
15 Sierpnia, Targowa, Toruńska, Trojanowska, Topolowa, Torowa, 
Warszawska, Wąska, Wojska Polskiego, Księcia Ziemowita, Stefana 
Żeromskiego, Franciszka Żwirki i Stanisława Wigury, Żyrardowska

2) kanalizacja deszczowa na terenie miasta,

3) kanalizacja sanitarna na obszarze całego miasta, w tym 
na terenie Miejskiej Oczyszczalni Ścieków - aleja 600-lecia 
oraz osadniki ściekowe,

4) sieć ciepłownicza na terenie miasta Sochaczew, 

5) teren Miejskiego Schroniska dla Bezdomnych Zwierząt 
„Azorek”  w Kożuszkach Parcel,

6) tereny przesypowni odpadów zlokalizowanych na terenie 
miasta Sochaczew, należących do przedsiębiorstw odbiera-
jących odpady komunalne, 

7) teren Targowiska Miejskiego - ulica Pokoju 12. 

2. Do przeprowadzenia deratyzacji zobowiązani są wszyscy 
właściciele nieruchomości, współwłaściciele, użytkownicy 
wieczyści oraz jednostki organizacyjne i osoby posiadające 
nieruchomości w zarządzie lub użytkowaniu, a także inne 
podmioty władające nieruchomościami.

3. Obowiązkowej deratyzacji podlegają w szczególności 
miejsca gromadzenia odpadów, piwnice, kotłownie, maga-
zyny, zabudowania gospodarcze, strychy, sieć kanalizacyjna 
oraz inne miejsca, gdzie mogą pojawiać się gryzonie. 

4. W miejscach wyłożenia trutki obowiązuje zachowanie 
szczególnej ostrożności, winny być umieszczone ostrzeże-
nia „UWAGA TRUCIZNA”.

5. Należy oczyścić z odpadków i śmieci podwórza, śmietniki, 
piwnice i strychy, zabezpieczyć artykuły spożywcze i karmę 
dla zwierząt, aby nie były dostępne dla gryzoni oraz unie-
możliwić gryzoniom dostęp do wody.

6. W dniu 1 marca należy wyłożyć trutkę wg pouczenia 
dołączonego do każdego opakowania w miejscach wyszcze-
gólnionych w punkcie 1 i pozostawić wyłożone trutki do 31 
maja uzupełniając je w miarę spożywania przez gryzonie.

7. W czasie wyłożenia trutki uniemożliwiać do niej dostęp 
zwłaszcza dzieciom. 

8. Zabezpieczyć trutkę przed dostępem ptactwa i zwierząt 
domowych.

9. Po zakończonej akcji należy zebrać i zlikwidować pozo-
stałe trutki.

Burmistrz Miasta Piotr Osiecki
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WYDARZENIA

W środę 21 lutego w Sekcji 
Edukacji i Klubu Nauczyciela 
Sochaczewskiego Centrum 
Kultury odbył się wernisaż 
prac „Obrazy z kamienia”. 
Autorem wystawy jest Paweł 
Grzegorski, z zawodu grafi k.

Na wernisaż przybyli m.in.: 
dyrektor SCK - Artur Komo-
rowski; naczelnik Wydziału 
Kultury, Turystyki i Promocji 
Miasta - Joanna Niewiadom-
ska-Kocik; dyrektor SP nr 3 - 
Krzysztof Werłaty oraz grupa 
lokalnych twórców. 

Na wystawie zobaczymy 
kompozycje kwiatowe i drze-
wa wykonane z kolorowych 

kamieni. Ich autor twierdzi, 
że tworzenie obrazów z ka-
mienia jest jego pasją. 

Wydarzenie uświetnił 
występ dwóch młodych wo-
kalistek, którym akompa-
niował instruktor SCK Piotr 
Milczarek. Nawiązując do 
tematu wystawy, zaśpiewa-
ły m.in. utwór z repertuaru 
grupy Enej „Kamień z napi-
sem love”.

Wernisażowi towarzy-
szyła wystawa prac z kon-
kursu „Wydajemy własną 
książkę”, organizowane-
go przez Bibliotekę Pedago-
giczną. 

(mf)

Maciej Frankowski

maciej.frankowski@sochaczew.pl

W eliminacjach do konkur-
su wzięło udział 32 przedszko-
laków z powiatu sochaczew-
skiego. Spośród nadesłanych 
zgłoszeń komisja wybrała kil-
kanaście uczestniczek (śpie-
wały tylko dziewczynki), które 
wystąpiły podczas fi nału kon-
kursu w restauracji  „Żelazów-
ka”. Wykonania wokalne oce-
niło jury w składzie: liderzy 
zespołu Red Lips - Joanna i Łu-
kasz Lazer, prezes Vistula Ban-
ku Spółdzielczego - Jolanta Łu-
kasiak-Malicka oraz zastępca 
burmistrza Marek Fergiński.

W kategorii pięciolatków 
pierwsze miejsce zajęła Mał-
gorzata Kosińska z Miejskiego 
Przedszkola nr 4 z Oddziała-
mi Integracyjnymi w Sochacze-
wie, która zaśpiewała „Konika 
na biegunach”. Drugie miejsce 
przyznano Julii Zarzyńskiej z 
Niepublicznego Przedszkola 
„Wesołe Tuptusie” za piosenkę 
„Miłość w Zakopanem”. Trze-
cie miejsce przypadło Nadii 
Króliczak z Niepublicznego 
Przedszkola „Leśna Akade-
mia” z Teresina, która wykona-
ła utwór „Mam tę moc”.

W wokalnej rywalizacji sze-
ściolatków wygrała Zuzanna Szy-
mańska z Miejskiego Przedszkola 
nr 6. Zaśpiewała „Kundla bure-
go”. Tę samą piosenkę wykonała 

zdobywczyni drugiego miejsca,  
Kalina Trzeciak z Niepublicz-
nego Przedszkola „Leśne Skrza-
ty”. Ponadto jury przyznało dwa 
III miejsca ex aequo, Lenie Woź-
niak z Miejskiego Przedszkola nr 
3 za wykonanie piosenki „Mam 
tę moc” i Alicji Kaniewskiej z Nie-

publicznego Przedszkola Wesołe 
Tuptusie za „Tyle słońca” z reper-
tuaru Anny Jantar.

Po ogłoszeniu wyników 
dzieci wystąpiły wspólnie z ze-
społem Red Lips, odśpiewując 
chóralnie ich największy prze-
bój „To, co nam było”. Na za-

kończenie wszyscy delektowali 
się pysznym tortem. 

Organizatorzy II edy-
cji Powiatowego Konkursu 
Piosenki „Mały Idol” - Nie-
publiczne Przedszkole „We-
sołe Tuptusie” oraz restau-
racja „Żelazówka” dziękują 
sponsorom. 

Imprezę wsparli: „Ko-
modofoto” fotografi a nowo-
rodkowa i dziecięca, stajnia 
„Blueberry”, Centrum Za-
baw „Świat dziecka”, fi rma 
transportowa „Andrys”, re-
stauracja McDonald’s, Stre-
fa Uśmiechu Sochaczew, cu-
kiernia „Lukrecja”, hurtownia 
„Moleko”, drukarnia „Colora-
dor”, pracowania fl orystyczna 
„Novafl ora”, Centrum Stoma-
tologiczne „Eldent”, fi rma SM 
Partner, fi rma transportowa 
państwa Kobiereckich. 

Lokalny Komitet Organiza-
cyjny Samorządowego Kon-
kursu Nastolatków ,,8 Wspa-
niałych”, wraz ze Starostwem 
Powiatowym w Sochaczewie 
oraz samorządami gminnymi 
z powiatu sochaczewskiego 
zapraszają do zgłaszania wy-
różniających się wolontariu-
szy do XII Sochaczewskiej Edy-
cji Konkursu ,,8 Wspaniałych”.

Wyróżniający się wolon-
tariusze to tacy, którzy po-
dejmują różne działania na 
rzecz społeczności szkolnej 
i środowiska lokalnego, za-
chęcają rówieśników do za-
chowań prospołecznych, po-
dejmują działania przeciw 

przemocy i agresji w szkole, 
prezentują aktywną postawę 
w przeciwdziałaniu uzależ-
nieniom wśród młodzieży. 

Na uwagę zasługują mło-
dzi ludzie minimum przez 
rok pracujący społecznie, wy-
kazujący się konsekwencją w 
realizacji podjętych zobowią-
zań, wzorowym charakte-
rem, wytrwałością w pokony-
waniu trudności i osiąganiem 
wyznaczonych celów.

Wolontariuszy do konkursu 
mogą zgłaszać szkoły i placówki, 
instytucje, stowarzyszenia i fun-
dacje, a także osoby prywatne.

Zgłoszenia  przyjmowa-
ne są w kategoriach:

- grupowej (grupa mini-
mum ośmioosobowa);

- indywidualnej: ÓSE-
MECZKA (klasa 4-6 szko-
ły podstawowej), ÓSEMKA 
JUNIOR (klasa 7-8 szkoły 
podstawowej i klasy gimna-

zjalne), ÓSEMKA SENIOR 
(klasa 1-5 szkoły ponadpod-
stawowej).

Formularze zgłoszeniowe 
oraz regulamin konkursu do-
stępne są na stronie interneto-
wej www.mp4.sochaczew.pl w 
zakładce Konkurs 8 Wspania-
łych. Dokumenty można skła-
dać do 2 marca do godz. 15:00 
w sekretariacie Szkoły Podsta-
wowej nr 1, ul. Prezydenta Ka-
czorowskiego 7.

Relacje polsko-żydowskie 
to temat bardzo aktualny 
i trudny zarazem. Podjęło 
go również sochaczewskie 
Muzeum Ziemi Sochaczew-
skiej i Pola Bitwy nad Bzu-
rą. W placówce można obej-
rzeć wystawę „Codzienny 
heroizm. O Polakach ra-
tujących Żydów podczas II 
wojny światowej”. 

Otwarciu wystawy towa-
rzyszył wykład eksperta In-
stytutu Pamięci Narodowej 
Tomasza Sudoła. Wzięli w 
nim udział uczniowie so-
chaczewskich szkół śred-
nich.  

Z pewnością warto za-
poznać się z prezentowa-
ną ekspozycją. Zawiera ona 
nie tylko suche, historycz-

ne fakty, ale przede wszyst-
kim historie rodzin i ocala-
łych z hitlerowskiej zagłady. 
To losy Szmurłów, dzięki 
którym uratował się Mo-
sze Smolarz, Anny Stup-
nickiej-Bando, której, wraz 
z mamą, udało się urato-
wać trzy osoby, czy rodzi-
ny Gawlaków, którzy pod 
fałszywym nazwiskiem za-
trudnili jako opiekunkę do 
dziecka Żydówkę. Wszy-
scy oni ryzykowali nie tyl-
ko swoim życiem, ale też ży-
ciem najbliższych.

Z szacunków history-
ków wynika, że z blisko 
trzymilionowej   populacji 
polskich Żydów pod oku-
pacją hitlerowską II wojnę 
światową przetrwało jedy-
nie około 100 tys. (ap)

„Kundel bury” numerem 1
Niepubliczne Przedszkole Wesołe Tuptusie wspólnie z restauracją „Żelazówka” zorganizowali 
drugą edycję Powiatowego Konkursu Piosenki „Mały Idol”. Finałowy koncert odbył się w 
czwartek 15 lutego. Jurorami i gośćmi specjalnymi wydarzenia byli liderzy zespołu Red Lips.

Ruszył plebiscyt dla wolontariuszy

Red Lips zaprosił dzieci do wspólnego śpiewania. W konkursie wzięło udział 32 przedszkolaków

Zabawa z kolorową chustą

Codzienny heroizm

Obrazy z kamienia
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W dniach 12-13 lutego w Socha-
czewskim Centrum Kultury przy 
ul. Chopina 101 odbył się Socha-
czewski Festiwal Filmowy, skie-
rowany do uczniów szkół śred-
nich z terenu naszego miasta. 
Były to dwa dni wypełnione pro-
jekcjami fi lmów poświęconych 
walce o niepodległość Polski. 

Na festiwalu zaprezento-
wane zostały trzy polskie pro-
dukcje: „Polonia Restituta” z 
1980 roku, „Z dala od orkie-
stry” z 2017 roku i „1920 Bi-
twa Warszawska”. Tematycz-
nie wszystkie nawiązywały do 
odzyskania przez Polskę nie-
podległości, choć każdy w inny 
sposób. Istotnym elementem 
festiwalu były spotkania z twór-
cami prezentowanych fi lmów. 

Laura Łącz, która zagrała w 
fi lmie „Polonia Restituta”, opo-
wiadała o swojej ścieżce zawo-
dowej oraz przedstawiła blaski 
i cienie zawodu aktora. Bardzo 

ciekawą okazała się rozmowa z 
Rafaelem Lewandowskim - re-
żyserem fi lmu „Z dala od orkie-
stry”. Młodzież chętnie skorzy-
stała z możliwości zadawania 
pytań reżyserowi. Na Socha-
czewskim Festiwalu Filmo-
wym nie zabrakło również lo-
kalnych akcentów. Drugiego 
dnia odbyła się prelekcja Jaku-

ba Wojewody - konsultanta ds. 
militariów, który opowiedział 
o udziale Muzealnej Grupy Hi-
storycznej z Sochaczewa w fi l-
mie Jerzego Hoff mana „1920 
Bitwa Warszawska”. Można 
też było obejrzeć dokumentację 
zdjęciową z planu tej produkcji. 

Z kolei Biblioteka Pe-
dagogiczna w Sochaczewie 

przygotowała wystawę ksią-
żek historycznych i publika-
cji przybliżających świat pol-
skiego fi lmu. Sochaczewski 
Festiwal Filmowy dał szan-
sę uczniom szkół średnich 
zgłębić temat walki o nie-
podległość Polski, będącej 
bardzo ważnym elementem 
historii naszego kraju.

Dobrze znany mieszkańcom So-
chaczewa projekt Open Day do-
czekał się młodszego brata. 20 lu-
tego w SCK przy ul. Chopina 101 
odbył się fi nał Open Day Junior i 
był to bardzo udany debiut. 

W spektaklu muzycznym „W 
krainie cukierków” wystąpiła gru-
pa dzieci, które odkryły w sobie 
wokalno-aktorską pasję i pomyśl-
nie przeszły casting. Tego dnia 
na scenie zaprezentowali się: Ali-
cja Marat, Zuzanna Starzec, Oty-
lia Krawczak, Maja Owczarzak, 
Amelia Ratajczak, Szymon Ku-
jawa, Zuzanna Grzegorek, Maja 
Grzegorek, Iga Marat, Mikołaj 
Budner, Kasia Szczepanik, Oliwia 
Gozdek oraz Zuzanna Niedziel-
ska. Jako tancerka wystąpiła mło-
dziutka Maja Chruściel, a w rolę 
skrzatów wcielili się instruktorzy 

SCK: Jolanta Kawczyńska i Piotr 
Milczarek, którzy byli też odpo-
wiedzialni za przygotowanie wo-
kalne uczestników przedstawienia. 

Finałowa trzynastka z wiel-
kim zaangażowaniem przygo-
towywała się do dnia premie-
ry musicalu. Open Day Junior (w 
odróżnieniu od starszego projek-
tu) nie ma formy konkursowej. 
Organizatorom zależało przede 
wszystkim na rozwoju artystycz-

nym młodziutkich uczestników 
projektu, dlatego ich występ nie był 
oceniany przez jury. Dzięki temu 
obyło się bez napiętej rywalizacji, 
a dzieci w trakcie występu mocno 
się wspierały. Musical został oparty 
na tekstach piosenek Majki Jeżow-
skiej i Jacka Cygana. 

Na widowni nie było oso-
by, która nie znałaby chociaż jed-
nego z prezentowanych utworów, 
więc publiczność chętnie dołą-

czała się do śpiewania z dziećmi. 
W przedstawieniu, jako gość spe-
cjalny, wystąpiła Joanna Rolew-
ska, która oczarowała wszystkich 
swoim głosem. Akompaniował jej 
na fortepianie Szymon Kowalczyk. 
Było też kilka momentów inter- 
akcji z publicznością. Przemiesz-
czająca się z rąk do rąk piłka oraz 
fruwające nad widownią cukierki 
wywołały dużo śmiechu i radości. 

Wielkie brawa należały się 
więc nie tylko małym artystom i 
twórcom spektaklu, ale też wszyst-
kim na widowni, którzy z przy-
jemnością i bez żadnych oporów 
przenieśli się do dziecięcej cukier-
kowej krainy.

SCK składa podziękowania 
fi rmie Aljeka Group, która jako 
sponsor zapewniła stroje uczestni-
kom spektaklu.
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Weekend w Kontraście

W sobotę 24 lutego w Klubie 
Kontrast mieszczącym się w 
Sochaczewskim Centrum 
Kultury przy ul. 15 Sierp-
nia 83 kolejny raz można 
było posłuchać jazzu w bar-
dzo dobrym wykonaniu. W 
sobotni wieczór wystąpił 
Basia Błaszczyk Quartet w 
składzie: Barbara Błaszczyk 
– wokal, Przemysław Pan-
kiewicz – fortepian, Mate-
usz Szewczyk – kontrabas, 
Damian Szajkowski – per-
kusja.

Jazzowe brzmienie ze-
społu zachwyciło wszystkich 
gości klubu, którzy na prze-
kór mroźnej aurze postano-
wili wyjść z domu, żeby po-

słuchać dobrej muzyki. Tego 
wieczoru   „kontrastowicze” 
mogli usłyszeć kilka znanych 
standardów w ciekawych 
aranżacjach. Jednak w głów-

nej mierze koncert opierał 
się na autorskich kompozy-
cjach liderki zespołu Barbary 
Błaszczyk. Jej ciepły głos, w 
połączeniu z idealnie dobra-

nymi dźwiękami fortepianu, 
kontrabasu i perkusji sprawił, 
że już po kilku minutach w 
klubie zrobiło się bardzo na-
strojowo i klimatycznie. Doj-
rzałe teksty wokalistki, do-
prawione jazzowymi liniami 
melodycznymi,   przypadły 
wszystkim do gustu. 

Muzycy, mimo młodego 
wieku, zaprezentowali wyso-
ki poziom artystyczny. Wzo-
rem poprzednich koncertów 
i tym razem nie obyło się bez 
bisu.

A już za miesiąc w Klu-
bie Kontrast odbędzie się ko-
lejny koncert. Wystąpi zespół 
M-Jazz. Wstęp wolny. Zapra-
szamy.

W piątek 16 lutego w Klubie 
Kontrast odbył się wieczór lite-
racki „Między kartkami”, w ra-
mach którego przeprowadzona 
została kolejna Bitwa na Dwa 
Wiersze. Do poetyckiego poje-
dynku zgłosili się pasjonaci pi-
sania wierszy z Sochaczewa, 
Żyrardowa i Warszawy. 

Każdy zaprezentował po 
dwa wiersze, poddając się 
ocenie jurora, którym był 
Marcin Królikowski – uty-
tułowany poeta młodego po-

kolenia. Z jego twórczością 
można było zapoznać się na 

samym początku spotkania. 
Autor opowiedział o swo-
im literackim debiucie, za-
prezentował też kilka swoich 
wierszy. 

Muzycznym gościem wie-
czoru był Jan Krzos (poeta i 
gitarzysta), który zagrał kil-
ka znanych utworów w swo-
ich autorskich aranżacjach. 
Występ artysty nadał całemu 
spotkaniu bardzo ciepły, kli-
matyczny charakter, jednak 
dało się też odczuć ducha ry-

walizacji pomiędzy uczestni-
kami poetyckiej bitwy. 

Pierwsze miejsce z wier-
szem „Pentagram Leonarda” 
zdobył Dariusz Dałek z War-
szawy. Drugie miejsce zaję-
ła Joanna Jagiełło, a zauważo-
na została tym razem Monika 
Kosowiec-Placek. W konkur-
sie przyznano też wyróżnie-
nia, które otrzymali: Stanisława 
Podgórska, Jadwiga Szczepa-
niak, Stanisław Wasilewski i 
Krzysztof  Marek Smolarz.

Sochaczewskie Centrum Kul-
tury zaprasza na jednodniowe 
warsztaty gitarowe, które po-
prowadzi Piotr Krępeć. Zajęcia 
zaplanowano na sobotę 3 mar-
ca, w dwóch grupach dostoso-
wanych do poziomu zaawanso-
wania uczestników.

Dla osób rozpoczynających 
przygodę z gitarą (blok 60 min.) 
- rozgrzewka, ćwiczenia, wpraw-
ki, nauka gry akordowej, nauka 
akompaniamentu na podsta-
wie popularnych piosenek mu-
zyki rozrywkowej, doskonalenie 
warsztatu gry – praca indywidu-
alna. Dla osób średniozaawanso-
wanych i zaawansowanych (dwa 
bloki po 60 min.) - teoria z zakre-
su techniki fi ngerstyle/ fi ngerpic-
king, podstawy fi ngersyle’owe-
go grania na gitarze akustycznej, 

techniki perkusyjne, stroje alter-
natywne, tapping, zagadnienia 
związane z artykulacją i z wy-
stępami na scenie, doskonalenie 
warsztatu gry (na podstawie za-
pisu nutowego i tabulatorowe-
go autorskich kompozycji Pio-
tra Krępecia), podstawy fi lozofi i 
sztuki. W pracy podczas warsz-
tatów wykorzystywane będą gi-
tary akustyczne, opcjonalnie 
klasyczne. Osoby dopiero roz-
poczynające przygodę z gitarą 
są bardzo mile widziane. Koszt 
uczestnictwa w warsztatach to 20 
zł dla początkujących i 35 zł dla 
średniozaawansowanych i za-
awansowanych. 

Tego samego dnia (3 marca) 
o godz.18.00 w Klubie Kontrast 
odbędzie się recital gitarowy Pio-
tra Krępecia. Wstęp bezpłatny.

W SCK w ramach cyklu  „Nie 
boję się muzyki” odbyła się 
druga interaktywna lekcja 
skierowana do uczniów szkół 
podstawowych i gimnazjal-
nych. 15 lutego przyszła „Pora 
na kompozytora”, a tematem 
lekcji poprowadzonej przez 
Agnieszkę Mazur było two-
rzenie muzyki. 

Dzieci, na przykładach 
wybitnych dzieł fi lmowych, 
poznały różne tajniki powsta-
wania utworów. Artyści z Po-
znania: Joanna Hajkiewicz 

(skrzypce), Magdalena Stefa-
niak (śpiew), Piotr Krawczyk 
(trąbka) i Jakub Czerski (pia-
nino) zaprezentowali moty-
wy muzyczne m.in. z Gwiezd-
nych Wojen, Harrego Pottera 
oraz z fi lmu Vabank i Dziec-
ko Rosemary. Interaktywna 
forma lekcji i humorystycz-
ne akcenty zapewniły młodej 
publiczności ciekawą podróż 
śladami dźwięków. Dzieci ko-
lejny raz przekonały się o tym, 
że muzyka klasyczna może 
mieć bardzo ciekawe oblicze.

Przyszła pora 
na kompozytora

Stare kino w nowym stylu

Ciepły głos na sobotę

Na drugim Filmowym Jam 
Session, który odbył się w 
Klubie Kontrast 17 lutego, za-
prezentowana została kome-
dia „Jeszcze wyżej” Harolda 
Lloyda. 

- Mimo, że to bardzo sta-
ry fi lm, bo powstał w 1923 
roku, to został po mistrzow-
sku zrealizowany i zmon-
towany - mówił przed po-
kazem Gamid Ibadullayev, 
prowadzący muzyczno-fi l-
mowe spotkania w Klubie 
Kontrast.

O wysokim kunszcie re-
alizatorskim i efektach, świet-
nego jak na tamte czasy mon-

tażu, przekonali się goście 
klubu, którzy przyszli żeby 
obejrzeć kolejną produkcję 

z epoki kina niemego. Rów-
nie dobrze zabrzmieli muzy-
cy, którzy zapewnili tego wie-
czoru tło dźwiękowe fi lmu 
„Jeszcze wyżej”. Improwizacje 
muzyczne Łukasza Rogowiec-
kiego, Marka Chrzana, Irene-
usza Wasilewskiego i Gamida 
Ibadullayeva idealnie oddały 
charakter komedii. Muzycy 
zręcznie manewrowali dźwię-
kami uwypuklając zabawne, 
emocjonujące i dramaturgicz-
ne momenty, których w fi lmie 
nie brakowało.  
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Miejskie Przedszkolu nr 6 im. J. 
Tuwima w Sochaczewie hucznie 
pożegnało karnawał. 2 lutego 
już od rana w przedszkolu poja-
wiały się kolorowe postacie. 

Dzieci przebrane były za bohate-
rów znanych bajek. Można więc 
było spotkać wróżki, królewny, 
Spider-Manów, Batmanów itp. 
W balu uczestniczyli również 

rodzice przebrani w stroje kar-
nawałowe. Były tańce, pląsy, ko-
rowody, konkursy, zagadki. Nie 
zabrakło także prezentacji stro-
jów i, jak na prawdziwy bal przy-
stało, poczęstunku.

Kiedy czas zabawy dobiegł 
końca, dzieci z żalem opusz-
czały salę balową. Wspominać 
go będą, oglądając pamiątko-
we zdjęcia.

Swoje podwoje otworzyło 
Miejskie Przedszkole nr 7 
przy ul. Żwirki i Wigury. W 
miniony piątek 23 lutego 
rodzice i dzieci mogli zoba-
czyć, czym dysponuje i jak 
pracuje placówka. 

Przedszkole nosi imię Marii 
Montessori, lekarki i pedagoga, 
która stała się twórczynią me-
tody wychowawczej nazywanej 
dzisiaj jej imieniem. Jej głów-
ne założenia to swobodny roz-
wój dzieci i uznanie, że każde z 
nich jest inne. Nie można więc 
tej samej miary przykładać do 
wszystkich dzieci, trzeba im po-
zwolić na indywidualizm w po-
znawaniu świata.

Jak twierdzi nowa dyrektor 
przedszkola Zofi a Miszczak, 
kadra w taki właśnie sposób 
podchodzi do obowiązków 
wychowawczych. Dzieci mogą 
korzystać z wielu zajęć - ryt-
miki, języka angielskiego, pla-
styki, zajęć teatralnych, biorą 
udział w konkursach, bywa-
ją w innych placówkach, aby 
zaprezentować swoje umie-
jętności. Przykładem może 
być wyjazd do Domu Pomo-
cy Społecznej w Młodzieszy-

nie. Większe uroczystości, np. 
Dzień Babci i Dzień Dziad-
ka organizują w sali widowi-
skowej Sochaczewskiego Cen-
trum Kultury w Boryszewie. 
Zapraszają wtedy całe rodzi-
ny, aby wspólnie świętować. 
Współpracują ze Szkołą Pod-
stawową nr 2, z biblioteką i 
innymi placówkami kultury. 
Wychowankowie mogą także 
korzystać z pomocy logopedy, 
pedagoga i psychologa.

Przedszkole mieści się w 
przestronnym budynku, a dzie-
ci mają do dyspozycji duży te-
ren z placem zabaw. MP 7 znaj-
duje się wewnątrz osiedla, nie 
sąsiaduje z ruchliwymi ulicami, 
co gwarantuje spokój i bezpie-
czeństwo. Dzieci mogą przeby-
wać pod opieką wychowawców 
od godz. 6.30 do 17.00. „Sió-
demka” może przyjąć 150 dzie-
ci podzielonych na sześć grup. 
Zajmuje się nimi 30-osobowa 
kadra. Placówka posiada też 
własną kuchnię, a dzieci mają 
wpływ na rodzaj posiłków. Dy-
rektor Zofi a Miszczak wierzy, 
że Dzień Otwarty w jej przed-
szkolu przekonał dzieci i nie-
zdecydowanych jeszcze rodzi-
ców. (sos) 

W ramach projektu „Kadry 
dla przemysłu” w Warszawie 
odbyło się spotkanie, którego 
celem było omówienie szcze-
gółów współpracy pomiędzy 
szkołami zainteresowanymi 
przystąpieniem do progra-
mu stażowego. Udział w nim 
wzięła sochaczewska „osiem-
dziesiątka”.

W spotkaniu uczestniczyli: 
spółka LOT Aircra�  Mainte-
nance Services sp. z o.o. (indy-
widualny dostawca usług zwią-
zanych z obsługą techniczną 
samolotów oraz jedyne Auto-
ryzowane Centrum Obsługo-
we Embraer na obszar Europy 
Centralnej i Wschodniej) oraz 
Warszawskie Zakłady Mecha-

niczne „PZL WZM” (produ-
cent elementów do układów 
wtryskowych stosowanych w 
silnikach   wysokoprężnych, 
działający od 65 lat pod własną, 
rozpoznawalną marką - Auto-
motive A� ermarket).

Zespół Szkół Centrum 
Kształcenia   Praktycznego 
(„80”) reprezentowali dyrek-
tor Julia Jakubowska i kierow-
nik CKP Maciej Wódka. Ce-
lem spotkania było poznanie 
potrzeb szkół i przedsiębiorstw 
oraz nakreślenie planu działań 
dotyczących współpracy.

Jak twierdzi dyrektor Ju-
lia Jakubowska, nawiązanie 
współpracy z kolejnymi fi rma-
mi przyniesie wymierne ko-
rzyści dla szkoły i jej uczniów. 

Tym bardziej, że przedstawicie-
le przedsiębiorstwa LOT AMS 
zaproponowali szeroką ofertę 
wspólnych działań - spotkania 
„Warsztat i technika dla młode-
go inżyniera i mechanika”, wy-
cieczki po terenie spółki (obej-
rzenie magazynów, warsztatów 
i hangarów, zapoznanie się z 
bliska z pracą przy samolocie), 
wsparcie merytoryczne, pro-
gram praktyk - „Letnia Baza 
Adeptów Techniki”, program 
stażowy - „Zostań mechani-
kiem wyższych lotów” oraz ob-
jęcie poszczególnych klas patro-
natem. 

Oferta jest skierowana 
do uczniów technikum oraz 
szkoły branżowej i stanowi 
z całą pewnością interesu-

jące dopełnienie i urozma-
icenie zajęć oferowanych już 
przez ZS CKP. Stwarza rów-
nież możliwość odbycia spe-
cjalistycznych szkoleń, zdo-
bycia cennych doświadczeń 
i w przyszłości zatrudnienia 
w perspektywicznym sekto-
rze rynku.

Kolejne spotkanie dyrektor 
ZS CKP z przedstawicielami 
obu fi rm odbędzie się w mar-
cu na terenie szkoły. Wtedy też 
zostaną podpisane dokumen-
ty o nawiązaniu współpracy w 
ramach projektu „Kadry dla 
przemysłu”. Jest to pilotażowy 
program rządowy, który wy-
startuje na Mazowszu, ale doce-
lowo swoim zasięgiem ma objąć 
cały kraj. (opr. sos)

Jolanta Sosnowska

jolanta.sosnowska@sochaczew.pl

Dzieci uczestniczyły w zaję-
ciach tanecznych, pokazie ori-
gami, zajęciach małego badacza 
czy technika, mogły poszaleć w 
specjalnej sali zabaw. Znajdu-
je się w niej basen z piłeczkami, 
duże klocki, przyrządy rozwija-
jące sprawność manualną. W 
szkolnej bibliotece odbywały się 
zabawy z x-boxem, w sali gim-
nastycznej zajęcia sportowe. 
Przyszli uczniowie mogli wraz 
z rodzicami zwiedzić całą szko-
łę, porozmawiać z dyrekcją i na-
uczycielami.

- Nasze propozycje dostoso-
waliśmy do wieku uczestników, 
uwzględniając ich naturalną 
potrzebę ruchu i zabawy oraz  
ciekawość świata – mówi wice-
dyrektor SP3 Małgorzata Do-
brzyńska. – Nie jest to zresztą 
pierwsza inicjatywa szkoły pro-
mująca jej działania. W grudniu 
zorganizowaliśmy otwarte zaję-
cia plastyczne, podczas których 
robiliśmy ozdoby bożonarodze-
niowe. Ostatnio zaprosiliśmy 
przedszkolaki z przedszko-
la Świętych Aniołów Stróżów 
na zajęcia sportowe, a w planie 
mamy kolejne zaproszenia.

Czym jeszcze może się 
pochwalić szkoła? Małgo-
rzata Dobrzyńska wylicza 
różnorodne koła zaintere-
sowań, naukę pływania, za-
jęcia korekcyjne, logope-
dyczne, zajęcia taneczne. W 
szkole prężnie działa dru-
żyna zuchowa „Leśne Brac-
two”, koło młodych dzien-
nikarzy, w ramach którego 
powstaje znana w mieście 
szkolna gazetka „Trójwie-
ści”. „Trójka” propaguje za-
jęcia z ratownictwa przed-
medycznego, ma także chór 
szkolny i wolontariat, a po-
moc dzieciom i rodzicom 
oferują pedagog i psycholog 
szkolny.

- Nasza szkoła posiada 25 
oddziałów oraz całodzienny 
oddział przedszkolny, dzieci 
korzystają ze stołówki i świe-
tlicy, z biblioteki z zapleczem 
multimedialnym, sali gimna-
stycznej, placu zabaw. Mamy 
nowe boisko, gabinet medycz-
ny i świeżo wyremontowane 
sanitariaty na każdym piętrze, 
a szkoła jest monitorowana – 
dodaje dyrektor Krzysztof 
Werłaty i przypomina, że SP3 
bardzo dobrze wypada w ran-
kingach   międzyszkolnych. 
Sprawdzian na koniec szóstej 
klasy najlepiej zdawali właśnie 
uczniowie „Trójki”.

Szkoła Podstawowa nr 3 
prawdopodobnie powstała w 

1926 r. (historycy nie są zgod-
ni co do tej daty). Jest więc 
jedną z najstarszych placó-
wek edukacyjnych w Socha-
czewie, co nie znaczy, że opie-
ra się wyłącznie na tradycji. 
Ceni sobie nowoczesne meto-
dy i pomoce dydaktyczne (np. 
tablice interaktywne), uczest-
niczy w wielu ogólnopolskich 
programach i projektach, z 
których można otrzymać 
fundusze unijne lub pomoce 
naukowe.

Na zakończenie spo-
tkania jego mali uczestnicy 
otrzymali znaczki z napisem 
„Będę uczniem SP3”, a rodzi-
ce folderki reklamujące dzia-
łania szkoły.

Szkoła z tradycjami 
ceniąca nowoczesność
Wraz z 1 marca rozpoczyna się nabór do klas pierwszych i przedszkoli. Placówki rywalizują 
między sobą, kusząc bazą lokalową, wykształconą kadrą i dodatkowymi zajęciami. W piątek 
23 lutego na Dzień Otwarty zaprosiła Szkoła Podstawowa nr 3 im. Bolesława Krzywoustego.

Osiemdziesiątka rozwija współpracę

Przedszkole nr 7 zaprasza

Bajkowy bal w „Tuwimie”

Podczas Dnia Otwartego SP3 zaprezentowała działające w niej zespoły
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BURMISTRZ  MIASTA  SOCHACZEW ogłasza
I przetarg ustny ograniczony na sprzedaż prawa własności nieruchomości na podstawie Uchwały Rady Miejskiej w Sochaczewie Nr XXI/202/12 z dnia 16.05.2012r.

Lp.
Nr ewidencyjny 
nieruchomości

Oznaczenie w księdze 
wieczystej KW Nr 

Powierzchnia w ha Położenie 
nieruchomości 

Opis 
nieruchomości

Przeznaczenie w planie miejscowym Postąpienie 
na przetargu

Wadium Cena 
wywoławcza
(brutto)

1 2 3 4 5 6 7 8 9 10

1. 99/4 PL1O/00022797/7 0,0065 ul. gen. S.Maczka Działka 
niezabudowana

Tereny zabudowy mieszkaniowej 

jednorodzinnej z dopuszczeniem zabudowy 

produkcyjno - usługowej

100,00zł 500,00zł 5 300,00zł

Przetarg  odbędzie się w dniu 30.03.2018r. o godz.10oo ( sala konferencyjna, I piętro ) w siedzibie Urzędu Miejskiego w Sochaczewie, ul. 1 Maja 16. Wadium należy wpłacić 
do dnia 27.03 .2018r. na konto sum depozytowych  Gminy Miasta Sochaczew: Bank PeKaO S.A. I Oddział Sochaczew Nr 23 1240 1822 1111 0000 0719 8469. Wadium ulega 
przepadkowi, gdy osoba, która przetarg wygrała, uchyla się od podpisania aktu notarialnego. Przed przystąpieniem do przetargu należy zapoznać się z regulaminem oraz 
warunkami przetargu, o których informacji udziela Wydział Mienia i Nadzoru Właścicielskiego. Gmina Miasta Sochaczew nie wykonuje prac związanych ze wskazaniem granic 
działek w terenie.

 Burmistrz Miasta Sochaczew

OGŁOSZENIE

Z okazji Międzynarodowego 
Dnia Kobiet sochaczewski 
ratusz kolejny raz zafunduje 
100 paniom darmowe bada-
nia mammografi czne. Może z 
nich skorzystać każda socha-
czewianka w wieku poniżej 50 
i po 69 roku życia. Mammobus 
przyjedzie do Sochaczewa w 
czwartek 8 marca.

Specjalistyczny autobus stanie 
jak zawsze na pl. Kościuszki. 
Lekarze z fi rmy MEDICA będą 
przyjmowali pacjentki od 9.00 
do 17.00. 

- Ponieważ akcję fi nan-
sujemy z budżetu miasta, na 
badania zapiszemy jedynie 
mieszkanki Sochaczewa. Wi-
zyta zajmuje kilkanaście mi-
nut, badanie jest bezbolesne, 
niepotrzebne jest skierowanie 
od lekarza rodzinnego. Jak za-
wsze umawiamy panie na kon-

kretne godziny, by nie czeka-
ły na swoją kolej kilkadziesiąt 
minut - informuje Joanna Ka-
mińska naczelnik Wydziału 
Polityki Społecznej i Ochrony 
Zdrowia UM.

Zapisy chętnych prowa-
dzone będą telefonicznie od 
5 do 7 marca, w godz. 8.00-
16.00, aż do wyczerpania li-
mitu 100 miejsc. Przepro-
wadzi je Wydział Polityki 
Społecznej i Ochrony Zdro-
wia. Należy zadzwonić do 
Urzędu Miasta (862-22-35) 
i wybrać wewnętrzny nu-
mer 440. Badania w stu pro-
centach fi nansuje samorząd 
miasta. 

Dodajmy, że kolejna tego 
typu akcja skierowana do ko-
biet nieobjętych programem 
NFZ, zostanie zorganizowana 
pod koniec maja, z okazji Dnia 
Matki. (daw)

Pod takim hasłem ruszyła 
kampania społeczna na rzecz 
rodzicielstwa   zastępczego. 
Prowadzi ją Powiatowe Cen-
trum Pomocy Rodzinie w So-
chaczewie w partnerstwie ze 
Stowarzyszeniem na rzecz pie-
czy zastępczej „Stacja DOM”. 

W ramach kampanii promu-
jącej rodzicielstwo zastępcze 
PCPR chce upowszechniać 
wiedzę z zakresu pieczy zastęp-
czej, budować pozytywny wize-
runek rodzin wychowujących 
nie swoje dzieci oraz zachęcić 
mieszkańców do ich tworzenia.

W planie jest piknik na 
rzecz rodzicielstwa zastępcze-
go, cykl dni otwartych oraz po-
gadanki na ten temat. Wkrótce 

pojawią się ulotki i plakaty pro-
mujące kampanię „Bądź na-
dzieją na miłość”. 

Akcja potrwa do listopada. 
Wszyscy zainteresowani tą te-
matyką mogą się kontakto-
wać z Powiatowym Centrum 
Pomocy Rodzinie w Socha-
czewie, ul. M. J. Piłsudskie-
go 65, 96-500 Sochaczew, tel. 
46 864 18 01 lub 05, e-mail: 
pcprsoch@powiatsochaczew.pl. 
(opr. sos)

Mammografi a dla pań 
spoza programu NFZ

Bądź nadzieją na miłość
Jolanta Sosnowska

jolanta.sosnowska@sochaczew.pl

Mimo że pola i łąki w wielu 
miejscach na terenie powia-
tu zostały zalane, a obecnie 
pokryte lodem, stan wody na 
Bzurze i Wiśle jest bezpiecz-
ny i dużo niższy od ostrze-
gawczego. Lesław Siergiej, 
dyrektor Wydziału Bezpie-
czeństwa Publicznego, Zdro-
wotnego, Zarządzania Kry-
zysowego i Spraw Obronnych 
Starostwa Powiatowego w 
Sochaczewie informuje, że 
służby powiatowe opierają się 
na aktualnych wskazaniach 
stacji pomiarowych. Dla So-
chaczewa najbliższe wodo-
wskazy na Bzurze znajdu-

ją się w Żukowie i Łowiczu. 
Ostatnie wskazania w Żuko-
wie wynosiły niecałe 190 cm, 
podczas gdy stan ostrzegaw-
czy w tym miejscu to 300 cm, 
a stan alarmowy 350 cm.

Wisła   przepły wająca 
przez gminy naszego powiatu 
również nie stanowi obecnie 
zagrożenia. Pomiary w Wy-
szogrodzie i Kępie Polskiej 
pozwalają mieszkańcom spać 
spokojnie. W minionym ty-
godniu poziom Wisły w Wy-
szogrodzie wyniósł 380 cm, 
przy stanie ostrzegawczym 
500 cm i alarmowym 550 
cm. Lesław Siergiej dodaje, że 
wszystkie punkty pomiarowe 
wykazywały tendencje spad-
kowe o 2-3 cm.

Skąd w takim razie za-
lane pola, rowy i zagłębienia 
wypełnione wodą? Rzecznik 
straży pożarnej. Rafał Kru-
pa wyjaśnia, że powodem jest 
wyjątkowo mokry rok.

- Już od sierpnia obser-
wujemy sytuację, w któ-
rej nasiąknięta ziemia nie 
przyjmuje więcej wody. Ko-
lejne opady powodują rozle-
wiska na polach i łąkach. W 
wielu wypadkach uniemoż-
liwiły one rolnikom jesienne 
zbiory - mówi rzecznik stra-
ży. Na przełomie stycznia i 
lutego mieliśmy dosyć trud-
ną sytuację, kiedy poziom 
wód zbliżał się do stanu alar-
mowego i w kilku miejscach 
Bzura wystąpiła z brzegów. 

Najgroźniej było w gminach 
Brochów i Młodzieszyn, bo 
woda zalała lokalne drogi, 
odcinając dojazd do mostów 
w miejscowościach Witko-
wice i Mistrzewice - dodaje 
kpt. Krupa.

Obecnie sytuacja wró-
ciła do normy, woda nie 
zagraża mieszkańcom, bo 
mimo podtopień gruntu 
nie są zagrożone budynki 
mieszkalne czy gospodar-
cze. Na pewno do czasu, kie-
dy trzyma mróz. Nie wiado-
mo jednak, co przyniesie 
wiosna, bo przedstawicie-
le służb przyznają, że mamy 
do czynienia z najwyższym 
stanem wód od czasu powo-
dzi z 2010 r.

Rzeki pod kontrolą
Ubiegłotygodniowy mróz uspokoił sytuację na rzekach, które od dłuższego czasu 
z niepokojem obserwowała straż pożarna. I nie chodzi jedynie o stany powodziowe, 
ale także o nasiąkniętą ziemię, która nie chce przyjmować więcej wody.
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Test-mecz rozegrano według 
standardowych reguł - z młyna-
mi, autami i przede wszystkich 
w czasie 2 x 40 minut. Jedyna 
różnica w stosunku do spotkań 
mistrzowskich była taka, że nie 
kopano podwyższeń po przyło-
żeniach. W ekipie Mountfi eld 
zagrało m.in. czterech reprezen-
tantów Czech oraz dwóch rugbi-
stów z RPA, którzy w znacznym 
stopniu zasilają ligę naszych po-
łudniowych sąsiadów. Orkan 
pojechał na mecz w pełnym kra-
jowym składzie, wzmocniony 
jednym Gruzinem – Sandro Je-
lia, który przyjechał do nas na 
testy. Do Rican (25 km od Pra-
gi) nie pojechał tylko Tomasz 
Gasik, który był chory. Pozostali 
obcokrajowcy dołączą do nasze-
go zespołu ok. 10 marca. 

Obie drużyny zaliczyły 
po sześć przyłożeń. W zgod-
nej opinii obserwatorów Or-
kan dobrze prezentował się w 
ataku, dużo gorzej w obronie. 
Trenerzy naszej ekipy nie przej-
mują się wynikiem. Najważ-
niejsze było realizowanie przez 
ich podopiecznych założeń 
taktycznych. Teraz trzeba wy-
chwycić wszystkie błędy i za-
cząć nad nimi pracować. 

- Pomimo bardzo dobrej 
gry w ofensywie, popełniliśmy 
zbyt dużo błędów w obronie, co 
wykorzystywali bardzo szybko 
grający gospodarze – potwier-
dza trener sochaczewian, Ma-
ciej Misiak. – Ważny, pierw-
szy krok w przygotowaniach 
do rundy wiosennej został zro-
biony, a cenne doświadczenia 
na pewno zaprocentują. Na 

początku marca naszą druży-
nę czeka wspólny trening i gra 
szkolna z mistrzem Polski Bu-
dowlanymi SA w Łodzi, a 17 
marca w Sochaczewie zagramy 
rewanż z ekipą z Ričany lub po-
jedziemy na kolejny test-mecz, 
tym razem do Berlina – doda-
je trener Orkana.

- Wyjazd do Pragi miał też 
cel integracyjny. Spędziliśmy w 
autobusie niemal dwa dni. Za-
wodnicy świetnie się ze sobą 
czują i to też jest bardzo ważne – 
mówi grający menedżer socha-
czewskiej ekipy, Maciej Brażuk, 
który zdobył w Ricanach jedno 
z przyłożeń dla Orkana. 

- Oglądałem zapis tego me-
czu. Orkan fi zycznie prezento-
wał się bardzo dobrze. Widać, 
że ekipa jest dobrze przygoto-
wana do sezonu. Stałe fragmen-
ty gry też już nieźle wyglądały. 
Na pewno jest jeszcze dużo pra-
cy nad obroną, w ataku Socha-
czewa też widzę jeszcze duże 
rezerwy – mówi były trener re-
prezentacji Polski, Tomasz Pu-
tra, który ostatnie trzy lata spę-
dził jako selekcjoner Czech. 

- Trzeba pamiętać, że to 
było nasze pierwsze wyjście na 
pełnowymiarowe boisko. Przez 
zimę  trenowaliśmy głównie w 
hali – dodaje Maciej Brażuk, 

który wspólnie z trenerem Mi-
siakiem będzie musiał w najbliż-
szych dniach zdecydować, co 
dalej z Gruzinem Sandro Jelia. 

- W meczu z Mountfi eld 
wypadł nieźle. Zarówno w 
młynie dyktowanym, jak i w 
grze otwartej. Robił wyłomy w 
obronie rywali, mocno wyno-
sił w aucie, pracował w maulu. 
Będziemy mu się jeszcze przy-
glądać. Trzeba pamiętać, że w 
Ekstralidze możemy mieć pię-
ciu obcokrajowców, a Jelia jest 
szósty, musielibyśmy zrezygno-
wać, z któregoś z zawodników, 
wcześniej branych pod uwagę – 
zdradza Maciej Misiak. 

Po meczu zawodnicy Orka-
na mieli czas, żeby pospacero-
wać po Pradze. Warto dodać, że 
przed wyjazdem wszyscy dosta-
li nowe dresy. Wcześniej przed 
obozem w Zakopanem otrzy-
mali komplet ortalionów oraz 
jednolity sprzęt treningowy. Or-
kan zaczyna wyglądać jak profe-
sjonalna drużyna – zarówno w 
sferze wizualnej, jak i sportowej. 

Przypomnijmy, że w tym se-
zonie w Ekstralidze rugby bę-
dzie rywalizować 10 drużyn. W 
pierwszej fazie zespoły zagrają w 
dwóch grupach systemem każ-
dy z każdym. Trzy najlepsze ze-
społy z każdej z nich awansują 
do grupy mistrzowskiej walczą-
cej o medale, a pozostałe zagra-
ją w fazie Trophy o utrzymanie 
się w najwyższej klasie. Orkan 

zmierzy się wiosną w grupie A 
z Arką Gdynia, Budowlany-
mi Łódź SA, KS Budowlanymi 
Łódź oraz Lechią Gdańsk. Pol-
ski Związek Rugby podał wresz-
cie ofi cjalny kalendarz rozgry-
wek. Na ich inaugurację Orkan 
pojedzie 31 marca do Gdyni. 
Pierwszy mecz u siebie zagramy 
w weekend 7-8 kwietnia. Podej-
miemy mistrzów Polski. Już dziś 
warto rezerwować sobie czas na 
ten mecz. Wszystko wskazuje na 
to, że w Sochaczewie, jak za naj-
lepszych czasów, każda ekipa bę-
dzie musiała wspiąć się na wyży-
ny swoich możliwości i wcale nie 
będzie pewna zwycięstwa. Już 
dziś w Polsce mówi się, że Orkan 
może być nową siłą w naszym 
rugby. Oby te przewidywania się 
sprawdziły!

Były selekcjoner chwali Orkan
Rugbiści Orkana rozegrali pierwszy sparing przed rozpoczynającym się 31 marca nowym sezonem Ekstraligi. W sobotę, 17 lutego, 
zmierzyli się na wyjeździe z czwartą drużyną czeskiej ligi Mountfi eld Říčany. Spotkanie zakończyło się remisem 30:30 (15:15). 

RC Mountfi eld Ričany - RC Orkan Sochaczew 30:30 (15:15) 
Skład RCO: Kamil Kościelewski, Łukasz Syperek, Sandro Jelia, Paweł Poniatowski, 
Emil Kowalewski, Kamil Dudkowski, Kamil Palasik, Maciej Brażuk(c) 5 pkt., Bartłomiej 
Ilczuk, Michał Kępa 5 pkt., Wojciech Krześniak 5 pkt., Jakub Budnik 10 pkt., Jakub 
Młyńczak, Bartłomiej Sadowski, Marcin Krześniak, Mariusz Brodowski, Kamil Wydrzyń-
ski, Damian Paluch, Daniel Niemyjski, Adrian Pętlak, Adrian Niemiec 5 pkt., Krystian 
Mechecki, Mauro Lazzari, Tomasz Szymański, Krzysztof Piłowski; trenerzy Maciej 
Misiak, Zdzisław Szczybelski; menadżer Maciej Brażuk; kierownik drużyny Jan Szwarc.

Terminarz Ekstraligi – wiosna 2018
I kolejka (31.03)
RC Arka Gdynia – RC Orkan Sochaczew
II kolejka (7/8.04)
RC Orkan Sochaczew – Budowlani Łódź SA
III kolejka (14/15.04)
RC Orkan Sochaczew pauzuje
IV kolejka (21/22.04)
KS Budowlani Łódź - RC Orkan Sochaczew
V kolejka (28/29.04)
RC Orkan Sochaczew – RC Lechia Gdańsk
VI kolejka (5/6.05)
RC Orkan Sochaczew - RC Arka Gdynia
VII kolejka (26/27.05)
Budowlani Łódź SA - RC Orkan Sochaczew
VIII kolejka (2/3.06)
RC Orkan Sochaczew pauzuje
IX kolejka (9/10.06)
RC Orkan Sochaczew - KS Budowlani Łódź
X kolejka (16/17.06)
RC Lechia Gdańsk - RC Orkan Sochaczew

Reprezentacja UKS „Dwójki” 
Sochaczew na I Mistrzostwach 
Mazowsza w Pływaniu pod pa-
tronatem Prezydenta Miasta 
Ciechanów wywalczyła sie-
dem medali (jeden złoty, czte-
ry srebrne i dwa brązowe). 

Na podium stanęli: Franci-
szek Szymański: I miejsce w 
st. grzbietowym, II miejsce w 
st. klasycznym, II miejsce w st. 
dowolnym, II miejsce w klasy-
fi kacji na najlepszego zawod-

nika w roczniku 2007; Zuzan-
na Denisiewicz: II miejsce w st. 
grzbietowym; Aleksandra Czu-
bik: II miejsce w st. dowolnym, 
II miejsce w st. zmiennym; Zu-
zanna Domańska: II miejsce 
200 m st. grzbietowym.

PŁYWANIE TENIS STOŁOWY

Siedem medali „Dwójki”
Zespół Szkół Centrum Kształ-
cenia Praktycznego we współ-
pracy ze Starostwem Powiato-
wym i Powiatowym Zespołem 
Edukacji w Sochaczewie orga-
nizuje „Turniej Tenisa Stoło-
wego w 100-lecie Odzyskania 
Niepodległości”. Rozgrywki 
odbędą się w hali sportowej 
MOSiR przy ul. Warszawskiej 
80 w środę, 14 marca.

Organizatorzy zapraszają do 
udziału dzieci i młodzież ze 

szkół podstawowych i ponad-
podstawowych.   Zgłoszenia 
uczestnictwa można nadsyłać 
do 12 marca  na adres e-mail: 
sekretariat_ckp@wp.pl lub tele-
fonicznie: tel. 504-829-795. Jed-
na szkoła może zgłosić dowolną 
liczbę zawodników.

Regulamin i formularz 
zgłoszeniowy jest dostępny na 
stronie internetowej Starostwa 
Powiatowego w Sochaczewie 
www.powiatsochaczew.pl w za-
kładce „konkursy”.

Tenis stołowy na stulecie
PIŁKA NOŻNA

Turniej na Dzień Kobiet
Miejski Ośrodek Sportu i 
Rekreacji zaprasza młode 
piłkarki do wzięcia udzia-
łu w Turnieju Piłki Nożnej 
z okazji Dnia Kobiet, który 
7 marca odbędzie się w hali 
sportowej przy ul. Chopina 
101. Początek zawodów o 
godzinie 10.00.

W turnieju mogą uczestniczyć 
reprezentacje szkół podstawo-
wych z roczników 2002-2004 
oraz ponadgimnazjalnych, 

dziewcząt urodzonych naj-
później w 1998 roku. System 
rozgrywek ustalony zostanie 
przed turniejem.

Zgłoszenia   przy jmo-
wane będą do 5 marca pod 
numerem telefonu 667 080 
171 lub na maila: halowaso-
chaczew@wp.pl. Wszystkie 
drużyny otrzymają pamiąt-
kowe puchary, nagrodzona 
zostanie również najlepsza 
bramkarka i najskuteczniej-
sza zawodniczka.
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Pierwszy sobotni mecz pół-
fi nałowy przyniósł spore za-
skoczenie. Liderzy rundy za-
sadniczej, drużyna GOSiR 
Babice, przegrała w trzech 
setach z Wolnymi Elektro-
nami. Aby odrobić tę stratę 
(23 małe punkty) przed Ba-
bicami czekało nie lada wy-
zwanie. W niedzielnym re-
wanżu, po pierwszym secie, 
w którym rozbili rywali 25:8, 
wydawało się to realne. Wy-
starczyło wygrać dwie kolej-
ne partie, różnicą większą niż 
sześć punktów. Wolne Elek-
trony nie przez przypadek 
wygrały w pierwszym spo-
tkaniu 3:0. Siatkarze zacięcie 
bronili wyniku. Sety kończyły 
się grą na przewagi. Ostatecz-
nie po tie-breaku zwycięsko z 
parkietu schodził zespół z Ba-
bic. Była to jednak wygrana 
na pocieszenie, bowiem lide-
rzy rundy zasadniczej powal-
czą tylko o brązowy medal. 

W drugim półfi nale spo-
tkały się drużyny Mostu Wy-
szogród i sochaczewskiego 
Volleya. Pierwszy mecz, po 
pięciu partiach, zakończył się 
zwycięstwem ekipy z Wyszo-

grodu. W drugim spotkaniu 
ubiegłorocznym zwycięzcom 
ALPS wystarczyły tylko trzy 
sety, aby przypieczętować 
awans do fi nału.

Mecze półfi nałowe sę-
dziowali Weronika Cichoń-
ska i Krzysztof Kurzepa. 
Finały XXIV edycji Ama-
torskiej Ligi Piłki Siatko-

wej, której organizatorem 
jest Miejski Ośrodek Sportu 
i Rekreacji, rozegrane zosta-
ną 3 i 4 marca w hali spor-
towej przy ul. Chopina 101. 

Elektrony zagrają z Mostem
W weekend 24-25 lutego rozegrano półfi nały Amatorskiej Ligi Piłki Siatkowej. 
O pierwsze miejsce rywalizować będą drużyny Wolnych Elektronów i SRS Mostu 
Wyszogród. W meczu o trzecie miejsce zagrają GOSiR Babice i Volley Sochaczew. Finały 
odbędą się 3 i 4 marca w hali MOSiR przy ul. Chopina.

Wyniki półfinałów
GOSiR Babice - Wolne Elektrony 0:3 (15:25, 21:25, 16:25)

MVP: Michał Gmurek (Wolne Elektrony)
GOSiR Babice - Wolne Elektrony 3:2 (25:8, 32:30, 23:25, 31:33, 15:13)

MVP: Paweł Zackiewicz (GOSiR Babice)
SRS Most Wyszogród - Volley Sochaczew 3:2 

(29:27, 23:25, 18:25, 26:24, 15:10)
MVP: Łukasz Lewandowski (SRS Most Wyszogród)

SRS Most Wyszogród - Volley Sochaczew 3:0 (25:14, 25:17, 25:23)
MVP: Piotr Błaszczyk (SRS Most Wyszogród)

Terminy fi nałów
Sobota 3.03
12.00 mecz o III miejsce GOSiR 
Babice - Volley Sochaczew
13.30 mecz o I miejsce Wolne 
Elektrony - SRS Most Wyszo-
gród
Niedziela 4.03 
12.00 - mecz o III miejsce GO-
SiR Babice - Volley Sochaczew
13.30 - Finał Wolne Elektrony - 
SRS Most Wyszogród
15.00 - wręczenie pucharów 
i nagród

Sochaczewski zespół Fast 
Service zwyciężył w pre-
stiżowym turnieju IV Mi-
strzostw Polski Halowej 
Piłki Nożnej, które odbyły 
się w dniach 23-25 lutego w 
Gostyniu.

W zawodach wzięło udział 
40 amatorskich zespołów z 
całej Polski. Spotkania roz-
grywano 2 x 8 minut. Fast-
-Service wygrał swoją grupę 
eliminacyjną i z powodze-
niem grał w fazie play-off .

W wielkim fi nale piłkarze 
zmierzyli się z obrońcami ty-
tułu sprzed roku, drużyną Na-
leśniki Krobia. Rywale socha-
czewskiego zespołu prowadzili 
1:0 i wydawało się, że ponow-
nie sięgną po tytuł. Fast-Se-
rvice doprowadził jednak do 
remisu, a później wyszedł na 
dwubramkowe prowadze-
nie i utrzymał je do ostatniego 

gwizdka sędziego. Dodatkowo 
najlepszym zawodnikiem me-
czu fi nałowego wybrano To-
masza Trafalskiego. 
Wyniki 
Eliminacje (grupa F)
Fast-Service - KS Podmokle 7:0
bramki: Binienda (2), Stencel, Koryto, Trafalski, 
Trakul, Leszczyński

Fast-Service - Matex Wolsztyn 5:1
bramki: Binienda (2), Stencel, Bartosiewicz, Popławski
Fast-Service - Mar-Bud Jutrosin 1:2
bramka: Trakul
Fast-Service - Plastrol Lotyń 3:1
bramki: Nowakowski, Trakul (2)
1/8 finału
Fast-Service - ZZ Kadra Bielszowice 1:0 (0:0)
bramka: Stencel
Cwierćfinał
Fast Service - Ukontentowani Wrocław 2:1 (1:0)
bramki: Bartosiewicz, Stencel
Półfinał
Fast Service - Milwuakee Team Olsztyn 2:0 (1:0)
bramki: Binienda, Trafalski
Finał
Fast Service – Naleśniki Krobia 3:1 (0:1)
bramki: Trakul, Binienda, Trafalski

Fast-Service 
mistrzem Polski

Dziesięcioosobowa repre-
zentacja UKS Orkan-Judo 
17 lutego wzięła udział 
w bardzo mocno obsa-
dzonym turnieju Grand 
Prix Ostrava - Cesky Pu-
char 2018. Zawodnicy, 
trenowani przez Macieja 
Cichockiego, wywalczyli 
w Czechach trzy medale – 
dwa złote i jeden srebrny.

W tegorocznym turnieju wy-
startowało ponad 1500 zawod-
ników z całej Europy. Kon-
kurencja była bardzo duża, 

bowiem w każdej kategorii wa-
gowej rywalizowało kilkudzie-
sięciu młodych judoków. Żeby 
przebić się do strefy medalowej, 
trzeba było zatem wygrać na-
wet cztery walki. Judocy Orka-
na stoczyli 30 walk, z których 21 
wygrali. W ubiegłym roku na 
tej samej imprezie UKS Orkan-
-Judo wywalczył tylko jeden, 
brązowy medal. Widać zatem 
zdecydowany progres. 

Sochaczewscy   judocy 
wszystkie medale zdobyli w 
kategorii do 13 lat. Po pięciu 
wygranych walkach w wa-

dze do 60 kg złoto wywalczył 
Aleksander Dudek. Na naj-
wyższym stopniu podium sta-
nęła też Oliwia Hupert (57 kg) 
po wygraniu dwóch walk. Sre-
bro, po czterech zwycięstwach 
i porażce w fi nale, zdobył Kac-
per Gajda (46 kg). W grupie 
wiekowej do 13 lat startował 
jeszcze Mateusz Martinek, lecz 
odpadł w eliminacjach.

W rywalizacji starszych 
zawodników (U-15) najle-
piej spisał się Maksymilian 
Żakowski (55 kg), który z bi-
lansem czterech wygranych 

i dwóch porażek zajął pią-
te miejsce w turnieju. Jan Je-
siołowski (46 kg), który dwu-
krotnie schodził z tatami 
zwycięsko i dwa raz przegrał, 
zajął dziewiątą lokatę. Kac-
per Wątkowski, po wygraniu 
dwóch walk i przegraniu jed-
nej, odpadł z turnieju w wa-
dze do 50 kg. Eryk Osiński, po 
wygraniu dwóch walk i prze-
graniu jednej, również odpadł 
z turnieju w wadze do 42 kg. 
Po pierwszej, przegranej wal-
ce odpadł z turnieju też Jan Ja-
worski.

JUDO

Trzy czeskie medale młodych, sochaczewskich judoków

Trener Maciej Cichocki z medalistami Orkana




